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شهردار قم درجلسه هم اندیشی با وزیر کشور:

اتحادیه شهرداری های 
کشور تشکیل شود

رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم:

۱۲۰ موکب از سوی ستاد قم در ایام اربعین فعال است

اتحادیه  نشدن  تشکیل  از  انتقاد  با  قم  شهردار 
شهرداری های کشور گفت: تحقق مدیریت یکپارچه شهری 
باید  که  است  شهرها  در  مطلوب  حکمرانی  ضروریات  از 

دولت و مجلس به آن نگاه جدی داشته باشند.  
اندیشی  هم  جلسه  در  نژاد  سقائیان  سیدمرتضی  دکتر 
طی  کشور،  وزیر  وحیدی  احمد  با   شهرداران  از  شماری 
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معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم:

افراد دارای بیماری زمینه ای برای دُز سوم 
واکسن کرونا اقدام کنند

8
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سرپرست اجرای احکام قم تاکید کرد؛

لزوم استفاده از تمام ظرفیت های قانونی برای جلب محکومان

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: گروه های 
سنی ۱۲ تا ۱۸ سال که دارای بیماری های زمینه ای و یا نقص 
سیستم ایمنی هستند برای دریافت دُز سوم واکسن کرونا 

اقدام کنند. سیامک محبی پیش از ظهر دوشنبه در گفتگو با 
خبرنگاران اظهار داشت: این روزها شاهد روند افزایش ابتلاء به 
بیماری کرونا هستیم که ضروری است، قبل از آنکه وارد پیک 

 انتقاد ازتشکیل سازمان دولتی شهرداری ها دروزات کشور 
تحقق مدیریت یکپارچه شهری از ضروریات حکمرانی مطلوب

1

حسن مالکی نژاد با وجود آنکه در دو دوره اخیر انتخابات 
شورای شهر قم با کسب بیشترین آرای ماخوذه بعنوان نفر اول 
وارد شورا شد اما حالا در انتظار سلب عضویت از این شورا می 

باشد 
براساس این گزارش ؛تداوم رای بالای مالکی نژاد در دور ششم 
و گفتگوهای شفاهی و غیر رسمی با اعضای شورا سبب شد تا 
در محافل سیاسی از وی بعنوان گزینه اصلی ریاست شورای 
شهر نام ببرند اما در روز رای گیری، ورق به سود حسین اسلامی 
برگشت و در نهایت اسلامی با ۸ رای در برابر ۵ رای مالکی نژاد 
بر صندلی ریاست شورا تکیه زد و براساس کنش آقای مالکی 
نژاد به نظر می رسد این اتفاق محاسبه نشده برای وی سخت 
تمام شد و با عدم قبول هرگونه مسوولیت جدید در شورا، گویی 

با شورای ششم قهر کرد.
در ادامه و حدود ۵ ماه بعد از مراسم تحلیف؛ مالکی نژاد در 
اوایل اسفندماه سال گذشته طبق برخی اسناد موجود جهت 
اقدامات درمانی و دور بودن از موقعیت استرس زا به تشخیص 
پزشک خود به کشور آلمان سفر می کند. سفر طولانی مدت 
مالکی نژاد به آلمان و غیبت های پرتکرار و متوالی وی از حضور 
در جلسات شورای شهر قم، سبب می شود براساس قوانین 
موجود، مجید اخوان عضو علی البدل بعنوان جانشین فعالیت 
خود را در شورای اسلامی شهر قم از سر بگیرد.شرایط به همین 
منوال گذشت تا زمان بازگشت آقای مالکی، در جلسه بررسی 
موجه بودن غیبت مالکی نژاد به تشخیص ریاست شورای شهر 
قم مجید اخوان بخاطر ذینفع بودن اجازه رای دادن پیدا نمی 
کند و آقای مالکی نژاد نیز به همان دلیل رئیس شورا چون 
پیدا  را  گیری  رای  در  حضور  اجازه  بود،  گیری  رای  موضوع 
نکرد. با این وجود در نهایت ۶ شش نفر از اعضای شورای شهر 
براساس اسناد ارائه شده و توضیحات آقای مالکی از ۱۲ رای 
موجود، غیبت های آقای مالکی نژاد را موجه تشخیص دادند، 
اما این تعداد برای تایید موجه بودن کفایت نکرد و کار را پیچیده 
تر کرد. مالکی نژاد برای ماندن در شورای شهر نیاز به حداقل ۷ 
رای موافق اعضا بود که با ۲ مخالف و ۴ رای ممتنع، نتوانست 
همراهی اکثریت اعضا را بدست آورد. یکی از چالش های این 
رای گیری آن بود که بر اساس قانون رای گیری باید برای موجه 
بودن غیبت ها صورت می گرفت و همین مسئله سبب شد 
۴رای ممتنع به نفع ۲ مخالف )موجه بودن ..غیبت ها( لحاظ 
شود و براساس قانون نتواند رای اکثریت اعضای شورا را بدست 

آورد.
قانون چه می گوید؟

مصوب  استان  اسلامی  شورای  داخلی  آیین نامه  در 
۱۳۸۴/۱/۲۴ هیأ ت وزیران آمده است : غیبت از جلسات شورا 
با اطلاع رییس شورا و از جلسات کمیسیون ها با اطلاع رییس 
کمیسیون مربوط امکان پذیر است. تبصره ۱- تشخیص موجه 
بودن غیبت و تأخیر و تعجیل در جلسات شورا بر عهده شورا و 
در جلسات کمیسیون ها با تصویب کمیسیون می باشد و در 
هرصورت اعلان رسمی غیبت و تأخیر با رییس شورا خواهد 
بود. تبصره ۲ - رسیدگی به موجه یا غیرموجه بودن تأخیر عضو 
شورا در پایان همان جلسه و غیبت در اولین جلسه بعدی به 
عمل می آید و عضو غایب می تواند در این فاصله دلایل خود را 

مبنی بر موجه بودن غیبت به رییس شورا ارایه دهد.
سایه داستان شورای شهر همدان بر شورای شهر قم !!

در سال ۱۳۹۷ غیبت یکی از اعضای شورای اسلامی شهر 
همدان) ابراهیم مولوی( در دوبازه زمانی مشخصِ و جایگزینی 
گیاه  البدل شورای اسلامی شهر همدان )جواد  عضو علی 

شناس( سبب اختلافات و تفاسیر زیادی در رابطه با دو ماده ۹۴ 
قانون شوراها و ماده ۱۶ آیین نامه داخلی شوراها شد و بخشی 
از دعواهای حقوقی آن ماجرا بر موضوع آقای مالکی نژاد سایه 

افکند.
در موضوع شورای شهر همدان با وجود آنکه اکثریت اعضای 
شورای شهر همدان با مرخصی )مرحله دوم( ابراهیم مولوی 
موافقت کرده بودند، بعد از موافقت با ادامه مرخصی مولوی، 
شورای شهر به جهت اطمینان از تصمیمی که منجر به مصوبه 
شده است و تقاضای عضو علی البدل مبنی بر حضورش در 
شورا، شورای شهر همدان در مکاتبه ای با کمیته انطباق در 
پی صحت مصوبه ای که حاصل شده است بر می آید و کمیته 
انطباق نیز بعد از مدت زمان قانونی )۲۰روز( و درست زمانی 
که ابراهیم مولوی برای درمان با نظر کمیسیون پزشکی بنیاد 
شهید به آلمان اعزام شده بود، رای به رد مصوبه شورا می دهد 
و همین مسئله به چالشی حقوقی برای شورای شهر همدان 
تبدیل شد و پس از ۱۱ ماه ابراهیم مولوی با رای شورای حل 

اختلاف مرکزی وزارت کشور به شورای شهر همدان بازگشت .
نظر شورای حل اختلاف استانی ؟

براساس پیگیری های صورت گرفته از دبیرخانه شورای حل 
اختلاف استان، قرار است رای نهایی دوشنبه ۲۰ تیر ماه به 
شورای شهر قم ابلاغ شود. اما براساس مصاحبه های صورت 
گرفته خبرنگار ایرنا از دو تن از اعضای شورای حل اختلاف، 
نظر این شورای با اکثریت شکننده ای بر این بوده است که رویه 
صورت گرفته در شورای شهرقم از نظر شکلی درست بوده است 
و این یعنی شورای حل اختلاف نظر شورای شهر قم، در رابطه 
با عدم موجه بودن غیبت های آقای مالکی نژاد را تایید می کند. 
در همین رابطه یکی از اعضای شورای حل اختلاف در گفت و 
گو با ایرنا، بیان کرد: ماموریت شورای حل اختلاف با مصوبات، 
رسیدگی شکلی به موضوعات است و شورای حل اختلاف در 
پی آن است که ثابت کند در یک مساله ای موازین و تشریفات 
قانونی رعایت شده یا نه که بنظر می رسد در این پرونده مباحث 

قانونی از سوی شورای شهر بدرستی رعایت شده است.
این عضو شورای حل اختلاف قم با بیان اینکه سفر طولانی 
مدت یک عضو شورای شهر نیازمند مصوبه شورای شهر بوده 
که اخذ نشده است، گفت: طبق ماده ۱۶ قانون شوراها باید 
نسبت به موجه بودن غیبت مالکی نژاد رای گیری نماید و شورا 
نیز برهین اساس رای گیری کرده است و موجه بودن غیبت 

های آقای مالکی نژاد رای لازم را نمی آورد.
حل  شورای  رای  به  اعتراض  سازوکارهای  با  رابطه  در  وی 
اختلاف استان نیز گفت: در صورت اعتراض به رای شورای 
حل اختلاف استان براساس قانون، آقای مالکی نژاد می تواند 
تا ۲۰ روز بعد از اعلام رای ، اعتراض خود را تقدیم شورای حل 
اختلاف مرکزی و یا دیوان عدالت اداری کند و اگر شورای حل 
اختلاف مرکزی به ادامه عضویت ایشان رای دهد این شرایط 
برای عضو علی البدل شورا نیز وجود دارد که او نیز همین فرایند 

اعتراض را طی کند.
آخرین وضعیت عضویت یا سلب عضویت مالکی نژاد از 

زبان رییس شورا
رییس شورای اسلامی شهر قم در گفت وگو با  ایرنا، با اشاره به 
آخرین وضعیت عضویت حسن مالکی نژاد در شورای شهر قم 
گفت: طبق قانون بعد از گذشت دوماه از غیبت آقای مالکی 
نژاد، مجید اخوان عضو علی البدل بر اساس موازین قانونی به 

عنوان جانشین وارد شورا شده است.
حسین اسلامی در خصوص رای شورای حل اختلاف استان 
نیز گفت : رای این شورا هنوز به صورت رسمی ابلاغ نشده 
است و در صورت ابلاغ رسمی ضمن اجرا، آن را اعلام خواهیم 

کرد .
براساس یافته های خبرنگار ایرنا آقای مالکی نژاد به تشخیص 
دکتر ، برای دوری از محیط استرس زا به سفری حدودا ۳ ماهه 
رفته است و دوشنبه ۲۰ تیر ماه در صورت ابلاغ رسمی دبیرخانه 
شورای حل اختلاف استان به شورای شهر قم، سلب عضویت 
آقای مالکی نژاد اعلام خواهد شد ، اما این می تواند پایان کار 
نباشد و در صورت اعتراض آقای مالکی نژاد به رای صادر شده 
، موضوع برای بررسی بیشتر به شورای حل اختلاف مرکزی 

ارجاع داده شود .
 توضیح های حسن مالکی نژاد پیرامون اتفاق های اخیر 

شورای شهر قم؛
به رای بررسی شده اعضای شورای شهر مبنی برموجه 

بودن غیبت ام توجه نشده است
شورای  ششم  و  پنجم  دوره های  عضو  نژاد  مالکی  حسن 
اسلامی شهر قم روز دوشنبه در یک فایل ویدیویی توضیح هایی 
را در خصوص اتفاق های هفته های اخیر شورای شهر قم مطرح 

کرد. 
مالکی نژاد با اشاره اینکه اتفاق هایی در چند هفته اخیر رخ 

داده و مردم نیز حق دارند از آن مطلع شوند اظهار داشت: از 
آن روزی که خدمتگزاری خود را در شورای شهر شروع کردم، 
در کنار مردم بودم، و با توکل بر خدا و تمهیداتی که داشتم کار را 
ادامه دادم تا چند ماه پیش که عارضه قلبی برای من ایجاد شد.
وی افزود: با یک روند کمتری کار را ادامه دادم، اما چندماه 
جسمی  مشکل های  و  داد  رخ  دیگری  اتفاق هایی  گذشته 
دیگری بر من عارض شد که مجبور شدم برای ادامه کار از 

پزشک معالج مشورت بگیرم.
مالکی نژاد با ذکر اینکه پزشک معالج، او را از رفتن به جلسات 
شورا منع کرده بود خاطرنشان کرد: طبق دستور پزشک باید 
چند ماهی از شورا و محیط پر استرس کاری دوری می کردم، تا 

سلامتی خود را به دست بیاورم.
وی بیان داشت: در این راستا تصمیم بر این شد مسافرتی را 
داشته باشم و سلامتی خود را به دست بیاورم، قبل از مسافرت 
با رئیس شورای شهر تماس تلفنی داشتم و وضعیتم را اطلاع 
دادم و ایشان نیز سفارش هایی را در این تماس با من مطرح 

کرد.
وی گفت: بعد از آن نامه ای را به نایب رئیس شورای شهر 
ارسال کردم، بعد از آن هم که از مسافرت برگشتم به موجب 
قانون با گذشت بیش از ۲ ماه از عدم حضور در جلسه های 
شورا، باید عضو علی البدل بیاید و من هم در جلسه، علت غیبت 
خود را توضیح بدهم، البته رئیس کمیسیون ها را در جریان 

گذاشته بودم.
مالکی نژاد با بیان این که در جلسه اول توضیح های خودرا 
برای اعضای شورای شهر ارائه کرده و علت غیبت و مشکل 
جسمی خود را مطرح کرده است گفت: در این جلسه، اعضا 
رای گیری کردند که ۶ نفر از آنها رای موافق، چهار نفر ممتنع و 

۲ نفر نیز رای مخالف دادند.
وی یادآور شد: این مصوبه شورای شهر و تصمیمی که در 
که  اختلاف  حل  شورای  به  بود،  شده  گرفته  من  خصوص 
متشکل از استاندار، رئیس کل دادگستری و اعضای شورای 

اسلامی شهر و شورای اسلامی استان می باشد، ارائه شد.
وی تصریح کرد: در شورای حل اختلاف توضیح های لازم را با 
ارائه مدارک از جمله گواهی پزشکی مطرح کردم و موضوع نامه 
به نایب رئیس شورا و تماس تلفنی با رئیس شورای اسلامی شهر 

را هم توضیح دادم.
از  مالکی نژاد گفت: برخی از اعضای شورا در جلسه اول 
توضیح های من قانع نشده بودند، اما با بررسی هایی که انجام 
دادند به این نتیجه رسیدند که غیبت من موجه است و من نیز 
امضای تمام این اعضای شورای شهر مبنی بر اینکه خواهان 
بازگشت اینجانب به شورا هستند و غیبتم را موجه می دانند را به 

شورای حل اختلاف تحویل دادم . 
اعضای  شده  بررسی  رای  به  توجه  بدون  داد:  ادامه  وی 
شورای شهر، متاسفانه اعضای شورای حل اختلاف رای به 
سلب عضویت اینجانب دادند که البته وظیفه دارم که از آقای 
شاهچراغی استاندار قم و حجت الاسلام ذوالنور نماینده مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی که از حق مردم دفاع کردند تشکر 

کنم.
اقشار مختلف مردم،  از  اینکه  بیان  با  پایان  نژاد در  مالکی 
فعالان فرهنگی، بسیجیان، خانواده معظم شهدا، روحانیت 
و همه کسانی که از این حقیر حمایت کردند، تقدیر و تشکر 
می کنم گفت: امیدوارم که در خدمت به این نظام و انقلاب 
خداوند به ما عنایت کند تا لحظه ای که نفس می کشیم، برای 

حفظ ارزش ها، خدمتگزار صادقی باشیم.

اعتراض به رای شورای حل اختلاف یا قبول سلب عضویت؛

سرنوشت نفراول شورای شهرقم چه خواهد شد؟ موازی کاری در صدور 
مجوزهای ساخت مسکن

در زمینه صدور جواز ساخت و اخذ پروانه ساختمانی، در 
شهرهای مختلف کشور به لحاظ نوع برخورد شهرداری با 

شرایط متفاوتی مواجه هستیم؛ به این معنا که در کل کشور از یک نظم و ساختار واحد 
برای صدور مجوزهای ساختمانی پیروی نمی شود.

در برخی شهرها این موضوع از طریق نهادهای خدماتی انجام شده و سازندگان با 
مراجعه به این نهادها طرح خود را ثبت می کنند؛ در مرحله اول پروانه شهرسازی صادر 
شده و در مراحل بعدی موضوعات فنی، طرح ها و نقشه هایی که جنبه های محاسباتی 
دارند و مباحث مربوط به تأسیسات از سوی سازمان نظام مهندسی ساختمان مورد 
بررسی قرار می گیرند. این فرآیند، نسبتاً پیچیده بوده و تعدد مراجع تصمیم گیرنده را در 

این پروسه مشاهده می کنیم.
این مسأله با در نظر گرفتن برخی اشکالات در کنترل و برگشت به نقطه اول، نیاز 
به بازنگری ها را برای صدور مجوز افزایش می دهد. در بسیاری از شهرهای کشور 
مراجعات به صورت حضوری است و سازندگان و انبوه سازان مستقیماً به شهرداری ها 
مراجعه و به صورت مرحله به مرحله این امور را پیش می برند. موضوعات معماری و 
شهرسازی رصد شده و در مرحله بعدی پرونده ها به سمت سازمان نظام مهندسی 
ساختمان سوق داده می شود و سپس با اخذ مجوزهای سازمان آتش نشانی و تأمین 
شرایطی که دستگاه های اجرایی مانند سازمان آب، برق و غیره در نظر گرفته اند، در 

نهایت پروانه صادر می شود.
نکاتی که در این مبحث بسیار حائز اهمیت بوده »موازی کاری« است، بعضاً مشاهده 
می کنیم در اثر تفاهم نامه هایی که بین سازمان ها و دستگاه های اجرایی منعقد شده، 
این مراحل به صورت موازی بوده و سرعت انجام کار را با کندی بیشتری مواجه می کند 

که باید آن را حذف کرد.
در ماده ۲۴ قانون جهش تولید مسکن هم که در سال گذشته مصوب شده، به 
فرآیندهای موازی که در شهرداری و سازمان های نظام مهندسی ساختمان در اثر ارجاع 
به یکدیگر و عقد قراردادهای برون سپاری بین این سازمان ها است، اشاره شده که باید 
حذف شود. بنابراین به طور قطع حذف این امور موازی می تواند سرعت پیشبرد کار را 

افزایش دهد.
طی ماه های گذشته شاهد این بوده ایم که شهرداری تهران موضوعات مربوط به آتش 
نشانی و صلاحیت مهندسان را کافی دانسته و از این پس سازمان های آتش نشانی باید 
نظارت های خود را بیشتر در مراحل اجرایی اعمال کنند که این رویکرد هم می تواند تا 

حدودی به افزایش سرعت انجام امور کمک کند.
همچنین پروانه هایی که در دو مرحله صادر می شود و شامل پروانه شهرسازی و پروانه 
اجرایی ساختمان است، از جمله نکات مثبت و خوبی است که کمک می کند مالکان 

بتوانند با فراغ بال بیشتری مراحل فنی و شهرسازی را پشت سر بگذارند.
آنچه در قانون به عنوان یک زمان ایده آل برای صدور پروانه ساختمانی پیشنهاد شده، 
این است که پس از مشخص شدن هزینه های صدور پروانه توسط شهرداری ها و پس از 
اینکه واحدهای مالی شهرداری نرخ عوارض را ارزیابی و میزان هزینه های مالی را به طور 
دقیق به سازنده اعلام می کنند، براساس قانون رفع موانع تولید شهرداری ها ۱۰ روز پس 
از واریز این هزینه ها فرصت دارند که نسبت به صدور مجوز و پروانه ساختمان اقدام کنند.
البته مباحث فنی هم در سازمان نظام مهندسی مطرح بوده که اگرهمه موارد در 
شرایط منطقی و نرمال انجام شود، حداکثر یک ماه باید زمان در نظر گرفت. فرآیند 
کنترل نقشه ها و مسائل فنی هم باید در سازمان نظام مهندسی ساختمان شتاب داده 
شده که عقب ماندگی ها در این حوزه جبران شود. بنابراین به نظر می رسد که ما در طول 
مدت ۴۵ روز تا دو ماه قادر باشیم که یک پروانه ساختمانی را با رعایت تمامی ضوابط 

فنی و مالی صادر کنیم.
و  شهرها  کلان  سایر  و  تهران  در  ساختمانی  پروانه  صدور  هزینه های  بین  این  در 
شهرستان ها متفاوت است و تابعی از قیمت های منطقه ای و ارزش های معاملاتی 
املاک است. هر چه ارزش های معاملاتی املاک بیشتر باشد، طبیعی است که عوارض 

حاصل از پروانه های ساختمانی هم بیشتر خواهد شد.
آنچه مسلم است عوارض به معنای بهای تولید عارضه بوده و در مواردی اطلاق 
می شود که سازنده بخواهد برخلاف مقررات طرح جامع و تفصیلی شهر اقداماتی 
انجام دهد و به نوعی بخواهد ارزش افزوده برای زمین ایجاد کند و تراکم بیشتری را در 
زمین های مسکونی یا سایر موارد بارگذاری کند. در واقع اگر سازنده در راستای قانون 

طرح ها و استانداردهای شهری حرکت کند، علی القاعده نباید عوارضی پرداخت کند.
آنچه در کمیسیون های ماده پنج انجام می شود یا شهرداری ها به صورت موردی 
و مقطعی به عنوان افزایش تراکم مورد بررسی و تصویب قرار می دهند، برای آنها باید 
عوارض پرداخت شود. در کشور ما چنین رویه ای وجود ندارد و سازنده ها به ازای یک متر 

مربع هم عوارض پرداخت می کنند.
* کارشناس و فعال صنعت ساختمان کشور

سیدمحمدمرتضوی*

رئیس قوه قضاییه:
اقدامات درمقوله حجاب باید 
قانونی و توأم با آرامش باشد

 رئیــس قوه قضاییــه گفت: همه 
بخش هــا و مســئولان ذیربط اعم 
از دادســتان ها، قضات و ضابطان 
باید در مقوله حجــاب و عفاف در 
چارچوب قانــون گام بردارند؛ باید 
توجــه داشــت کــه در ایــن زمینه 
نمی خواهیم کار هیجانی و زودگذر 
انجام دهیم بلکــه اقدامات ما باید 
2متقن، مدبرانــه، قانونــی و توأم با 

محمدجواد ظریف: 
همه کوشش ها باید در جهت 

انسجام ملی کشور باشد
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سخنگوی کمیسیون آموزش مجلس:
رئیس سازمان سنجش باید 

پاسخگوی حواشی کنکورباشد 
محمدجــواد ظریف بــا بیان 
این کــه جدل هــا و بحث هــای 
انحرافــی نــه ســازنده اســت 
نه بــاری از دوش مــردم ایران 
بــر مــی دارد تصریح کــرد: در 
شرایط کنونی همه کوشش ها 
بایــد در جهت انســجام ملی 
و حل مســائل کنونی کشــور 
و مــردم باشــد.  وزیــر خارجه 

ســخنگوی کمیســیون آموزش، 
تحقیقــات و فنــاوری مجلــس بــا 
اشــاره به نشســت عصر فــردای 
این کمیســیون در حضــور رئیس 
سازمان سنجش، گفت: مجلس و 
کمیســیون آموزش در کنار دانش 
آمــوزان اســت و رئیــس ســازمان 
ســنجش باید پاسخگوی حواشی 
کنکور ۱۴۰۱ باشد. رضا حاجی پور  2

اعتراض به رای شورای حل اختلاف یا قبول سلب عضویت؛

سرنوشت نفراول شورای شهرقم چه خواهد شد؟
توضیح های حسن مالکی نژاد پیرامون اتفاق های اخیر شورای شهر قم؛
به رای بررسی شده اعضای شورا مبنی برموجه بودن غیبت ام توجه نشده است
رییس شورای اسلامی شهر قم :
رای شورای حل اختلاف هنوزبه صورت رسمی ابلاغ نشده است

  

مدیر حوزه های علمیه گفت: صیانت از دستاوردهای تئوری و بنیادین حوزه 
علمیه قم در عرضه گفتمان بزرگ ملی، وظیفه ای همگانی است.  آیت الله 
اعرافی، روزدوشنبه در نخستین روز از شانزدهمین اجلاس سراسری مدیران 
و نمایندگان جامعةالمصطفی،که در قم درحال برگزاری است، اظهار داشت: 
باید نقش بسیار ارزشمند جامعةالمصطفی را در اشاعه اندیشه الهی و گفتمان 
شجره ای  و  بالنده  نهادی  جامعةالمصطفی  امروز  بستاییم؛  اسلامی  انقلاب 

تناور در خدمت آرمان های بزرگی قرار دارد که برای آن تصویر شده است.

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم گفت: با توجه به سرمایه گذاری 
انجام شده و نقشی که واحدهای صنعتی در تولید محصولات مورد نیاز مردم 
اقتصادی  برنامه های  اولویت  در  آن ها  داشتن  نگه  فعال   دارند،  اشتغالزایی  و 
استان است.  اکبر ابدالی در گفت وگویی اظهارداشت : در همین رابطه به دنبال 
راه اندازی مجدد واحدهای صنعتی راکد در قم هستیم و با استفاده از ظرفیت 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان و دیگر امکانات موجود، حمایت های لازم 
به عمل  واحدهای صنعتی،  دوباره  فعالسازی  به  از سرمایه گذاران علاقه مند  را 

آیت الله اعرافی در جمع مدیران جامعه المصطفی:
صیانت از دستاوردهای حوزه علمیه وظیفه ای همگانی است

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم :
به دنبال استقرار صنایع پاک، پیشرفته و کم آب بر هستیم
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قانون اصل ۴۴ به واگذاری 
محدود نمی شود

رهبر معظم انقلاب بر انقلاب اقتصادی تاکید دارند و به 
همین دلیل با وجود گذشت ۱۰ سال از قانون اصل ۴۴ در 

تمام جلسات بر اجرایی شدن آن تاکید می کنند، تا با این کار از یک سو اهمیت موضوع را 
نشان داده شود و از سوی دیگر عدم اجرای درست و کامل آن را گوشزد کنند. 

در گذشته که بخش خصوصی درصدد سرمایه گذاری بود، قانون اصل ۴۴ مانعی در 
این زمینه محسوب می شد، زیرا این قانون انحصارات دولتی را تعریف می کرد. برای حل 
معضل موجود، رهبر معظم انقلاب مشکل را به مجمع تشخیص مصلحت نظام سپردند و 

مجمع پس از حدود ۲ سال سیاست اصل ۴۴ را تصویب کرد.
این قانون از سال ۸۷ ابلاغ شده و با وجود اینکه بیش از ۱۰ سال از زمان ابلاغ آن 
می گذرد، هنوز به درستی اجرایی نشده است. سیاست اصل ۴۴ دارای ۵ اصل مهم است، 
اولین اصل آن آزادسازی اقتصادی و توانمندسازی بخش خصوصی و مهم ترین اصل آن 
را می توان کاهش تصدی گری دولت دانست که با این اصل امور اقتصادی به مردم واگذار 

می شود؛ در اقتصاد مردمی نقش دولت از مداخله به نظارت تغییر می کند.
به  اصل  این  متأسفانه  نمی شود،  محدود  دولتی  شرکت های  واگذاری  به  اصل ۴۴ 
واگذاری ها محدود شده در حالی که بر اساس آن باید نقش تصدی گری دولت تغییر کرده 

و اقتصاد به مردم واگذار شود، همچنین بر اساس آن باید تشکل ها به میدان عمل آیند.
بر اساس ماده ۹۱ قانون اساسی، بخش خصوصی و اتاق ها باید به عنوان مشاور سه قوا 
نقش آفرینی کرده و در رفع موانع کسب وکار و ایجاد فضای مساعد کارآفرینی تمام تلاش 
خود را به کار برند و اتاق ها را موظف کرد برای مساعد شدن این فضا پیشنهادهای لازم را 

ارائه دهد.
با تلاش دولت و مجلس و بخش خصوصی، قانون مدیریت کسب وکار حاصل شد،  این 
قانون تحولی عظیم در نظام کسب وکار ایجاد کرد و از آنجایی که از زمان خود جلوتر بود، 

مترقی محسوب می شود.
در ماده ۲ و ۳ قانون مدیریت کسب وکار تمام کمیسیون های دولت و مجلس در قوانینی 
که به تولید، صنعت و کار مربوط است، موظف اند نظرات تشکل ها را جویا شوند؛ در 
مجلس در کمیسیون های ویژه حمایت از تولید داخلی، اصل ۴۴، صنایع، اقتصادی، 

بودجه و... تلاش شده جلسات با حضور نمایندگان تشکل ها برگزار شود.
و  مصوبات  آیین نامه ها،  پاگیر،  و  دست  مقررات  تولید  حوزه  در  مشکل  مهم ترین 
بخشنامه ها است در راستای اجرای اصل ۴۴ هیات های مقررات زدایی تشکیل شود، 
اگرچه این هیات ها تشکیل شد اما از آنجایی که فاقد ضمانت اجرایی بود، کارایی نداشت.
بر اساس ماده ۷۶ هیاتی متشکل از سه اتاق و دولت و مجلس و قوه قضاییه در هیاتی 
باید قوانینی که مانع و مخل کسب وکار محسوب می شدند، شناسایی شده و به مجلس، 

دولت و قوه قضاییه  ارائه می شد اما ضمانت اجرایی ندارد.
در ماده ۵۷ قانون رفع موانع تولید، وزیر اقتصاد مسئول است تا با تشکیل جلسه موانع 
کسب وکار را شناسایی و بخشنامه ها و آیین نامه های مخل در صورتی مصوبه هیات وزیران 

است در دولت و در صورتی که قانون مجلس است در مجلس اصلاح شود.
بر اساس قانون حداکثر استفاده از توان داخلی، درصورتی که دستگاه دولتی و نهادی 
به کالایی نیاز داشت و این کالا با کیفیت مناسب در داخل تولید می شد، موظف است 

کالای داخلی خریداری کند.
سامانه ای طراحی شده که تولیدکنندگان توانمندی های خود را در این سامانه ثبت 
کنند، از سوی دیگر دستگاه های دولتی نیز نیاز خود را در آن قرار می دهند و از آنجایی که 
وزارت صمت، مسئول این سامانه است، باید در صورت امکان نیازهای کشور را با تولیدات 

داخلی تامین کند.
مشاور وزیر امور اقتصادی و دارایی

تولیت حرم بانوی کرامت:

مسئولان توطئه استکبار در حوزه
 حجاب و عفاف را افشا سازند

تولیت حرم بانوی کرامت با صدور پیامی با تاکید بر حراست از حجاب و عفاف جامعه 
با تبیین جایگاه این ضرورت دینی و  گفت: مسئولان فرهنگی، تبلیغی و رسانه ای 

پاسخگویی به شبهات توطئه های استکبار جهانی را در این باره افشا سازند. 
پیام آیت الله سید محمد سعیدی به مناسبت روز ملی عفاف و حجاب به شرح زیر 
است:هر ساله ۲۱ تیرماه یادآور قیام سرنوشت ساز مردم مومن، ولایت مدار، غیور و شجاع 
مشهد علیه کشف حجاب رضا خانی است به همین مناسبت ۲۱ تیرماه بدرستی روز 

عفاف و حجاب نام گذاری شده است.
عفاف و حجاب موهبت و فریضه الهی است که در تحکیم خانواده، حفظ سلامت و 
پاکی جامعه نقش بی بدیل دارد عفاف و حجاب که اختصاص به مردان و یا زنان هم ندارد 
لباسی است برازنده تن و جان و روان آدمی. حجاب به عنوان تاج کرامت و عزت مظهر 
و میوه شیرین پاک دامنی و عفاف است. حجاب به عنوان دستور الهی یعنی توجه به 
شخصیت زن، سند اطاعت از پروردگار و حضور عزتمندانه او در عرصه اجتماع و موجب 
محفوظ ماندن از بدی هاست. امیداست بانوان جامعه اسلامی ما با الگوگیری از حضرت 
فاطمه زهرا علیهاالسلام ودختران آن بانوی نمونه اسلام حضرت زینب و حضرت فاطمه 
معصومه علیهماالسلام و حرمت نهادن به خون شهیدان در تحقق این مهم و تبلیغ و ترویج 
و گسترش شایسته آن موفق باشند. همچنین انتظار می رود مسئولان محترم فرهنگی و 
تبلیغی و رسانه ای با تبیین جایگاه این ضرورت دینی و پاسخگویی به شبهات توطئه های 

استکبار جهانی را در این باره افشا سازند.
 

سخنگوی کمیسیون آموزش مجلس:

رئیس سازمان سنجش باید پاسخگوی 
حواشی کنکورباشد 

سخنگوی کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس با اشاره به نشست عصر 
فردای این کمیسیون در حضور رئیس سازمان سنجش، گفت: مجلس و کمیسیون 
آموزش در کنار دانش آموزان است و رئیس سازمان سنجش باید پاسخگوی حواشی 

کنکور ۱۴۰۱ باشد.
رضا حاجی پور با اشاره به وجود برخی نارضایتی ها نسبت به نحوه برگزاری کنکور سال 
۱۴۰۱، عنوان کرد: مجلس به ویژه کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری پیگیر نحوه 

برگزاری آزمون خواهد بود و دانش آموزان از این بابت نگرانی نداشته باشند.
نماینده مردم آمل در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه اجازه نخواهیم حقی از کسی 
در راستای برگزاری کنکور ضایع شود، افزود: ارائه گزارش رئیس سازمان سنجش آموزش 
کشور در خصوص اقدامات انجام شده آن سازمان در برگزاری کنکور سال ۱۴۰۱ در برنامه 
کمیسیون آموزش قرار دارد و رئیس سازمان سنجش باید در خصوص برخی اعتراضات 
دانش آموزان در خصوص کنکور پاسخگو باشد. وی تصریح کرد: مجلس و کمیسیون 
آموزش در کنار دانش آموزان است و پیگیر تمامی تخلفات احتمالی رخ داده در برگزاری 
کنکور ۱۴۰۱ خواهیم بود. سخنگوی کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس با 
تأکید بر اینکه صحت آزمون و درستی آن برای همگان از اهمیت بالایی برخوردار است، 
اضافه کرد: بروز برخی نارسایی از جمله قطعی اینترنت و انتشار تصویری از دفترچه آزمون 
در فضای مجازی و یا استفاده از وسیله های غیرمجاز در حین آزمون به هیچ عنوان قابل 

قبول نیست و این موضوعات پیگیری خواهد شد.

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده:

دولت ضامن زنان سرپرست خانوار 
برای دریافت تسهیلات می شود

 معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده گفت: ضمانت یکی از مشکلات بانوان 
سرپرست خانوار برای اخذ تسهیلات است که براساس مصوبه ستاد ملی زن و خانواده، 

دولت از این پس ضمانت آنها را به عهده می گیرد. 
انسیه خزعلی روز دوشنبه در نشست با اقشار بانوان خراسان جنوبی اظهار داشت: 
علیرغم قوانین متعدد در حوزه زنان اما گاهی در زمان اجرا با مشکل مواجه می شویم 
و  قانون  در  که  نواقصی  داد:  ادامه  وی  می شود.  دیده  حوزه  این  در  قانون  اهمال  و 
دستورالعمل ها وجود دارد باید به صورت جزئی احصا شود تا در حوزه سیاستگذاری 
بتوانیم اصلاح این قوانین را دنبال کنیم. معاون رئیس جمهور با اشاره به دو مصوبه جدید 
ستاد ملی زن و خانواده عنوان کرد: ارتقای ساختار اداری زنان در ۶ بند تصویب شد و 
بانوان در مسئولیت ها و پست هایی معادل معاون وزیر و مدیرکل ایفای نقش می کنند. وی 
گفت: بر همین اساس زنان در سیاستگذاری ها و شوراهای کلان شرکت داده می شوند 
لذا در بسیاری از دستورالعمل ها بانوان درخصوص خانواده و جمعیت باید نظر بدهند و 

نظر آنها اجرایی می شود.

اخبار

آیت الله اعرافی در جمع مدیران جامعه المصطفی:

صیانت از دستاوردهای حوزه علمیه 
وظیفه ای همگانی است

حوزه/ مدیر حوزه های علمیه گفت: صیانت از دستاوردهای تئوری و بنیادین حوزه 
علمیه قم در عرضه گفتمان بزرگ ملی، وظیفه ای همگانی است. 

آیت الله اعرافی، روزدوشنبه در نخستین روز از شانزدهمین اجلاس سراسری مدیران 
و نمایندگان جامعةالمصطفی،که در قم درحال برگزاری است، اظهار داشت: باید نقش 
بسیار ارزشمند جامعةالمصطفی را در اشاعه اندیشه الهی و گفتمان انقلاب اسلامی 
بستاییم؛ امروز جامعةالمصطفی نهادی بالنده و شجره ای تناور در خدمت آرمان های 

بزرگی قرار دارد که برای آن تصویر شده است.
مدیر حوزه های علمیه خاطرنشان کرد: نقش آفرینی، میدان داری و کنشگری بسیار 
ارزشمند جامعةالمصطفی، مایه تحسین و تقدیر و جای بسی سپاس در پیشگاه خداوند 
متعال است؛ امیدواریم این نهاد روز به روز نقش آفرین تر و بالنده تر از پیش در عرصه های 

جهانی بدرخشد. 
وی، در ادامه، به فرازهایی از نهج البلاغه اشاره کرد و ابراز داشت: ما به عنوان مدیران 
منظومه های علمی و حوزوی، بیش از همه باید با قرآن کریم، نهج البلاغه و صحیفه سجادیه 
مأنوس باشیم. دعاهای صحیفه سجادیه و فقراتی که از امیرالمؤمنین)علیه السلام( در 

نهج البلاغه نقش بسته است، باید آمیزه جان و انس قلبی ما قرار گیرد.
مولی الموحدین  کلام  در  دنیا  حقیقت  چهارگانه  شاخص های  به  اعرافی  آیت الله 
نْیَا دَارُ فَنَاءٍ وَ عَنَاءٍ وَ غِیَرٍ وَ عِبَر«. این  علی)علیه السلام( اشاره کرد و اظهار داشت: »إِنَّ الدُّ
جهان مادی با همه عظمت، شکوه، جلوه و تابلوهای زرین و جذابش در ملکوت و عمق و 

ژرفا، سرای فنا، رنج، دگرگونی ها و عبرت هاست.
رئیس هیئت امنای جامعةالمصطفی، با بیان اینکه فنا در همه ابعاد ذات و هویت جهان 
نهفته است، خاطرنشان کرد: کل این هستی و جهان ماده در حال فنا و نابودی پیوسته 
است؛ باید دائم متذکر باشیم که ذات ما در این دنیا فنا و نابودی و در مسیر هلاکت در 

حال عبور است. 
وی، با اشاره به اینکه عالی ترین نعمت های الهی با سختی و دشواری در هم آمیخته 
است، ابراز داشت: هیچ یک از نعمت های این دنیا بی پیرایه از سختی ها و دشواری نیست. 
وجود این عالم با وجود جوهری ناآرام و پیوسته در تغییر و تحول ترکیب شده، این ذات 

متغیر و متحول فنا و عنا را به وجود می آورد.
مدیر حوزه های علمیه توجه به دگرگونی و ناپایداری را مایه بیداری و حرکت هوشمندانه 
انسان توصیف کرد و یادآور شد: فَنَاءٍ وَ عَنَاءٍ وَ غِیَرٍ وَ عِبَر جهان مادی همواره انسان را در 
پنجه و چمبره خود گرفته است؛ هنر آدمی است که محدودیت ها را بشناسد و با استفاده از 

ظرفیت ابدی و جاویدان خود، این محدودیت ها را به فرصت تبدیل نماید.
رئیس هیئت امنای جامعةالمصطفی، با بیان اینکه دنیا، دنیای عبرت هاست، اظهار 
داشت: کسی که وارد فضای عبرت گیری می شود، همه ناکامی ها، سختی ها، فنا و 
مشکلات را به ابزار سعادت و کمال تبدیل می کند؛ این عالم مملو از ظرفیت های بی پایان 

عبرت آموز است.
آیت الله اعرافی بر لزوم اجرای چهار محور کلام امیرالمؤمنین علی)علیه السلام( در 
زندگی فردی، اجتماعی و سازمانی تأکید کرد و ابراز داشت: اگر مدیران و کنشگران 
اجتماعی در فعالیت های خود بدین نکات توجه داشته باشند، جهانی مترقی و مبتنی بر 

نظام و سامان دهی الهی خواهیم داشت.
وی عبرت گیری همراه با برنامه ریزی و استفاده از فرصت ها را برای پیشرفت مهم 
ارزیابی نمود و یادآور شد: امام علی)علیه السلام( در تشریح چهار حصار و شاخص 
تحقق  نموده اند.  تأکید  نیز  مهم  این  فردی  ابعاد  بر  مادی،  جهان  این  ویژگی های 
مسئولیت هایی که به دوش داریم، بدون فهم معارف و تخلق به اندیشه های ناب الهی 

ممکن نیست.
آیت الله اعرافی، در بخش دیگری از سخنان خود، به یکصدمین سالگشت بازتأسیس 
حوزه علمیه قم و مسیر رشد و بالندگی آن اشاره کرد و یادآور شد: با وجود کاستی ها، 
است.  بزرگ  و  عظیم  بسیار  یکصدسال  این  آورده های  جامع،  و  کلان  نگاهی  در 
جامعةالمصطفی به عنوان نقطه عطف و درخشان در تاریخ یکصدساله حوزه، می تواند 

کنشگری خود را ارتقا دهد.
وی به محورهای تحول سده اخیر در حوزه های علمیه اشاره کرد و یادآور شد: تطورات در 
حوزه دانشی و کنشگری در تدوین نظامات، اسناد و قوانین و نظامات جمهوری اسلامی 
و توسعه حوزه از نظر جنسیتی و ارائه آموزش های حوزوی به خواهران، گسترش در حوزه 
ملیتی و نیز حضور فراگیر در حوزه های مختلف اجتماعی و ارائه خدمات به ملت تنها 

بخشی از جلوه های تحولی حوزه در سالیان اخیر است.
مدیر حوزه های علمیه، با بیان اینکه تنوع نظامات، نظریات، رشته ها و گستره کنشگری 
فرهنگی حوزه در سده اخیر با تمام ادوار گذشته مقایسه شدنی نیست، اظهار داشت: 
صیانت از دستاوردهای تئوری و بنیادین حوزه علمیه قم در عرضه گفتمان بزرگ ملی، 

وظیفه ای همگانی است.
پایه و مبانی اسلامی در  آیت الله اعرافی، در پایان سخنان خود، بر لزوم ارائه کتب 
قالب های متنوع و بهره گیری از نرم افزارهای ازاد و روان برای ارائه رایگان به مخاطبان تأکید 

کرد.

عضو کمیسیون انرژی مجلس:

 متن مذاکرات در اختیار نمایندگان قرار گیرد
رئیس پیشین سازمان انرژی اتمی کشور، تاکید کرد: طرف های غربی حاضر نیستند 
که به تعهدات برجامی خود عمل کنند اما انتظار دارند ما فعالیت های هسته ای خود را 
به قبل از تصویب قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها کاهش داده و حتی مواردی را 

بپذیریم که در برجام نبوده است. 
فریدون عباسی ، با اشاره به روند مذاکرات هسته ای، بیان کرد: ما شاهدیم که طرف 
غربی در یک موضعی ایستاده و حاضر نیست چیزی را پذیرفته و به تعهدات خود در برجام 

عمل کند ولی انتظار دارد هر آنچه که آنها می گویند را ما بپذیریم.
این عضو کمیسیون انرژی مجلس در ادامه اظهار کرد: مشکل ما با طرف مقابل این 
است که آنها به تعهداتی که در برجام داده بودند نمی خواهند عمل کنند اما انتظار 
دارند که ما به شرایط قبل از تصویب قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها باز گردیم 
و تازه موارد دیگری که در برجام نبوده است را بپذیریم. این قطعا مورد پذیرش ملت 

ما نیست.
رئیس پیشین سازمان انرژی اتمی تصریح کرد: اکنون عملا مذاکره ای انجام نمی شود و 
مطلب جدیدی بر روی میز نیست. از سوی دیگر ما نیز به عنوان نماینده مجلس دسترسی 

به متن مذاکرات نداریم. 
بنده تقاضا می کنم که متن مذاکرات در اختیار ما قرار گیرد. بنده به دیدگاه های آقای 
باقری کنی آشنا هستم و علاقه دارم بدانم که اقای باقری در مذاکرات چه می گوید و طرف 
مقابل نیز چه پاسخی می دهد. متن مکتوب باید در اختیار ما باشد تا بتوانیم بخوانیم و 

تجزیه و تحلیل کنیم.
عباسی تاکید کرد: تاکنون متن مکتوبی در اختیار ما قرار نگرفته است تا ببینیم اگر دو 
ساعت مذاکرات صورت گرفته، نتیجه آن چه بوده است. امروز تحلیل ها و حرف ها بر 
مبنای اطلاعات خود افراد یا مطالبی که از سوی رسانه های خارجی ارائه شده و بعضا 

اشتباه نیز می باشد، است.
 

رئیس جمهور در تماس تلفنی با امیر قطر:

رایزنی های ایران و قطر تاثیر مثبتی
 بر روند اجرای توافقات دارد

سیدابراهیم رئیسی با اشاره به رایزنی های مقامات ایران و قطر در ماه های اخیر اظهار 
داشت: دیدارها و رایزنی ها تاثیر مثبتی بر روند اجرای توافقات میان دو کشور دارد.

آیت الله سید ابراهیم رئیسی عصر یکشنبه در گفتگوی تلفنی عیدانه با »شیخ تمیم 
بن حمد آل ثانی« امیر قطر، با تبریک عید سعید قربان به وی، دولت و ملت قطر گفت: 
امیدوارم خداوند به مناسبت این عید بزرگ برکات خود را بر مردم ایران و قطر و امت 

اسلامی نازل کند.
رئیس جمهور با اشاره به رایزنی ها و دیدارهای دیپلماتیک پرشمار و فشرده مقامات دو 
کشور در ماه های اخیر افزود: این دیدارها و رایزنی ها تأثیر مثبتی بر روند اجرای توافقات 

میان دو کشور دارد.
»شیخ تمیم بن حمد آل ثانی« امیر قطر نیز در این گفتگوی تلفنی متقابلًا عید سعید 
قربان را به آیت الله رئیسی، دولت و ملت ایران و نیز رهبر معظم انقلاب اسلامی تبریک 
گفت و تصریح کرد: امیدوارم به برکت این عید، خیر و نعمت نصیب ملت های قطر و ایران 

و ملت های مسلمان شود.
امیر قطر همچنین از روند رو به گسترش روابط دو کشور و اجرای توافقات فیمابین اظهار 

رضایت و خرسندی کرد.

 رئیس قوه قضاییه گفت: همه بخش ها و مسئولان ذیربط اعم از دادستان ها، قضات 
و ضابطان باید در مقوله حجاب و عفاف در چارچوب قانون گام بردارند؛ باید توجه 
داشت که در این زمینه نمی خواهیم کار هیجانی و زودگذر انجام دهیم بلکه اقدامات 

ما باید متقن، مدبرانه، قانونی و توأم با آرامش باشد.   
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، روز دوشنبه ۲۰ تیر در نشست شورای 
عالی قوه قضاییه، ضمن تبریک و تهنیت اعیاد ماه پرخیر و فضیلت ذی الحجه و در 
پیش بودن عید بزرگ غدیرخم، به دیدار اخیر مسئولان قضایی با مقام معظم رهبری 
اشاره کرد و افزود: رهبر معظم انقلاب با رهنمودها و ارشادهایی که داشتند انرژی 
مضاعفی را به مسئولان و دست اندرکاران قوه قضاییه تزریق کردند و ما امیدواریم 
بتوانیم با مجاهدت و تلاش بیشتر در راستای عملیاتی کردن منویات و دستورات 

صارده از ناحیه معظم له گام برداریم.  
رئیس دستگاه قضا با اشاره به در دستور کار قرارگرفتن عملیاتی سازی فرمایشات و 
فرامین اخیر مقام معظم رهبری در بخش های مختلف قوه قضاییه اظهارداشت: پس 
از دیدار با مقام معظم رهبری و شنیدن فرمایشات و دستورات ایشان، برنامه ریزی ها 
و اقدامات لازم برای جامه عمل پوشاندن به فرامین معظم له در بخش های مختلف 
امروز  بنابراین در جریان جلسه  قرار گرفت؛  کار  بلافاصله در دستور  قوه قضاییه 
شورای عالی قوه قضاییه، هماهنگی و جمع بندی اقدامات صورت گرفته در راستای 

پیاده سازی منسجم فرمایشات و دستورات مقام معظم رهبری انجام خواهد گرفت.  
رئیس عدلیه از همه کارکنان و مسئولان دستگاه قضایی که در طول یک سال 
گذشته در راستای عمل به وظایف قانونی خود کوشا بودند تقدیر کرد و افزود: قاطبه 
مسئولان و همکاران قضایی ما مقید و ملتزم به اجرای قوانین و مقررات کشور هستند و 
ما در سال گذشته شاهد بودیم که مسئولان و همکاران قضایی نسبت به اجرای دقیق 
مصوبات مراجع و نهادهای قانون گذار اعم از مجلس شورای اسلامی، ستاد ملی 

مقابله با کرونا و غیره عنایت و اهتمام داشتند.
وی از رئیس و اعضای ستاد بزرگداشت هفته قوه قضاییه و بخش های مختلفی که به 

برگزاری هرچه مطلوب تر مراسم هفته قوه قضاییه یاری رساندند، قدردانی کرد.
محسنی اژه ای با اشاره به در پیش بودن روز ۲۱ تیر، روز عفاف و حجاب، با تاکید 
بر اینکه هر انسان پاک سرشتی اعم از مسلمان یا غیرمسلمان از حیا و عفت استقبال 
می کند و از بی حیایی و بی عفتی گریزان است، افزود: در مقوله حجاب و عفاف، همه 
بخش ها و مسئولان ذیربط اعم از دادستان، قاضی و ضابطین باید در چارچوب قانون 
گام بردارند؛ باید توجه داشت که در این زمینه نمی خواهیم کار هیجانی و زودگذر 

انجام دهیم بلکه اقدامات ما باید متقن، مدبرانه، قانونی و توأم با آرامش باشد.  
وی افزود: نه صرفاً در مقوله حجاب و عفاف بلکه در هر زمینه و موردی، هر بخش 
و نهادی اعم از نهاد دولتی، نهاد مقننه، قوه قضاییه یا سایر افراد و بخش ها، چنانچه 
اشتباه کرد نباید بر این اشتباه اصرار ورزد و از اصلاح اشتباه اِبا داشته باشد؛ نباید بر 
کار اشتباه پافشاری و یا احیاناً آن را توجیه کرد؛ اگر کار اشتباهی در جایی صورت 

گرفت باید در راستای اصلاح گام برداریم و احیاناً موضوع را اعلام کنیم.

دشمن به دنبال ترویج بی حیایی در جامعه است
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه مردم متدین ایران اسلامی از دیرباز خود را به رعایت 
عفاف و حجاب مقید و ملتزم می دانستند، به سیر تاریخی این موضوع و اقدامات و 
توطئه های دشمنان در این راستا اشاره کرد و گفت: در مقطعی از تاریخ، رضاخان 
قلدر با هدایت بیگانگان تلاش داشت نه تنها عفاف و حجاب را از جامعه اسلامی ما 
بزداید بلکه بی عفتی و بی حیایی را در جامعه ترویج کند؛ حال آنکه این اعتقاد و التزام 
در میان مردم ما در همه مقاطع تاریخی وجود داشته است که عفاف و حجاب و حیا 
فی نفسه ارزشمند است و به مثابه عامل بازدارنده، نسبت به پلیدی ها و جسارت ها 
برای انسان و جامعه می باشد. رئیس دستگاه قضا افزود: امروز نیز برخی از دشمنان 
قسم خورده نظام جمهوری اسلامی و مردم متدین ما به دنبال ترویج ابتذال و بی عفتی 
و بی حیایی در جامعه هستند؛ پیگیری این موضوع نیاز به کار اطلاعاتی دارد بنابراین 
دستگاه های مسئول و ذیربط باید مواظبت و عنایت بیشتری به این مقوله داشته 
به کشف عوامل و دست های پشت پرده و جریانات سازمان یافته  باشند و نسبت 
ترویج بی حیایی و بی عفتی در جامعه اهتمام داشته باشند. وی تاکید کرد: اینکه چه 
کسی به عنوان یک فرد، حجاب دارد یا ندارد؛ حجابش کم رنگ است یا پررنگ؛ یک 
بحث است و توجه به آن در جای خود ضروری است؛ اما شناسایی و کشف عوامل 
و دست های پشت پرده ترویج بی عفتی و بی حیایی در جامعه، مقوله مهمی است 
که نیاز به کار اطلاعاتی دارد.  رئیس عدلیه تصریح کرد: انسان به وضوح مشاهده 
می کند و قرائن و شواهد نیز حاکی از آن است که دست هایی گره خورده با دست های 
اجنبی و با اهدافی خاص، برخی موضوعات را در راستای بی عفتی در جامعه ما دنبال 
می کنند. محسنی اژه ای تاکید کرد: دادستان ها، ضابطان و سیستم اطلاعاتی با 
همراهی قاطبه مردم متدین و عفیف ما، در برابر افراد متجاهر به گناه و جرم در انظار 
عمومی اقدامات قانونی لازم را ترتیب دهند و همچنین  نسبت به  امر مهم کشف 
جریانات سازمان یافته  که از جانب سرویس های بیگانه در جهت ترویج بی عفتی در 

جامعه ما هدایت می شوند، کوشا باشند و مجدانه عمل کنند.

رئیس قوه قضاییه:

اقدامات درمقوله حجاب باید قانونی و توأم با آرامش باشد

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی تاکید کرد: 
اسلامی  تبلیغات  هماهنگی  شورای  ساختار  بی تردید 
نوع  باید  مسیر  این  در  و  است  تحول  و  تغییر  نیازمند 
و  تناسب  شورا  موجود  سازوکار  و  ساختار  با  مأموریت ها 

هماهنگی داشته باشد. 
حجت الاسلام و المسلمین موسی پور، نماینده ولی فقیه 
و رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی، صبح امروز 
هماهنگی  شورای  استانی  مدیران  گردهمایی  اولین  در 
تبلیغات اسلامی در دوره جدید فعالیت این نهاد با بیان 
عملکرد شورا در دوره ی جدید فعالیت اظهار داشت: هر 
نهاد و مجموعه ای بعد از گذشت زمان، نیاز به بازنگری، 
و  برنامه ها  ساختار،  در  تحول  ایجاد  و  آسیب شناسی 

روش های خود دارد.
وی افزود :بی تردید ساختار شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی نیازمند تغییر و تحول است و در این مسیر باید 
نوع مأموریت ها با ساختار و سازوکار موجود شورا تناسب و 
هماهنگی داشته باشد، لذا متناسب سازی ساختار با نوع 
های  برنامه  است.  برخوردار  زیادی  اهمیت  از  مأموریت 
سال 1401و ساختار پیشنهادی جدید شورا تهیه و در این 
همایش برای همفکری و بهره مندی از نظرات مدیران ارائه 

خواهد شد.
نماینده ولی فقیه و رئیس شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی بیان کرد: همچنین در این مدت نسخه نخست 
سند تحول شورا تدوین شد که پس از بحث و بررسی در این 
همایش و جمع بندی نظرات مدیران دفاتر استانی نهائی 

می شود.
اظهار  ادامه  موسی پوردر  والمسلمین  حجت الاسلام 
وظیفه  هماهنگی  شورای   ، قانون  طبق  داشت: 
راهبری  و  سازماندهی  برنامه ریزی،   ، سیاستگذاری 

مناسبت ها و مراسم را برعهده دارد و جایگاه ما تصدی گری 
نیست وباید ظرفیت های مردمی با هماهنگی و انسجام در 
چارچوب یک برنامه مدون علیه جنگ تبلیغاتی و روانی 
دشمن وارد میدان شوند و شورا نقش هماهنگ سازی و 

قرارگاهی داشته باشد.
ادامه  در  اسلامی  تبلیغات  هماهنگی  شورای  رئیس 
اظهار نمود: یکی از موضوعات مهم که همواره بیان شده 
در  مردم  آحاد  جدی  مشارکت  و  نقش  و  مردمی سازی  ؛ 

برگزاری مراسم و مناسبت هاست.
و  مناسبت ها  به  بخشیدن  تازگی  و  طراوات  افزود:  وی 
مراسم  و استفاده از ابتکارات و ایده های جدید و طرح های 

نو باید مورد توجه جدی باشد.
راهکار مقابله با ترفند عملیات تبلیغاتی دشمن 

»جهاد تبیین« است 
حجت الاسلام والمسلمین موسی پور در بخش دیگری 
از سخنان خود با اشاره به جنگ شناختی دشمن بیان 
داشت : حدود 70درصد جامعه کنونی ، قبل از انقلاب و 
آن وضعیت فلاکت بار و رژیم منحوس و سالهای سیاه و پر 
از ظلم و فساد و بیداد را درک نکرده اند و با هجمه سنگین و 

عملیات تبلیغاتی و روانی مواجه هستند.
پیشرفت ها،  کوچک  نمایی  نمایی ها،  سیاه   با  دشمن 
بزرگنمایی نقاط ضعف و مشکلات و تلاش در ایجاد فضای 
یاس و نا امیدی با استفاده از فن آوری های نوین ارتباطی و 
ابزار هنر ، کار و اندیشه ها را هدف قرار داده و راهکار مقابله 

با این ترفند بدخواهان " جهاد تبیین " است.
نماینده ولی فقیه در شورای هماهنگی عنوان کرد : به 
مقوله تبلیغ و تبلیغات ساده و سطحی نمی توان پرداخت . 
تبلیغات علم و هنر است . باید با تشکیل هیئت های اندیشه 
ورز با حضور افراد صاحب نظر و اندیشمندان این حوزه ، 

موضوع شناسی ومسئله یابی کرد و ایده ها و طرح های نو و 
روش های جدید ارائه نمود.

حجت الاسلام والمسلمین موسی پور در ادامه به مسئله 
فضای مجازی اشاره کرد و گفت: نوک تیز حملات دشمنان 
نظام، جنگ تبلیغاتی است و هم افزایی ظرفیت ها وجهاد 
تبیین ، راه برون رفت از محاصره تبلیغاتی دشمن است 
وباید مقابله با عملیات روانی و جنگ رسانه ای دشمن ، 
دغدغه جدی همه مسئولان و دستگاه های نظام باشد و 

لوازم و ضرورت های آن نیز مورد توجه قرار گیرد.
ما  اگر  و  و منسجم عمل می کنند  ما متحد   دشمنان 
پراکنده و متفرق عمل کنیم قطعاً نمی توانیم مقابله مناسب 

در برابر آرایش آنان داشته باشیم.
با  مواجهه  در  باشد  فرصتی  تواند  می  مجازی  فضای 
تهدید دشمن و این بستگی به اهتمام ما دارد و باید برای 
این مسئله برنامه ریزی کرد و با جوانان و گروه های مختلف 
که رسانه دارند ارتباط برقرار و شبکه سازی نمود و در عین 
حال محتواهای مناسب و کوتاه تولید و  در جهت مقابله با 
سم پاشی های فضای مجازی ارائه و حضور جدی و فعال در 

فضای مجازی داشت.
عظیم  ظرفیت  بکارگیری  اینکه  بیان  با  پایان  در  وی 
تشکل های دینی و هیئات مذهبی در مساجد و تکایا و 
بسیار حائز  نیروی خلاق جوان  از  بهره مندی  همچنین 
اهمیت است ؛ بر نظم در انجام کار ، ایجاد تعامل با سایر 
دستگاه ها ، جدیت در انجام ماموریت ها ، بهره مندی از 
ظرفیت های جدید ، ارتباط با عناصر تاثیر گذار ، استفاده 
از نخبگان و ایده های نوین، بهره گیری از ظرفیت های 
استانی  ، انتقال تجربیات و ایده های جدید خود به سایر 
همکاران در استان ها و شبکه سازی فعال و موثر تاکید 

نمود.

رییس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی:

 راه مقابله با سم پاشی فضای مجازی حضور فعال در این عرصه است 

حمیدرضا فولادگر*

معاون علمی و فناوری رییس جمهوری ورود نوآوری به بخش بار، راهداری و حمل 
و نقل را ضروری دانست و گفت: اگر باور کنیم آینده حوزه حمل و نقل، هوشمند 
می شود، مقاومت بخش های سنتی شکسته می شود و آنها به سوی حمایت از 

شرکت های دانش بنیان و خلاق این حوزه روی می آورند. 
سورنا ستاری در بازدید از شرکت دانش بنیان شبکه رانندگان شجران و سامانه 
دستاوردهای هوشمند در حوزه لجستیک با تاکید بر این که هوشمندی حمل و نقل 
بین شهری و تحول زیرساختی این حوزه را شرکت های دانش بنیان و خلاق فعال 
در این حوزه رقم می زنند، افزود: مهم ترین لازمه برای تحقق اقتصاد دانش بنیان و 
خلاق، فرهنگ این اقتصاد است و اگر فرهنگ این اقتصاد ترویج پیدا کند، شاهد حل 

مشکلات و رفع موانع خواهیم بود.
وی با بیان این که در بخش حمل و نقل بین شهری به ویژه بار، چالش های بسیاری 
وجود دارد که حل آنها نیازمند تحول فرهنگی است، ادامه داد: با وجود تلاش های 
بسیار برای رسوخ شرکت های دانش بنیان و خلاق در حوزه حمل و نقل هوشمند بین 
شهری، پایانه های بار و حوزه های مرتبط، در این حوزه چندان پیشرفتی نداشته ایم 
که مهم ترین دلیل آن نقش دولت به عنوان اجراکننده و فقدان این فرهنگ دانش 

بنیان یعنی سرمایه گذاری بخش خصوصی در حوزه اجرا است.
معاون علمی و فناوری رییس جمهور، حضور فناوری های مالی )فین تک ها( و 
ابزارهای هوشمند مالی را نمونه ای موفق از میدان دادن به شرکت های دانش بنیان 

و خلاق دانست و گفت: در حوزه مالی و بانکی با نقش آفرینی شرکت های دانش 
بنیان، این پیشرفت رخ داده است چراکه بانک مرکزی نقش نظارتی را ایفا کرد و 
بانک ها هم درک کردند که با همان ساختار قبلی نمی توانند، پیش بروند بنابراین به 
سوی سرمایه گذاری روی فناوری های مالی روی آوردند. اکنون به کمک شرکت های 
دانش بنیان و خلاق این حوزه، روزانه میلیون ها تراکنش بدون حتی یک خطا صورت 
می گیرد. ستاری، نقش دولت را نظارت و تنظیم گری دانست و خاطرنشان کرد: در 
حوزه حمل و نقل بین شهری نیز این گونه است و باید بخش خصوصی به این باور 
برسد کسب و کارهای دانش بنیان و خلاقی که در یک فضای محدود کار می کنند، 
نوآوری هایی دارند که ارزش آفرین و سودآور خواهد بود به سرمایه گذاری در این 
حوزه روی خواهد آورد. کافی است مجال و فضای لازم برای سرمایه گذاری بخش 

خصوصی را ایفا کنیم.
وی ورود نوآوری به حوزه بار، راهداری و حمل و نقل اشاره کرد و گفت: سازمان 
راهداری که از شفافیت بارنامه ها و سایر موارد سود می برد و اتفاقات خوبی در یک 
سال اخیر رخ داده است. یکی از کلیدهای این توسعه، بارنامه الکترونیکی است که 

محقق شده و گام ارزشمندی به سوی هوشمندسازی به حساب می آید.
رییس بنیاد ملی نخبگان ادامه داد: اگر فضایی ایجاد شود که باور کنیم آینده حوزه 
حمل و نقل، هوشمند می شود، مقاومت بخش های سنتی شکسته می شود و به 

سوی حمایت از شرکت های دانش بنیان و خلاق این حوزه روی می آورند.

معاون علمی و فناوری رییس جمهوری:

 ورود نوآوری به بخش راهداری و حمل و نقل ضروری است

فروزنده فعال سیاسی اصواگرا:

سفرهای استانی رئیس جمهور باعث افزایش سرمایه اجتماعی شده است
 یک فعال سیاسی اصواگرا با بیان اینکه سفرهای 
استانی یکی از شیوه های خوب آشنایی با چالش ها 
گفت:  است،  استان  هر  در  کشور  فرصت های  و 
تاکنون برآیند این سفرها مثبت بوده و در عین حال 
باعث افزایش سرمایه اجتماعی در کشور هم شده 

است. 
لطف الله فروزنده در گفت وگویی ، با بیان اینکه 
به تکیه بر  را  آیت الله رئیسی حضور در بین مردم 
داده  ترجیح  پروژه ها  مجازی  افتتاح  و  صندلی 
است، گفت: سفرهای استانی رئیس جمهور یکی 
از شیوه های خوب مدیریت ارتباط با مردم و آشنایی 

با چالش ها و فرصت های کشور در هر استان است.
کنار  در  اضافه کرد:  اصولگرا  فعال سیاسی  این 
تکمیل برنامه ها و پروژه های نیمه تمام در جریان این 

سفرها، وقتی رئیس جمهور و برخی از وزرا از نزدیک 
بازدید می کنند، یک  از مناطق مختلف استان ها 
چشم اندازی نسبت به آن استان برای دولتمردان 
ایجاد می شود که می تواند روی تصمیمات کلان 

اجرایی تأثیرگذار باشد.
وی با بیان اینکه سفرهای استانی رئیس جمهور 
می شود،  کشور  اجتماعی  سرمایه  افزایش  باعث 
افزود: در این سفرها مردم می توانند با بالاترین مقام 
اجرایی کشور دیدار کرده و مشکلات خود را با وی 
مطرح کنند که این امر در روحیه مردم تأثیر خوبی 
داشته و باعث می شود احساس کنند که در حل 

مسائل مشارکت دارند و مسئولان را از خود بدانند.
فرزونده تصریح کرد: این سفرها مزایای دیگری 
هم دارد و علاوه بر آشنایی حضوری با مشکلات هر 

استان وقتی می خواهند برای کشور در سطح کلان 
برنامه ریزی کنند، بر جزئیات و چالش های هر استان 
تسلط دارند و بر اساس آن اقدام به تدوین برنامه 

می کنند.
این فعال سیاسی اصولگرا با تأکید بر اینکه تاکنون 
مسئولان  گفت:  است،  بوده  مثبت  سفرها  برآیند 
در  که  وعده هایی  کنند  تلاش  باید  وزرا  و  مربوطه 
شود  عملی  است،  شده  داده  سفرها  این  جریان 
شود،  عملی  بیشتری  وعده های  هرچه  چراکه 

سرمایه اجتماعی کشور نیز بیشتر می شود.
پیگیری  روند  کرد:  خاطرنشان  پایان  در  وی 
مصوبات به خوبی در حال پیگیری و محقق شدن 
است و امیدواریم آثار و برکات آن ها بیش از پیش در 

زندگی مردم نمایان شود.



3 سه شنبه-21 تیر ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 5537

ورم معده و نکاتی که باید رعایت کرد

اگر دخترکوچولوی شما در کیف دستی تان دنبال لوازم آرایشتان می گردد، پس باید 
بیشتر مراقب باشید. به طور کلی بچه ها از پدر و مادر تقلید می کنند. کنترل کردن کودک 
کار راحتی نیست اما باید یادتان باشد که مواد آرایشی که بچه ها از آن ها استفاده می کنند 

دارای مواد شیمیایی مضری است.
گاهی مادرها هم خوششان می آید دختر خردسال خود را آرایش کنند که بد نیست 
عوارض و خطرات آن را بدانند. در واقع هر پدر و مادری باید پیش از اینکه اجازه بدهند 

بچه ها با لوازم آرایشی و زیبایی سروکار داشته باشند، حد و حدودها را مشخص کنند.
چرا آرایش برای بچه ها خطرناک است؟

استفاده از لوازم آرایشی به دلایل زیر برای بچه ها خطرناک است:
مواد سمی

بچه ها پوست حساسی دارند. تحقیقات نشان می دهد میزان جذب پوست بچه ها ۱۰ 
تا ۲۰ درصد بیشتر از بزرگسالان است زیرا بچه ها متابولیسم سریع تری دارند. بنابراین 
هر وقت از رژلب یا دیگر لوازم آرایشی با مواد شیمیایی خطرناک استفاده می کنند، 
پوست آن ها این مواد مضر را سریع جذب کرده و در نهایت اثر آن ها در آینده مشخص 
خواهد شد. از این رو، فرزند دلبند شما در برابر مواد سمی موجود در محصولات آرایشی 

آسیب پذیر خواهد شد.
پوست حساس

مطالعات نشان می دهند کودکان پوست نازک تری دارند که به معنی سد دفاعی 
ضعیف تر نسبت به پوست بزرگسالان است. با توجه به اینکه عملکرد سد دفاعی پوست 
بچه ها ضعیف تر است، مواد مضر راحت تر می توانند وارد بدن شوند. ضمنا، پوست بچه ها 

به اندازه کافی مجهز و قوی نیست تا از خودش در برابر محرک ها دفاع کند. بنابراین 
استفاده از لوازم آرایشی می تواند موجب بروز مشکلات پوستی در بچه ها شود.

خشکی و خارش
استفاده ی مداوم از لوازم آرایشی می تواند موجب خشکی و خارش و قرمزی و تحریک 
پوست ظریف بچه ها شود. این مواد مضر در نهایت به سد دفاعی پوست کودک لطمه 
می زنند. همچنین، ساختار پوست هم آسیب خواهد دید. در نتیجه پوست بسیار 

حساس شده و حتی نسبت به آب هم واکنش نشان خواهد داد.
احتمال جوش و آکنه

از چند ساعت صورت خود  بعد  استفاده کرده است،  آرایشی  لوازم  از  که  کودکی 
را خواهد شست اما اگر مواد به طور کامل از روی پوست او پاک نشوند، منافذ پوست 
مسدود شده و باکتری ها پخش می شوند. این مسئله باعث می شود بعدا جوش های 
نوجوانی ظاهر شوند. بنابراین اگر به کودکتان اجازه می دهید آرایش کند خوب است 

بدانید در بلندمدت پوست او آسیب خواهد دید.
چگونه کودکتان را راضی کنید از لوازم آرایشی استفاده نکند؟

متقاعدش کنید که آرایش کردن کار بزرگ ترهاست
به کودک بفهمانید که شما به عنوان یک فرد بزرگسال کارهای زیادی می توانید انجام 
دهید، اما او نمی تواند. ابتدا برایش توضیح دهید که »کارهای مربوط به بزرگ ترها« یعنی 
چه. سپس به او بگویید استفاده از لوازم آرایشی هم یکی از این کارهاست. اما هرگز 
نگویید آرایش کردن کار بدی است، زیرا این سوال برای کودک مطرح می شود که پس 

چرا شما آرایش می کنید.

برای کودک توضیح دهید که بعضی چیزها برای بچه ها مناسب نیستند. شما به عنوان 
یک مادر می  توانید تجربیات خودتان را با فرزندتان در میان بگذارید و به او بگویید شما 

هم تا زمانی که به اندازه کافی بزرگ نشده بودید از لوازم آرایشی استفاده نمی کردید.
جلوی چشم کودکتان آرایش نکنید

بهترین کار این است که وقتی کودک دور و برتان است آرایش نکنید. شاید لازم باشد 
پیش از رفتن به مهمانی یا جشن آرایش کنید. سعی کنید در خانه یک میکاپ ساده 
انجام دهید و چیزهای رنگی تر مثل سایه چشم و رژلب را بعدا استفاده کنید. به طور 
کلی بچه های کوچک جذب قسمت های رنگی آرایش می شوند، پس بهتر است از لوازم 

آرایشی رنگی جلوی چشم کودک استفاده نکنید.
به کودک توضیح دهید که آرایش کردن به معنی زیبا بودن نیست

ذهن کودک را روشن کنید که آرایش کردن را به زیبایی ربط ندهد. به عنوان یک مادر 
مسئول، هرگز به کودکتان اجازه ندهید فکر کند چشم های آرایش کرده یا لب های 
درخشان، نماد زیبایی اند. کودک شما در این سنین حساس باید بیاموزد که بدون نیاز به 

لوازم آرایشی، خودش را دوست داشته باشد و برای خودش ارزش قائل باشد.
دلیل تمایل کودک به استفاده از لوازم آرایشی را پیدا کنید

خود  جوش های  دادن  پوشش  برای  میکاپ  از  نوجوان ها،  خصوصا  بچه ها  گاهی 
استفاده می کنند. در واقع لوازم آرایشی راه حلی برای جوش و آکنه نیستند. سعی کنید 
فرزندتان بفهمد که دلیل اصلی جوش و آکنه هایی که دارد چیست. آکنه می تواند دلایل 
زیادی داشته باشد، مثلا عادت های غذایی، درست تمیز نکردن صورت، استفاده از لوازم 

آرایشی و ... .
وقتی فرزند شما متوجه شود که جوش های صورتش با لوازم آرایشی بدتر می شوند، 

دیگر سراغ این محصولات نخواهد رفت.
به کودکتان توضیح دهید که میکاپ برای پوستش ضرر دارد

به فرزندتان بگویید که آرایش کردن اصلا برای پوستش خوب نیست. به طور کلی شما 
باید اصول مراقبت از پوست و بهداشت پوست را به او یاد بدهید.

محدودیت سنی را به او متذکر شوید
به کودکتان توضیح دهید که اگر از سنین کم از لوازم آرایشی استفاده کند، در اجتماع 
به او توجه منفی خواهد شد. به او بگویید که آرایش کردن کم کم به او این احساس را 
خواهد داد که بدون میکاپ، زیبا و برازنده نیست، چون واکنش های منفی از اجتماع 

دریافت کرده است.
در صورت لزوم شرط بگذارید

آیا فکر می کنید مسئله آرایش کردن در خانه تان تبدیل به جروبحث شده؟ آیا نگرانید که 
فرزندتان به آرایش کردن عادت کند؟ اگر اینطور است، پس هوشمندانه عمل کرده و برای 

فرزندتان قوانینی وضع کنید. مثلا فقط آرایش سبُک، آن هم در خانه.
سخت گیری نکنید، گاهی مدارا کنید!

هرچند نباید به بچه ها اجازه دهید هر وقت دلشان خواست از لوازم آرایشی استفاده 
کنند، اما گاهی هم لازم است با آنها راه بیایید. برای اینکه کودک در مقابل شما قرار نگیرد 
و ولع آرایش کردن نداشته باشد، گاهی سخت گیری را کنار بگذارید و با او سازش کنید. 
مثلا بعضی وقت ها اجازه دهید در خانه از بالم لب مخصوص کودکان استفاده کند. این 
کار شما باعث می شود کودک احساس نکند همیشه با او مخالفید و تشویق می شود به 

شما گوش بدهد.
ضمنا به عنوان یک بزرگتر باید بر خرید لوازم آرایشی فرزندتان نظارت داشته باشید و 

محصولاتی را انتخاب کنید که کمترین مواد شیمیایی را داشته باشند.
مراقبت از پوست را به فرزندتان یاد دهید

بچه ها نمی دانند چگونه و چرا باید مراقب سلامت پوستشان باشند. بنابراین به آنها یاد 
بدهید که می توانند با استفاده نکردن از لوازم آرایشی از پوستشان مراقبت کنند تا در 

آینده وقتی بزرگ شدند، پوستی سالم و زیبا و شاداب داشته باشند.

چگونه کودکتان را راضی کنید از لوازم آرایشی استفاده نکند؟

مهم ترین علامت سکته مغزی:آرایش چه خطراتی برای بچه ها دارد؟
زمان طلایی درمان سکته مغزی چقدر است؟ 

به صورت  اتفاقی در بدن که  و اعصاب گفت: هر  بیماری های مغز  متخصص 
ناگهانی و موضعی رخ دهد می تواند نشانه ای از سکته مغزی باشد. 

مهدی وحید دستجردی متخصص بیماری های مغز و اعصاب در گفت و گو با 
خبرگزاری فارس با اشاره به اینکه طول عمر انسان نسبت به انسان های اولیه افزایش 
پیداکرده به همین دلیل شاهد سکته مغزی در انسان ها هستیم گفت: سکته مغزی 
در اثر بسته شدن رگ رخ می دهد. اگر به مروز زمان و در سنین بالا در اثر گذر مواد، 

رگ ها بسته شوند، سکته مغزی در سنین بالاتر اتفاق می افتد.
وی با تاکید بر اینکه برای جلوگیری از سکته مغزی، عامل ایجادکننده آن را باید 
کنترل کرد گفت: افرادی که دیابتی هستند، فشار خون بالا دارند، کم کاری تیروئید، 
چربی خون دارند و سیگار می کشند، بیشتر درگیر سکته مغزی می شوند. حتی 

افرادی که سیگار می کشند بیشتر درگیر سکته قلبی هم می شوند.
دستجردی در توضیح راهکارهای درمانی سکته مغزی گفت: اول باید با توجه به 
علائم متوجه سکته مغزی شویم. هر اتفاقی در بدن که به صورت ناگهانی و موضعی 
رخ دهد می تواند نشانه ای از سکته مغزی باشد. به عنوان مثال در زمانی که یک 
سمت بدن بی حس شود و قدرت خود را از دست دهد، فردی ناگهان قدرت تکلم 
خود را از دست دهد باید پزشک تشخیص دهد آیا این علامت ها نشانه سکته مغزی 

هستند یا خیر؟
بیماری های مغز و اعصاب کشورمان با تاکید بر اینکه اگر این علامت ها در فردی 
دیده شد با سرعت باید با اورژانس تماس بگیریم گفت: کادر درمان باید در زمان 
طلایی اقداماتی را انجام دهند. به عنوان مثال دارویی برای رفع لخته خون باید تا 
کمتر از ۴ و نیم ساعت به بیمار تزریق شود. از آن زمان به بعد ممکن است نیاز به 
درآوردن لخته باشد اما زمان طلایی برای یک بیمار سکته مغزی همان  ۴ و نیم ساعت 

است.
 

محققان می گویند؛

غذاهای تند برای سلامت مضر نیستند
چالش غذای تند این روزها رایج است، اما آیا خوردن فلفل قرمز و سس های تند 

می تواند به بدن شما آسیب برساند.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از مدیسن نت، یکی از متخصصان تغذیه مرکز 
پزشکی کلیولند در اوهایو پیشنهاد می کند که اگرچه ممکن است غذاهای تند زبان 
شما را سر میز شام بسوزاند و در بدن شما باعث ایجاد ناراحتی های گوارشی شود، اما 

در واقع می تواند به بهبود سلامت در طول عمر کمک کند.
کپسایسین، ماده ای که در فلفل یافت می شود و باعث گرما می شود، یک ترکیب 
شیمیایی روغن مانند است که به گیرنده های درد روی زبان و در سراسر دستگاه 
گوارش متصل می شود. این کپسایسین است که وقتی فلفل هالاپینو را گاز می زنید 

باعث می شود مغزتان احساس کند در حال سوختن هستید.
»جاینا متالونیس«، متخصص تغذیه، توضیح داد: »اما کپسایسین در واقع شما را 
نمی سوزاند. بلکه مغز شما را فریب می دهد تا فکر کند تغییر دما رخ داده است و در 

نتیجه احساس گرما و درد ایجاد می کند.«
این فقط تلاش بدن شما برای خنک شدن و پاک کردن علائم ناشی از ادویه ها، 
مانند آبریزش بینی، عرق کردن، و اشک ریختن است. این مطالعه نشان داد که 
افزایش  بدن  برای خنک کردن  بدن در تلاش  تند، دمای  هنگام مصرف غذای 

می یابد.
از گیرنده های درد در دهان جدا  از حدود ۲۰ دقیقه  کپسایسین معمولًا پس 
می شود، اما پس از شروع حرکت در سیستم گوارش، علائم جدیدی شروع می شود. 
با عبور ماده محرک، می تواند باعث احساس سوزش در قفسه سینه، سکسکه، تورم 

گلو، حالت تهوع، استفراغ، حرکات دردناک روده و حتی اسهال شود.
اما محققان معتقدند که مبارزه کوتاه مدت ممکن است ارزش آن را برای بازدهی 

بلندمدت داشته باشد.
به گفته متالونیس، »تحقیقات نشان داده است کسانی که ۶ بار در هفته غذای تند 
می خورند، در مقایسه با افرادی که کمتر از یک بار در هفته غذای تند می خورند، با 
خطر کمتر مرگ زودرس روبرو هستند. این فواید شامل کاهش کلسترول، کاهش 

احتمال بیماری قلبی، سلامت بهتر معده و روده و حتی کاهش وزن بود.«
کپسایسین همچنین عنصر کلیدی در تعدادی از داروهای مسکن است که برای 

درمان بیماری ها ازجمله آرتریت تا فیبرومیالژیا و سردرد استفاده می شود.
 

متخصصان دریافتند: 

سر سفره نمکدان نگذارید
نتایج یک مطالعه توسط متخصصان دانشگاه "تولین" نشان می دهد: افزودن نمک 

به غذا سر سفره می تواند طول عمر را برای چند سال کاهش دهد. 
بر اساس مطالعه ای که متخصصان دانشگاه تولین در ایالات متحده روی ۵۰۰ 
هزار انگلیسی میانسال انجام دادند، مشخص شد: افزودن نمک به وعده های 

غذایی سر سفره با مرگ زود هنگام مرتبط است.
متخصصان دریافتند: همیشه افزودن نمک به غذا باعث کاهش بیش از دو سال 
امید به زندگی در مردان و یک سال و نیم در زنان می شود. این شامل افزودن چاشنی 

در طول فرآیند پخت و پز نمی شود.
پروفسور لو چی از دانشکده بهداشت عمومی و طب گرمسیری دانشگاه تولین 
در نیواورلئان ایالات متحده که هدایت این مطالعه را بر عهده داشت، گفت: طبق 
اطلاعات من، مطالعه ما اولین مطالعه ای است که رابطه بین افزودن نمک به غذا 
و مرگ زودرس را ارزیابی می کند. حتی مقداری کاهش در مصرف سدیم از طریق 
افزودن نمک کمتر به غذا در سفره یا خودداری از این کار احتمالا با مزیتهای قابل 

توجهی برای سلامت همراه است.
این یافته ها بر اساس تحقیقاتی است که با حضور بیش از ۵۰۰ هزار شرکت کننده 
در مطالعه ای در انگلیس بدست آمده که به طور متوسط ۹ سال تحت نظر بودند. 
مشخص کردن دقیق میزان مصرف نمک دشوار است زیرا بسیاری از خوراکی های 
فرآوری شده حاوی سطح بالایی از نمک هستند و اندازه گیری مستقیم با آزمایش 
ادرار لزوما تصویری فوری از میزان مصرف نمک ارائه نمی دهد. تقریبا ۷۰ درصد 
سدیم دریافتی در کشورهای غربی از غذاهای فرآوری شده و آماده و هشت تا ۲۰ 

درصد از نمک مازاد در سفره ناشی می شود.
به گزارش روزنامه گاردین، در این بررسی مشخص شد: در مقایسه با افرادی که 
هرگز نمک به غذای خود اضافه نمی کردند یا به ندرت اضافه می کردند، خطر مرگ 
زود هنگام در افرادی که همیشه این چاشنی را به غذای خود اضافه می کنند، ۲۸ 
درصد افزایش داشت. در سن ۵۰ سالگی، امید به زندگی مردان و زنانی که همیشه 

نمک به غذای خود اضافه می کردند، ۲.۳ سال و ۱.۵ سال کمتر بود.

سلامت

مصرف این گیاه سلامت 
مغز دوم را تضمین می کند

ممکن است از ظرفیت استفاده نشده گیاهان روزمره غافل باشید اما لازم است 
که بدانید تمدن ها در سراسر جهان قرن هاست از گیاهان در هنر آشپزی و پزشکی 

استفاده می کنند و این موضوع تصادفی نیست. 
به نقل از هلث، گشنیز مسیری بدون کالری برای تقویت سلامت روده به شما 
 A، نشان می دهد و مهم تر از همه سرشار از آنتی اکسیدان هایی مانند ویتامین های
C و K است. این گیاه در کاهش قند خون بسیار موثر و ممکن است فواید بالقوه ای 
برای سلامت مغز نیز داشته باشد. اگرچه برای تایید این مورد هنوز آزمایش های 

بیشتری نیاز است.
علی رغم این ویژگی های خارق العاده ذکر شده هنوز نمی دانیم چرا گشنیز برای 

سلامت روده مفید است.
از آنجایی که دستگاه گوارش مغز دوم ما در نظر گرفته می شود، جای تعجب 
ندارد که سلامت روده ما تاثیر عمده ای بر رفاه ما دارد. مواردی مانند عفونت ها و 
ضعیف شدن سیستم ایمنی می تواند ناشی از تاثیر مواد غذایی در روده ما باشد. 
هنگامی که بدن ما عوامل بیماری زا را شناسایی می کند، با آن مقابله می کند. عدم 
تعادل باکتریایی در میکروبیوم روده می تواند علائمی مانند یبوست، چرخه های 
قاعدگی نامنظم و سخت ترین ضربه یعنی خستگی را ایجاد کند. البته نمی گوییم 
که همه این علائم را می توان با این گیاه کوچک درمان کرد اما یک متخصص 
گوارش تایید کرده از گشنیز برای سم زدایی استفاده می توان بهره برد. این فرد تنها 

پزشکی نیست که چنین عقیده ای دارد.
قبل از اینکه در مورد استفاده از گشنیز برای پاکسازی صحبت کنیم، به یاد 
داشته باشید باید برای تمام پاکسازی های بدن ابتدا با یک پزشک مشورت کنید؛ 

به خصوص اگر دارو مصرف می کنید.
روغن ها و عصاره ها به مراتب قوی تر از چاشنی گشنیز سبک است؛ بنابراین 
ممکن است تاثیر متفاوتی روی افراد بگذارد؛ خرده فروش مکمل های طبیعی روغن 
گشنیز را برای سم زدایی از فلزات سنگین پیشنهاد کرده است. فیتوکمیکال های 
موجود در گشنیز به فلزات سنگین و رادیکال های آزاد در بدن متصل می شود و 
آن را از کبد و از جریان خون خارج می کند. این پاکسازی ها به عنوان درمان های 
جایگزین در نظر گرفته می شود؛ بنابراین ممکن است پزشک شما آن را تایید نکند.
به عنوان  تاکوی ماهی و همچنین  را می توان در دیپ های گیاهی،  گشنیز 
چاشنی سالادهای ساده استفاده کرد. برگ ها و ساقه های تازه گشنیز به بسیاری 

از غذاها طعم تند می بخشد.
گشنیز گیاهی با طعم اکتسابی است. با این حال برای سلامت داخلی بدن مفید 

است.
خواص قدرتمند این گیاه کوچک ممکن است به مبارزه با بیماری ها کمک کند. 
سالم نگه داشتن روده می تواند به سادگی تزیین بیشتر غذاها با این سبزی باشد؛ 

بنابراین آن را امتحان کنید و ببینید بدن شما چگونه پاسخ می دهد.



سه شنبه-21 تیر ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 45537 اجتماعی

رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم:

۱۲۰ موکب از سوی ستاد قم در ایام اربعین 
فعال است

رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم از بهره برداری بخشی از ساختمان 
مواکب اربعین حسینی با عنوان حضرت فاطمه معصومه)س( در مرز مهران تا ماه صفر 

خبر داد. 
رضا حافظی در حاشیه دیدار با مدیر حوزه های علمیه در گفت و گویی ، با اشاره 
به تاریخچه ای از فعالیت ستاد بازسازی عتبات کشور اظهارداشت: ستاد بازسازی 
عتبات عالیات به همت سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی و جمعی از ارادتمندان 
و محبین اهل بیت)ع( با بهره مندی از رهنمودهای مقام معظم رهبری برای بهبود 
وضعیت حرم های مطهر و ایجاد زیرساخت های زیارتی در سال ۱۳۸۲ شروع به 

فعالیت کرد.
حوزه  دارای  و  تبرعی  غیردولتی  ای  مجموعه  بازسازی  ستاد  اینکه  بیان  با  وی 
فعالیتی بین المللی است، افزود: تامین منابع مالی و دارایی های ستاد از طریق قبول 
کمک های مالی از طریق خیرین سازمان های دولتی و غیردولتی و عاشقان بازسازی 

عتبات عالیات می باشد.
حافظی به اهداف این ستاد اشاره کرد و ادامه داد: »بازسازی و توسعه حرم های مطهر 
ائمه معصومین)ع( و رسیدگی به اماکن مذهبی در کشور عراق و دیگر کشورها« و »انجام 
فعالیتهای انسان دوستانه به مردم عراق و دیگر کشور ها در صورت نیاز و وجود منابع 

مالی با اولویت کشورهای اسلامی« است.
رئیس ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم به اهم پروژه های انجام شده در ستاد 
توسعه و بازسازی عتبات عالیات کشور اشاره کرد و گفت: تاکنون ۲۰۰ پروژه در زمینه 
بازسازی عتبات عالیات در شهرهای نجف اشرف، کربلای معلی، کاظمین، سامرا، بلد، 
کوفه، مصیب و سوریه با کمک عموم مردم به تعبیر حاج قاسم کار کوثرانه و ماندگار انجام 

شده است.
وی به معرفی پروژه های شاخص ستاد بازسازی پرداخت و بیان کرد: »صحن و 
کربلا«،  در  زینب)س(  حضرت  »شبستان  نجف«،  در  زهرا)س(  حضرت  شبستان 
»صحن و شبستان امام باقر)ع( در کاظمین«، »بازسازی و توسعه حرم مطهر امامین 
عسکریین )ع( در سامرا« و »مطالعه و طراحی سند راهبردی حرم مطهر حضرت 

زینب)س( از جمله اقدامات شاخص ستاد می باشد.
حافظی فعالیت های ستاد بازسازی عتبات عالیات را در حول چهار محورفنی 
مهندسی، جذب نذورات و مشارکت ها، فرهنگی و اطلاع رسانی و همچنین 
ستاد اربعین)کمیته اسکان. تغذیه و پشتیبانی( تبیین کرد و افزود: در بحث 
ساماندهی مواکب و صدور پروانه موکب داری انسجام بخشی به فعالیت ها، 
تمهید زمین برای موکبداران، کنترل مالی موکب های اربعین، اسکان تغذیه 
و پشتیبانی، انتقال کالا و هماهنگی مرزی در ایام اربعین، انتقال مصالح برای 
ساخت موکب در عراق و نقاط مرزی، همچنین وظایف محول شده از سوی ستاد 

مرکز را انجام می دهد.
وی با بیان اینکه ستاد بازسازی عتبات عالیات در ستاد اربعین به عنوان کمیته 
اسکان، تغذیه و پشتیبانی تعریف می شود، اضافه کرد: تعامل و ارتباط مستمری بین 
ستاد بازسازی و ستاد اربعین کشور وجود دارد و معاونت فرهنگی و روابط عمومی ستاد 

تفاهم نامه و توافقاتی را با حوزه های علمیه برادران و خواهران کشور دارد.
رئیس ستاد بازسازی عتبات و عالیات استان قم اظهار کرد: خدمات ارایه شده توسط 
موکب های استان قم بطور میانگین ۱۰ روز می باشد که بعضا ۸ روز تا ۲۵ روز خدمات 
ارایه می کنند، که شامل موکب های داخل شهر قم – مهران – نجف اشرف – بین راه – 
کربلا – کاظمین – سامرا می باشد و حتی برخی از موکب ها در نجف اشرف تا پایان ماه 

صفر خدمتگزار زوّار اباعبدالله الحسین)ع( می باشند.

حجت الاسلام والمسلمین فرحزاد تاکید کرد؛

لزوم نهادنیه کردن »ایام غدیریه« در جامعه
سخنران حرم بانوی کرامت گفت: لازم است از روز عید قربان برای عیدغدیر برنامه 

ریزی و »ایام غدیریه« در جامعه نهادینه و فرهنگ سازی شود. 
حجت الاسلام والمسلمین حبیب الله فرحزاد در شبستان امام خمینی)ره( حرم 
بانوی کرامت اظهار داشت: در ایام بسیار مبارکی قرار داریم که از عید قربان شروع می 
شود و حدود ۱۵ روز تا روز مباهله مراسم جشن و سرور برگزار می شود که مهم ترین عید 

در این میان، عید غدیر است.
استاد حوزه علمیه خاطر نشان کرد: کسانی که در مسیر زندگی خود ولایت و اهل 
بیت)ع( را کنار گذاشتند و به قرآن تمسک جستند ظلم و خطای بزرگی را در عالم 
هستی مرتکب شدند چرا که نبی گرامی اسلام بر اساس روایت ثقلین قرآن و اهل 

بیت)ع( را در میان امت خود به یادگار و امانت گذاشتند.
رئیس ستاد مردمی غدیر تاکید کرد: قرآن بدون مفسران واقعی که اهل بیت)ع( 
هستند قابل درک نیست و حرف ظالمانه ای را بیان کردند، کسانی که گفتند قرآن ما را 

کفایت می کند و اهل بیت)ع( را خانه نشین نمودند.
فرحزاد در ادامه گفت: قرائت زیارت جامعه کبیره در روز عیدغدیر سفارش و توصیه 

شده است چرا که حاوی مضامین بسیار ارزشمند و مهمی است.
سخنران حرم بانوی کرامت بیان داشت: بزرگترین روز در این ایام، عید بزرگ غدیر 
است چرا که در عالم هستی از ابتدای خلقت تا انتهای خلقت، روزی بالاتر از غدیر خم 
توسط خداوند خلق نشده است و این مسئله در روایات متعددی از لسان اهل بیت)ع( 

تصریح شده است.
وی تاکید کرد: طبق فرمایش و قسم های متعدد امام صادق علیه السلام روزی بالاتر 

از غدیرخم در عالم خلق نشده است چرا که غدیر نتیجه تمام زحمات انبیاست.
حجت الاسلام والمسلمین فرحزاد خاطرنشان کرد: لازم است از روز عید قربان برای 

عیدغدیر برنامه ریزی کنیم و »ایام غدیریه« در جامعه نهادینه و فرهنگ سازی شود.
استاد حوزه علمیه یادآور شد: یکی از مناسک عیدغدیر، اطعام است که باید اهتمام 

ویژه ای به اطعام در این روز داشته باشیم چرا که برکات و آثار بسیاری را دارد.
وی اظهار داشت: راه اندازی کاروان های شادی در روز عیدغدیر، برپایی ایستگاه های 
صلواتی در سطح شهر و استان های دیگر، پذیرایی از مردم و… باید در این ایام نهادینه 

و فرهنگ سازی شود.
حجت الاسلام والمسلمین فرحزاد در پایان گفت: خواندن عقد اخوت، ادای قرض 
مقروضین، آزاد نمودن زندانیان نیازمند، هدیه دادن، بیعت با امام زمان علیه السلام، 
صله رحم و دید و بازدید، برپایی جشن و سرور، انفاق، صدقه و… از جمله مناسک این 

روز بزرگ است.

معاون ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم:

فعالیت ۳۰۰ مبلغ و مبلغه در ایام اربعین حسینی
معاون فرهنگی ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم از تدارک غرفه کودک و 

نوجوان برای اولین بار در راهپیمایی عظیم اربعین حسینی خبر داد. 
اینکه  به  توجه  با  اظهارداشت:  وگویی  گفت  در  کریمی،  یعقوب  الاسلام  حجت 
دو سال به جهت شیوع ویروس منحوس کرونا از پیاده روی اربعین محروم بوده ایم، 
امسال با همکاری حوزه علمیه برادران و خواهران بیش از ۳۰۰ طلبه مبلغ و مبلغه 
بومی هر استان و شهر در ۱۰۶ موکب مسیر نجف تا کربلا و بین راه از قم تا مهران برای 

پاسخگویی به سوالات ساماندهی شده اند.
معاون فرهنگی ستاد بازسازی عتبات عالیات استان قم به همکاری مستمر ستاد 
با کمیته فرهنگی اربعین کشور اشاره کرد و ادامه داد: فعالیت های معاون فرهنگی 
ستاد در زمینه های آموزشی، پژوهشی، تبلیغی، ترویجی و اطلاع رسانی می باشد که 
تاکنون موفق به انجام معرفی پرتال اطلاع رسانی ستاد مرکزی با استفاده از به روزترین 
روش های اطلاع رسانی، تهیه و انتشار اخبار، فیلم، عکس، گزارشات، پاسخ به شبهات، 

بخشنامه ها، زیارت مجازی و پرداخت کمک های مردمی شده است.
وی افزود: برگزاری همایش ها، نشست های فرهنگی، نمایشگاه توانمندی های ستاد 
و تقدیر از فعالان ستاد بازسازی در ۱۵سال گذشته با همکاری بعثه مقام معظم رهبری و 
همکاری نهادهای فرهنگی، همچنین برگزاری همایش رابطین فرهنگی در ساختمان 

بعثه مقام معظم رهبری به میزبانی کمیته فرهنگی اربعین از جمله آن است.
معاون ستاد بازسازی عتبات عالیات ادامه داد: این معاونت بر اساس اهداف تعیین 
شده در زمینه های مختلف، اقدامات متعددی را پیش بینی کرده است که هر کدام به 
نحوی چشمگیر در زمینه اطلاع رسانی و حفظ اقدامات ارزشمند خادمان اهل بیت)ع( 

نقش بسزایی ایفا نموده است.
حجت الاسلام کریمی در پایان تصریح کرد: موکب کودک و نوجوان به نام »موکب 
بیت الرقیه« خدمات ویژه کودک و نوجوان به همت ستاد استان قم برای اولین بار در 
سطح کشور درعمود ۲۹۹ و ۱۲۲۲ میزبان کودکان بوده و با ۴ زبان عربی، فارسی 

انگلیسی و اردو خدمات ارائه می کند.

عملیات اجرایی طرح پارکینگ شرقی  حرم مطهر بزودی آغاز می شود؛

شمارش معکوس برای پایان 
یک نابسامانی  دراطراف حرم مطهر

قم را »عُشّ آل محمد )ص(« می نامند، کلان شهری معروف در جهان که زائران 
و گردشگران بسیاری را به خود جذب کرده و می کند، ضمن آن که قم به عنوان 
محور مواصلاتی استان های مختلف در کشور، پذیرای مسافران بسیاری هم 

هست.
باید گفت همه یا بیشتر این زائران، گردشگران و یا مسافران در ساعات یا روزهای 
حضور یا اقامت خود در قم و از مسیرهای مختلف، سری هم به حرم حضرت کریمه 

اهل بیت )س( می زنند.
یکی از این مسیرها، ضلع شرقی حرم مطهر است، مسیری نابسامان و پیچ در 
پیچ که به قول عضو سابق شورای اسلامی شهر قم، تصویر و یا خاطره مطلوبی از 

قم در ذهن مسافر، زائر و یا گردشگر باقی نمی گذارد.
حجت الاسلام سید محمد آتش زر در گفتگویی با بیان این که قم در سال های 
اخیر آبادانی های زیادی را به خود دیده است، اظهار کرد: بازگشایی ها و توسعه های 
اخیر در قم حاصل زحمات مدیران مختلف در عرصه های گوناگون بوده است، اما 

تردیدی نیست که همچنان محرومیت های زیادی هم در قم دیده می شود.
وی در ادامه پروژه پارکینگ شرقی حرم مطهر حضرت کریمه اهل بیت )س( 
را یکی از مهم ترین پروژه های شهر مقدس قم دانست و بیان کرد: این محدوده 
با مشکلات و پیچیدگی های فراوانی روبه روست که البته مشکلات آن باید هرچه 

سریع تر حل وفصل شود.
لزوم ورود بخش خصوصی برای تکمیل دقیق پروژه

وی همچنین به پایان نیافتن تملک برخی خانه ها و ساختمان های واقع در 
این محدوده و تقاضای برخی از آن ها برای ثبت میراثی به عنوان بخشی از این 
مشکلات توجه داد و گفت: ورود بخش خصوصی برای حل مشکلات این پروژه 
ضروری است، البته بخش خصوصی برای ساماندهی این محدوده، تقاضاهای 
خودش را دارد و علاقمند است تا بخش تجاری پروژه مانند احداث بازارچه ها و 
پارکینگ ها به صورت پُررنگ تر دیده شود، در حالی که درخواست معمول آن است 

تا این پروژه، بیشتر کارکردی زیارتی و اقامتی داشته باشد.
عضو سابق شورای اسلامی شهر مقدس قم با تأکید بر این که شهرداری قم توان 
تکمیل این پروژه را ندارد یادآور شد: لازم است تا طرح های مطرح شده برای این 
پروژه به صورت تلفیقی درآید و عملا امکان حضور سرمایه گذاران بخش خصوصی 
در این مسیر مهیا شود، ضمن آن که فعلا می توان به تعیین تکلیف بخش مهم تر 

این پروژه همت گمارد.
مدیریت واحد، حلقه مفقوده تکمیل پروژه های اطراف حرم قم

در این باره، دیگر عضو سابق شورای شهر قم که هم اکنون مسئولیت شهرداری 
منطقه پنج این شهر را بر عهده دارد، مدیریت واحد را حلقه مفقوده این پروژه 
عنوان کرد و افزود: متأسفانه امروزه در موضوع مدیریت شهری شاهد هستیم که 
نهادها به ویژه سازمان های خدمات رسان، به صورت جداگانه و جزیره ای تصمیم 
می گیرند و آن را اجرایی می کنند که این امر علاوه بر موازی کاری، افزایش قیمت 

تمام شده پروژه ها، طولانی شدن آن ها و هدررفت منابع را نیز به دنبال دارد.
با تأکید بر این که پروژه پارکینگ شرقی حرم مطهر  زین العابدین قراچورلو 
حضرت معصومه )س(، بخشی از طرح توسعه آستان مقدس است و وضعیت 
فعلی آن زیبنده قم نیست خاطر نشان کرد: باید اذعان کرد که سازمان مختلف 
باید با همگرایی در این پروژه مشارکت و فعالیت لازم را داشته باشند و تعیین تکلیف 
نهایی آن را رقم بزنند. وی در این باره اضافه کرد: درباره تحقق مدیریت جامع 
شهری، اقداماتی در شورای شهر و شهرداری قم انجام شده، اما باید اذعان کرد که 
در این زمینه نیازمند اصلاح برخی قوانین در کشور بر اساس نیاز مدیریت جامع 

شهری هستیم.
عضو سابق شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: بدیهی است در صورت اصلاح 
قوانین مربوط به این موضوع، مشکل منابع مالی هم از مسیرهایی مانند ایجاد 
ردیف بودجه دولتی بر اساس مشخص شدن نهاد متولی مرکزی و یا استفاده از 

اوراق قرضه و بهادار حل خواهد شد.
و اما فرد دیگری که سابقه عضویت در شورای اسلامی شهر قم را در کارنامه دارد، 
وضعیت فعلی محدوده پارکینگ شرقی حرم مطهر حضرت کریمه اهل بیت )س( 
را در شأن قم ندانست و  اظهار کرد: در این باره جلسات مختلفی برگزار و ستاد 
سرمایه گذاری نیز تشکیل شده، اما سالیانی است که این محدوده به سامان 
که بخش  بوده  این  افزود: حاصل جلسات  نژاد  مالکی  نرسیده است. حسن 
خصوصی و یا سازمان بهسازی بتوانند پروژه این محدوده را به سرانجام برسانند، 
ضمن آن که بر اساس آمار تاکنون و از مجموع حدود ۴۳ هزار مترمربع زمین این 
محدوده، حدود ۳۰ هزارمترمربع تملک شده و باید دانست که شهرداری توان 

هزینه کرد برای تملک محدوده باقیمانده این پروژه را ندارد.
وی همچنین خاطرنشان کرد: تردیدی نیست که در وضعیت فعلی این محدوده، 
شرمنده و خجالت زده مردم هستیم، اما نباید فراموش کرد که کار کردن در قم 

سختی های خودش را دارد.
همچنین در این باره نظر مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم را نیز 

جویا شده ایم.
مهدی کلانترزاده در این باره تصریح کرد: وضعیت فعلی محدوده شرقی حرم 
مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( به ویژه به عنوان یکی از ورودی های حرم 

مطهر کریمه اهل بیت )س( در شأن قم نیست.
ضرورت تداوم آرام سازی مسیرهای اطراف حرم مطهر

وی افزود: البته افتتاح پیاده راه های مختلف در اطراف حرم مطهر مانند باغ راه 
بهار، پیاده راه بازار، پیاده راه انقلاب و پیاده راه آیت الله مرعشی نجفی نشان از عزم 
شهرداری برای آرام سازی این محدوده دارد تا مردم و زائران عزیز بتوانند با آرامش 

لازم و کافی به زیارت مُشرّف شوند.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم در ادامه به برخی مشکلات 
پروژه های مدیریت شهری توجه داد و گفت: مشکلات حقوقی، مسائل مربوط 
به میراث فرهنگی و همچنین مُشاع بودن برخی زمین ها و مسائل مربوط به ارث 
سبب می شود تا تملک برخی زمین ها و به ثمر رساندن برخی پروژه ها با مشکل 
مواجه باشد. کلانترزاده سپس تصریح کرد: بالاخره مشکل برخی از پروژه های 
مدیریت شهری باید حل شود که پارکینگ شرقی حرم مطهر حضرت فاطمه 
معصومه )س( هم از آن جمله است و امید می رود که گِره کور چند ساله این پروژه 
با پیگیری های اخیر باز شود. و اما یکی از پیگیری های اخیر در این زمینه، برپایی 
نشست طرح بهسازی اطراف حرم مطهر حضرت کریمه اهل بیت )س( با حضور 
برخی دست اندرکاران بود، جلسه ای که شهردار قم در آن، تکمیل پروژه پارکینگ 
شرقی حرم را نیازمند نزدیک به یک هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان بودجه دانست و 

البته وعده داد که این پروژه تا دو ماه آینده آغاز خواهد شد.
کوتاه سخن آن که استفاده از وجهه و جایگاه آستان مقدس حضرت فاطمه 
معصومه )س( در نزد خیّران و البته همراهی و همیاری همه جانبه آن آستان 
با مدیریت شهری قم می تواند یک اقدام عملی و جهادی را درباره ساماندهی 
محدوده شرقی حرم مطهر حضرت کریمه اهل بیت )س( به دنبال داشته باشد، 
امری که باید در اسرع وقت در اولویت قرار گیرد و آن محدوده را از وضعیت بُغرنج 
فعلی به یک وضعیت بسامان و در شأن زائران و مجاوران حضرت شفیعه محشر 
)س( برساند. بر این اساس و با توجه به وعده شهردار قم به آغاز اقدامات این پروژه 
تا دو ماه آینده، شایسته است تا این مطالبه مردم قم و زائران حرم کریمه اهل بیت 
)س( از سوی رسانه ها پیگیری شود تا پروژه مورد نظر حداکثر تا پانزدهم شهریور 

ماه ۱۴۰۱ آغاز شده باشد.
گزارش :حسن شیخ حائری

تربیت فرزند یکی از مسئولیت های سنگین و سخت برای هر پدر و مادری است. 
حال اگر در تربیت کردن نظر دیگران هم دخیل باشد کار سخت تر می شود. گاهی 
اطرافیان به خصوص پدربزرگ و مادربزرگ ها به دلیل داشتن نقش جدید احساس 
می کنند می توانند بیشتر در زندگی شما دخالت کنند؛ البته گاهی هم آن ها از روی 
دلسوزی و علاقه در تربیت فرزند دخالت می کنند و با این دخالت ها تصور می کنند 
به نفع کودک عمل می کنند غافل از اینکه این کار عواقبی را به دنبال دارد که دکتر 
نرگس رحمانی، روانشناس تربیتی و درمانگر بالینی کودک و نوجوان در گفت وگو 
با خبرنگار ایرنا به واکاوی این موضوع و ارائه روش های صحیح برخورد با دخالت 

اطرافیان می پردازد.
آسیب دخالت اطرافیان در فرزندپروری

دخالت های پدربزرگ و مادربزرگ ها یا اقوام نزدیک به کودک مثل خاله، عمه، عمو 
و... می توانند آسیب هایی را در دو سطح به وجود بیاورند. به گفته دکتر رحمانی 
یکی از این آسیب ها به والدین وارد می شود. شما تصور کنید در جمعی هستید و 
دیگران مادر یا پدر را به خاطر طرز فرزندپروری اش مورد سرزنش قرار می دهند، در 
چنین شرایطی والد دچار احساس بی کفایتی وناتوانی در تربیت فرزند می شود و 

اعتمادبه نفسش کاهش می یابد.
رحمانی می گوید بخش دیگر آسیب دخالت اطرافیان مربوط به روابط زوجین 
است؛ به طوری که با دخالت خانواده هر یک از زوجین، طرف دیگر به دنبال متهمی 
می گردد تا تقصیر دخالت دیگران را گردن او بیندازد و همین مسئله منجر به تنش و 

بگومگو بین زوجین خواهد شد.
بهترین سبک فرزند پروری

به گفته رحمانی بهترین سبک فرزند پروری سبک مقتدرانه است اما گاهی 
اطرافیان به خصوص پدربزرگ و مادربزرگ ها با دلسوزی ها و محبت های بیش  از 
اندازه هم به بچه و هم به اقتدار والدین آسیب می زنند؛ مثلًا، والدین با همدیگر به 
این جمع بندی می رسند که برای بچه زیاد اسباب بازی نخرند و در صورت اصرار 
کودک به خریدن چیزی، به خواسته او اهمیت ندهند اما پدربزرگ و مادربزرگ ها با 
برآورده کردن خواسته های کودک به نوعی این اقتدار و تصمیم والدین را زیر سؤال 

می برند.«
دخالت اطرافیان کودک را دچار تعارض می کند

این درمانگر بالینی درباره آسیب دخالت اطرافیان بر روی کودک می گوید: »در 
سبک مقتدرانه، حرف و رفتار والدین ثابت است و هیچ جای بحثی وجود ندارد زیرا 
والد در کنار اقتداری که دارد به کودک احساس امنیت می دهد و کودک خود را 
مقید می داند که به قوانین والدینش عمل کند؛ اما زمانی که پای دخالت اطرافیان 
به میان می آید کودک دچار یک بوم و دوهوا می شود، مادربزرگ و پدربزرگ اجازه 
انجام کارهایی را به کودک می دهند که آن کارها در کنار والدین قوانینی دارد. 
در چینی شرایط کودک با دو فرد طرف است، یک دیو سیاه مخوف و یک فرشته 

مهربان که هرچه می خواهد برایش فراهم می کند.«
او ادامه می دهد:» اغلب پدربزرگ و مادربزرگ ها از اینکه به خواسته های نوه شان 
اهمیت می دهند و دل او را به دست می آورند، خوشحال می شوند غافل از اینکه این 
کار کودک را به شدت دچار تعارض، خشم و اضطراب می کند و تعاملات بین کودک 

و والدین را به خطر می اندازد.«
رحمانی تأکید می کند: »محبت و دلسوزی های خارج از چارچوب قوانین والدین 

توسط پدربزرگ و مادربزرگ ها باعث می شود کودک، والدینش را به خاطر قوانین 
دست و پاگیر به شکل یک دشمن سخت گیر ببیند و اینجاست که کودک تصمیم 
می گیرد به مقابله با والدینش بپردازد و از این  پس دیگر آن امنیت و آرامشی که باید 

از والدینش دریافت کند را نمی گیرد.«
 بهترین واکنش در برابر دخالت اطرافیان در تربیت فرزند

والدین باید در برابر کسی که از سر دلسوزی یا از سر پرخاشگری در تربیت فرزند 
دخالت می کنند، بایستند: »پدر و مادری که به روش فرزند پروری خود اطمینان 
داشته باشند، زمانی که دخالتی از اطرافیان مشاهده می کنند، می دانند که لازم 
است جرأتمندانه مداخله کرده و مانع دخالت دیگران شوند؛ لذا زمانی که می بینید 
پدربزرگ و مادربزرگ ها با قانون شکنی ها به روش تربیتی شما خلل وارد می کنند 
لازم است در کمال احترام و ادب آن ها را از قوانین فرزند پروری خود آگاه کنید و از 

آن ها بخواهید تا کارهایی که تربیت فرزندتان را به خطر می اندازد، انجام ندهند.«
رحمانی یکی دیگر از نکات مهم در برابر دخالت دیگران را تعیین حد و مرز والدین 
در فرزندپروری می داند و می گوید: »والدین در برخی مسائل می توانند به دیگران 
اجازه دخالت و نصیحت دهند اما از یکجایی به بعد والدین باید با مشخص کردن 
مرزهای خود این اجازه را به دیگران ندهند که در تربیت فرزندشان مداخله کنند. 
مشخص کردن این مرزها چیزی نیست که من مشاور بخواهم برای همه یک نسخه 
واحد بپیچم، این مرزها را خود والدین بر اساس توافقات و طرز تفکراتشان باید 

مشخص کنند«
 تربیت کودک را مختص خانه کنید

این روانشناس کودک می گوید: »اگر قرار است فرزندتان را دعوا، نصیحت یا تنبیه 
کنید یا حتی به او پاداش دهید، بهتر است این کار را در فضای خانه انجام دهید زیرا 
این کار اقتدار شما در آن کاری که قرار است انجام شود را به شدت بالا می برد اما 
وقتی شما در جمعی هستید که به واسطه غریبگی یا نزدیکی مخاطبتان نمی توانید 
کنترل کامل محیط را داشته باشید، پس بهتر است در آن زمان هیچ مداخله مربوط 
به تربیت را نداشته باشید چون احتمالًا اگر بخواهید کودکتان را دعوا کنید چند نفر 
با پادرمیانی مانع چنین کاری خواهند شد؛ اینجاست که کودک با خود می گوید 
پس می توان اقتدار پدر را زیر سؤال برد یا قوانین مادر را شکست! بنابراین بهتر است 
تذکر، دعوا، تنبیه و... را در خانه با کودکتان مطرح کرده و انتظارات و قوانینتان را به 

فرزندتان گوشزد کنید.«
کودکان لجبازی که اقتدار والدین را زیر سؤال می برند

گاهی کودکان به دلیل لجبازی، قوانین والدینشان را زیر پا می گذارند یا از آن ها 
حرف شنوی ندارند: »در چنین شرایطی والدین باید با مراجعه به مشاور کودک به 
تعارضات درونی بین والد و فرزند رسیدگی کنند؛ زمانی که این تعامل به سمت 
تعامل مثبت پیش می رود، اینجاست که فرزند می تواند از والدینش حرف شنوی 

داشته باشد.«
زمایکه تحت درمان  تا  و کودک  »والد  توصیه می کند:  روانشناس کودک  این 
قرار دارند از رفت وآمدهای طولانی مدت که منجر به دخالت اطرافیان می شود، 
خودداری کنند. در کودکان 2 تا 6 ماه زمان لازم است تا یک رفتاری در آن ها نهادینه 
و تبدیل به یک عادت رفتاری شود، بعدازاین زمان شما می توانید آزادانه و به تدریج 

ساعات حضورتان را در شرایطی که قبلًا قابل کنترل نبوده، ایجاد نمایید.«
توصیه ای مهم به والدین

به گفته رحمانی، در هر رابطه ای انگشت اتهام باید به سمت خودمان باشد، به 
همین خاطر نمی توانیم از دیگران انتظار داشته باشیم که در تربیت فرزند ما دخالت 
نکنند بلکه باید به دنبال این بود که من باید چگونه رفتار کنم که فرد مقابل این اجاره 
را به خودش ندهد؛ در جهانی که ما زندگی می کنیم آن قدر آدم های متفاوتی وجود 
دارند که ما هرچقدر از آن ها بخواهیم دخالت نکنند، شدنی نیست؛ پس ما باید 
چه کار کنیم؟! او توصیه می کند: »قبل از اقدام به بچه دار شدن بهتر است بررسی 
کنید که با توجه به شرایط چطور می توانید یک فرزندی تربیت کنید که در کنار شما 
احساس امنیت کند؛ اینکه سبک فرزند پروری مقتدرانه چگونه است. گاهی والدین 
اقتدار را با سخت گیری یکسان می دانند درحالی که این گونه نیست. لازم است 
والدین برای اجرای قوانین انعطاف داشته باشند، یکجایی وقتی می بینند کاری 
شدنی است صد درصد روی حرف خودشان بمانند و در کنار آن نیاز به توجه و دیده 
شدن فرزند را ارضا کنند زیرا اگر این نیاز ناکام بماند می تواند زمینه ای برای ایجاد 

اختلالات بعدی در کودک را فراهم کند.«
این درمانگربالینی در پایان تأکید می کند: »اگر والدین در شرایطی قرار دارند که 
نمی دانند چطور باید با فرزندشان رفتار کنند، توصیه می کنم حتماً از مشاور کودک 
کمک بگیرند تا بتوانند بهترین واکنش را نسبت به فرزندشان داشته باشند و فرزندی 

ازلحاظ سلامت روانی را پرورش دهند.«

در گفت و گو با یک روانشناس تربیتی و درمانگر بالینی بررسی شد؛

با دخالت اطرافیان در تربیت فرزندمان چه کنیم؟

بنابراین یافتن زمان با کیفیت برای خانواده و تقویت 
پیوند میان اعضای خانواده می تواند چالش برانگیز باشد. 
اکنون ساختن خانواده ای که همدیگر را حمایت و تشویق 

کند انرژی و زمان می طلبد.
استحکام  برای  هایی  شاخص  به  گزارش  این  در 
پیوندهای خانوادگی اشاره شده است که نباید به عنوان 
»باید« در نظر گرفته شوند، یا به عنوان مجموعه ای از 
قوانین که باید رعایت شود و یا به عنوان یک چک لیست 
که براساس آن به خانواده خود یا سایر خانواده ها نمره 
ابزاری  توانند  می  ها  شاخص  این  عوض،  در  دهید.  
برای کمک به بحث و تعامل خانوادگی و ابزارهایی برای 

یادگیری بیشتر در مورد خانواده شما باشند.
در سال ۱۹۵۰، خانواده معمولی متشکل از یک پدر 
شاغل، یک مادر اهل خانه و حداقل دو فرزند بود. اما 
شرایط تغییر کرده است و خانواده ها نیز تغییر کرده اند. 
اکثر آنها هنوز تصویر خانواده »ایده آل« را مانند خانواده 
ای که در دهه ۵۰ وجود داشت، دارند. خانواده های دهه 

۸۰ متفاوت هستند.
امروزه تعداد خانواده های تک والد، هر دو والد شاغل، 
دارای فرزند ناتنی و بدون فرزند بیشتر شده است. آنچه 
خانواده را مستحکم می سازد به این بستگی ندارد که چه 
کسی خانواده را تشکیل می دهد، بلکه به این بستگی 
دارد که آنها چقدر با یکدیگر برای انجام وظایف ضروری، 
دادن  آموزش  اعضا،  از  یک  نیازهای هر  برآوردن  مانند 
ای  مجموعه  ایجاد  و  خانواده  واحد  حفظ  فرزندان،  به 
مشترک از معانی، ارزش ها و اهداف همکاری می کنند.  
خانواده های غیرسنتی که شامل بیشتر ما می شود، باید 

راه های جدیدی برای انجام این وظایف بیاموزند.
خانواده های سالم با یکدیگر وقت می گذرانند

خانواده های مستحکم »زمان اصلی« را برای با هم 

اوقات  گذراندن  با  ها  خانواده  گذارند.  می  کنار  بودن 
خوش و مثبت با هم، ذخیره ای از احساسات خوب را 
ایجاد می کنند. وقتی مشکل پیش می آید باید با خانواده 
در میان گذاشته و حل شود. اگر مشکلات با لذت های 
مشترک متعادل نشوند، به مرور زمان، افراد ممکن است 
زندگی خانوادگی را با چیزهای ناخوشایند مرتبط کنند. 
بنابراین زمانی که زندگی شما شکننده می شود، ممکن 
است بخواهید موارد دیگر را از لیست خود حذف کنید 
و زمان بیشتری را برای با هم صحبت کردن، با هم برنامه 
ریزی  کردن، همکاری با یکدیگر، با هم بازی کردن و با هم 

خندیدن صرف کنید.
خانواده های مستحکم با بستگان و دوستان 

ارتباط برقرار می کنند
خانواده بزرگ - پدربزرگ و مادربزرگ و سایر بستگان 
- منبع قابل توجهی از حمایت برای اکثر خانواده ها 
هستند. خانواده های گسترده نه تنها در طول بحران 
به داد یکدیگر می رسند، بلکه اغلب منبعی از همراهی 
مداوم نیز هستند. از سوی دیگر ما به عنوان بزرگسال و به 
ویژه فرزندانمان به فرصت هایی برای تعامل با بزرگسالان و 
کودکان خارج از دایره خانواده نیز نیاز داریم که بتوانیم با 

آنها خوش بگذرانیم و از آنها یاد بگیریم.
ایجاد و حفظ روابط حمایتی بین اعضای خانواده و افراد 

جامعه برای شما و فرزندانتان مهم است.
خانواده های سالم مسئولیت مشترک دارند

مهم این است که همه اعضای خانواده در تصمیم گیری 
مشارکت داشته باشند. به کودکان باید فرصت هایی برای 
تصمیم گیری )در محدوده توانایی خود(، مشارکت در 
تصمیم گیری خانواده و مشاهده روند تصمیم گیری 

والدین خود و نتایج آن داده شود.
به طور معمول، مشارکت در برنامه ریزی و تصمیم گیری، 

تعهد به برنامه یا هدف و همکاری در اجرای آن را به همراه 
دارد.  برای مثال، در صورتی که کودکان در انتخاب این 
کارها به آنها حق انتخاب داده باشند، احتمال بیشتری 

دارد که کارهای خانه را انجام دهند.
هر یک از اعضای خانواده باید این اجازه را داشته باشد 
که نظرات خود را بیان کند، ایده بسازد و پیشنهاد دهد.
خانواده هنوز به یک رهبر نیاز دارد، اما هیچ فردی نیازی 
به رهبری ندارد. تلاش برای »رئیس« بودن به یک کار 

غیرممکن و خسته کننده تبدیل می شود.
در خانواده های مستحکم، اعضا از یکدیگر 

قدردانی می کنند
هر خانواده از شخصیت های مختلفی تشکیل شده 
است که هر کدام نقش مهمی در زندگی خانواده دارند. 
بنابراین، ضروری است که همه اعضا نسبت به خود و هر 

یک از اعضای خانواده نگرش مثبت قوی داشته باشند.
احساس ارزشمندی یک عامل مهم در آنچه در »درون« 
افراد و همچنین در بین مردم اتفاق می افتد است. نظام 
خانواده نیز از این قاعده مستثنی نیست. پذیرفته شدن 
توسط دیگران به رشد خودپنداره فرد کمک می کند و 
احساس مهم بودن، دوست داشتن و قدردانی را ایجاد 

می کند.
در  شدن  پذیرفته  و  قدردانی  از  مهمتر  چیزی  هیچ 
خانواده نیست. هر خانواده باید دستاوردهای فردی هر 
یک از اعضا را بشناسد. جملات ساده ای مانند »ممنون 
که به من کمک کردید، کار خوبی کردید!« می تواند از 

تلاش های هر یک از اعضا قدردانی کند.
این نوع شناخت به ایجاد یک محیط دلپذیر کمک می 
کند که در آن احترام متقابل رشد کند.  بدون احترام، 
اعضای خانواده دلیل کمی برای تلاش به منظور بهبود 

روابط خود با یکدیگر دارند.
خانواده های سالم تشخیص می دهند که ارتباط 

مؤثر مستلزم گوش دادن مؤثر است
شاید مهمترین مهارت ارتباطی گوش دادن باشد. با این 
حال، به دلایل مختلف، بسیاری از ما به خوبی گوش نمی 
دهیم. یا خیلی سرمان شلوغ هست یا اجازه می دهیم 
پیش داوری هایمان دریافت ما را مخدوش کند. به یاد 
داشته باشید، وقتی گوش می دهیم، همیشه آنچه گفته 
شده را تفسیر می کنیم. از آنجایی که تفسیر ما بر اساس 
ارزش ها، باورها و تجربیات ما است، ممکن است نادرست 
باشد. بررسی تفسیر خود با گوینده، »دریافت بازخورد«، 
قبل از پاسخ دادن یا اقدام، راه خوبی برای کاهش تعبیر 

نادرست است.

همه خانواده ها می توانند مستحکم و سالم باشند؛

نکاتی برای تقویت پیوندهای خانوادگی
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۶ درصد مشترکان خانگی پرمصرف هستند ؛

لاکچری نشینی با یارانه آب!

را  با مشترکان پرمصرف، سیاست اخطار و قطع آب  وزارت نیرو برای مقابله 
پیش گرفته است، آنطور که اعلام شده ۶ درصد مشترکان خانگی جزو مشترکان 

پرمصرف هستند که در این طرح جای گرفته اند. 
به گزارش ایسنا، در حال حاضر حدود ۸.۲ میلیارد مترمکعب آب در بخش شرب 
مورد استفاده قرار می گیرد که سرانه مصرف در ماه های گرم بالاتر است. در دو 
هفته اول تیرماه به دلیل افزایش گرمای هوا شاهد افزایش مصرف بوده ایم؛ بر 
اساس اعلام وزارت نیرو حدود ۵۴ درصد مشترکان جزو مشترکان خوش مصرف 
به حساب می آیند، حدود ۴۰ درصد مشترکان، پرمصرف هستند و ۶ درصد از 
مشترکان، بدمصرف عنوان می شوند چراکه مصرفی نامتعارف دارند بطوریکه 
بخش اندکی از آنها حتی بیش از ۱۰ برابر یک مشترک عادی آب مصرف می کنند.
برخورد با این دسته از مشترکان از ابتدای تیرماه سال جاری آغاز شده و درنهایت 
در نیمه تیرماه به قطع آب ۹ مشترک بدمصرف در کلانشهر تهران منجر شد. در 
این راستا سخنگوی صنعت آب به ایسنا گفت: بخش عمده ای از مشترکان با درج 
اخطار پرمصرفی آنها در قبوض، الگوی مصرف خود را تغییر دادند اما تعدادی از 
آنها در همان شرایط قبلی باقی ماندند که اخطارهای لازم به آنها داده شد و نهایتاً 
آب ۹ مشترک را در تهران به مدت پنج ساعت قطع کردیم که این مساله تاثیر مثبتی 

در کاهش مصرف مشترکان دیگر گذاشت.
فیروز قاسم زاده با بیان این که این طرح در سایر کلانشهرها نیز در مرحله صدور 
اخطار بوده است و اگر مشترکان بدمصرف به روال مصرف خود ادامه دهند، 
ممکن است منجر به قطعی آب گردد، گفت که در بخش اداری نیز مقررات سخت 
گیرانه ای در دستور کار قرار داده شد که منجر به رعایت مصرف گردید و به اهداف 

خوبی دست یافتیم.
او با اشاره به سیاست های تشویقی و تنبیهی وزارت نیرو برای مشترکان تاکید 
که  دارد  وجود  بدمصرف  و  پرمصرف  مصرف،  خوش  مشترک  بسته  سه  کرد: 
مشترکین خوش مصرف کمتر از ۲۰ درصد قیمت تمام شده آب را پرداخت می 
کنند و مشترکین پرمصرف و بد مصرف با افزایش پلکانی تعرفه شامل جریمه می 
شوند. الگوی مصرف برای هر مشترک در کشور به طور متوسط ۱۵ متر مکعب 
در ماه تعریف شده که اگر مصرف تا ۳۰ متر مکعب برسد، مشترک جزو مشترکان 

پرمصرف و بالای این میزان مشترک جزو بدمصرف به حساب می آید.
سخنگوی صنعت آب با بیان اینکه وزارت نیرو به دنبال اعمال سیاست های 
پیشگیرانه برای افزایش مصرف آب است، خاطر نشان کرد: به دنبال این هستیم 
تا ابزارهای کنترلی بیشتری را برای پر مصرف ها لحاظ کنیم تا میزان مصرف آب 
آن ها کاهش یابد. از طرفی اقدامات در حوزه فرهنگسازی و تبیین روشهای درست 
مصرف آب بطور جدی دنبال می گردد. به گفته وی قطعی آب بعنوان اولویت آخر 

است و ترجیح وزارت نیرو به ترغیب مردم عزیز برای رعایت الگوی مصرف است.
با این اوصاف با توجه به قیمت بالای بهای تمام شده تولید هر مترمکعب آب 
و قیمت پایین عرضه آن، یارانه آب شرب قابل توجه است و در این شرایط دولت 
متحمل هزینه زیادی برای خانه های لاکچری می شود که به نظر منطقی نیست و 

باید سازوکاری برای این مساله در نظر گرفته شود.

یک کارشناس مسائل اقتصادی مطرح کرد: 

مالیات یک درآمد پایدار جایگزین نفت
یک کارشناس اقتصادی معقتد است، سامانه مودیان و پایانه های فروشگاهی به 
شفافیت نظام مالیاتی کشور کمک و برخوردهای سلیقه ای را می کاهد. دولت باید 
این روش مالیات ستانی اتکا به منابع درامدی نفتی خود را کاهش و می تواند روی 

یک درآمد پایدار حساب کند 
هادی حق شناس، با اشاره به اینکه دولت از طریق مالیات می تواند کسری بودجه 
خود را تأمین کند، اظهار داشت: وابستگی بودجه به نفت خیلی راه معقولانه ای 
نیست. بودجه کشور باید از منابع قابل اتکا و پویا تأمین شود. مثلًا امکان دارد دولت 
بودجه را با فروش یک میلیون بشکه نفت در ماه حساب و کتاب فروش نفت به 
کمتر از یک میلیون بشکه در ماه برسد، در این شرایط دولت با مشکل در تأمین 

منابع مواجه و ناچار می شود به بانک مرکزی برای چاپ پول فشار وارد کند.
وی افزود: تجربه تاریخی نشان داده درآمدهای کشور باید از محل قابل اتکا و 
همیشگی تأمین شود و منابع حاصل از فروش نفت به حساب ذخیره ارزی واریز 
یا در حوزه زیرساختی و توسعه اقتصادی هزینه شود نه برای پرداخت حقوق و 
دستمزد کارمندان و کارگران یا تکمیل پروژه های عمرانی. امروز به وضوح مشاهده 
می کنیم که تکمیل برخی از پروژه های عمرانی سالها به طول می انجامد، چون 
درآمد نفت ثبات ندارد، اما اگر دولت منابع پایدار برای تأمین هزینه های خود بیابد 
شرایط به مرابط بهتر خواهد شد. استاد اقتصاد خاطرنشان کرد: در اقتصادهای 
توسعه یافته دولت منابع جاری کشور و همچنین تأمین منابع مورد نیاز برای 
ارائه خدمات را از طریق مالیات تأمین می کند اما در کشورما این منابع از فروش 
دارایی  های دولت و نفت انجام می  شود. فرض را بر این بگیریم که نفت وجود 
نداشت، دولت چطور می خواهد مخارج کشور را تأمین کند؟ واقعاً از اهمیت و تأثیر 
بسزای مالیات در تأمین دخل و خرج دولت غفلت کرده ایم و این غفلت اصلًا به 

صلاح نیست.
سامانه مودیان اعتراض های مالیاتی را کاهش می دهد 

 حق شناس با بیان اینکه مالیات جزء منابع مالی پایدار دولت محسوب می شود و 
دولت باید شیوه های نوین دریافت مالیات را در اولویت کاری خود قرار دهد، اظهار 
داشت: متأسفانه نظام مالیاتی کشور ما به حدی با مشکلات عدیده مواجه است 
که ضعف های آن در رفتار کسبه و سخنان مدیران و مقامات به چشم می خورد. به 
عنوان مثال کسبه از نحوه وصول مالیات از آنها معترض هستند و مسئولان هم به 
فرارهای مالیاتی بارها اشاره کرده اند. وقتی با کسبه سخن می گوییم آنها نسبت به 
اینکه چرا دولت دانه درشت های فرارهای مالیاتی را پیدا و مهار نمی کند، اعتراض 

دارند، درصورتی که بعضاً از آنها مالیات های بیش از حقشان دریافت می شود.

احیای کریدور شمال-جنوب
اختصاص ۳۰۰ کانتینر برای حمل بار به روسیه 
گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران با ترابری ۳۰۰ کانتینر صادراتی به 

مقصد روسیه پروژه احیای کریدور شمال-جنوب را کلید زد.
به گزارش روابط عمومی گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران در گزارشی 
اعلام کرد، کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران با مدیریت یکپارچه شرکت های 
تحت مالکیت گروه کشتیرانی و به منظور نقش آفرینی در اجرای عملیات حمل 
کالا در کریدور شمال-جنوب، اقدام به حمل کالا های صادراتی کشور به روسیه 
با اختصاص ۳۰۰ کانتینر در فاز اول نموده است. طبق این گزارش، ناوگان ملی 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران پس از اتمام مرحله آزمایشی حمل و نقل کالا 
از مسیر ترانزیتی روسیه به هند و بالعکس وارد فاز عملیاتی حمل بار صادراتی در 
این کریدور به سمت کشور روسیه شده است. این گزارش می افزاید؛ بر اساس 
برنامه ریزی های صورت گرفته در صورت افزایش تقاضا، تعداد کانتینر ها اختصاص 
یافته به صورت مستمر افزایش خواهد یافت. گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی 
ایران به منظور ایفای نقش فعال خود در این کریدور، علاوه بر عقد قرارداد ساخت 
نقل  و  حمل  ظرفیت  افزایش  جهت  کشتی  خرید  داخل،  در  کشتی  چندین 
در دریای خزر را نیز در دستورکار قرار داده که به زودی چندین شناور مطابق با 

برنامه ریزی انجام گرفته، به ناوگان موجود اضافه خواهند شد.

گزارش: نسرین هزاره مقدم
بازنشستگان می گویند اول اجرای ماده ۹۶ بعد متناسب سازی، اول عمل به 
قانونی که می گوید افزایش سالانه مستمری ها باید به نسبت افزایش هزینه های 
زندگی باشد و امروز هزینه های حداقلی زندگی با حداقلی ترین معیارها کمتر از 

۱۳ میلیون تومان نیست. 
براساس این گزارش  ،تیرماه به روزهای آخر نزدیک می شود؛ در یکی دو روز 
آینده پرداخت حقوق بازنشستگان کارگری به ترتیب حروف الفبا آغاز خواهد شد 

اما هنوز مناقشه بر سر افزایش مستمری ۱۴۰۱ به پایان نرسیده است.
در روزهای ابتدایی اردیبهشت ماه، سازمان تامین اجتماعی و وزیر کار وقت، به 
روال هر سال مصوبه ای را براساس تصمیمات مزدی شورایعالی کار تنظیم کردند 
و برای تایید نهایی به هیات دولت فرستادند؛ اما این تایید بعد از یک ماه معطلی 
به »تغییر« انجامید؛ دولت افزایش ۳۸ درصدی مستمری بازنشستگان سایر 
سطوح را نپذیرفت و اعلام کرد بازنشستگان غیرحداقل بگیر مشمول افزایش 
ده درصدی مستمری ها می شوند؛ برهمین اساس، حقوق بازنشستگان در 
خردادماه پرداخت شد؛ در روزهای پایانی خرداد، هیات تطبیق قوانین مجلس 
شورای اسلامی به این مناقشه ورود کرد؛ رای اولیه این هیات، یک موفقیت برای 
بازنشستگان محسوب می شد: مصوبه ی دولت به دلیل تغایر با قانون باید ابطال 

شود.
پرداخت های جبرانی و متناسب سازی

و در میانه ی این تعلیق اجباری، سرپرست وزارت کار، آب پاکی را روی دست 
راهکار جبران  را  »متناسب سازی«  او طی سخنانی،  بازنشستگان می ریزد؛ 
فاصله ی ده درصد دولت و ۳۸ درصدِ مطالبه ی عمومی عنوان می کند و بسیاری 

از رسانه ها، این خبر را »خبر خوش برای بازنشستگان« تیتر می کنند.

پانزدهم تیرماه، محمدهادی زاهدی وفا با بیان اینکه سازمان تامین اجتماعی 
آماده پرداخت های جبرانی به عنوان متناسب سازی حقوق بازنشستگان است، 
افزود: میزان افزایش حقوق بازنشستگان به تصویب هیات دولت رسیده و این 

مصوبه تصمیم شخصی نبوده است.
وی با تاکید بر اینکه تصمیمات دولت نمی تواند بخشی باشد و باید حتما همه 
جنبه های اقتصادی، اجتماعی و جزئیات حقوقی و کارشناسی را لحاظ کرد، 
گفت: در جلسه ای که اواخر خرداد ماه با حضور معاون اول رئیس جمهور، برخی 
اعضای دولت و نمایندگان بازنشستگان برگزار شد، مقرر شد سازمان تامین 
اجتماعی در حدود اختیارات خود نسبت به پرداخت های جبرانی به عنوان 

متناسب سازی حقوق اقدام کند.
سرپرست وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه در این مدت تامین 
بودجه و اقدامات فنی و نرم افزاری درخصوص جبران این مبالغ صورت گرفته، 
تاکید کرد: اعضای جلسه و ذینفعان این موضوع را پذیرفته و درباره آن توافق 

کرده اند.
ابهامات متناسب سازی

سرپرست وزارت کار گفته است نمایندگان بازنشستگان متناسب سازی را در 
عوض مصوبه مزدی شورایعالی کار پذیرفته اند و قرار است پرداخت های جبرانیِ 
متناسب سازی شکاف حقوقی بازنشستگان غیرحداقل بگیر را پر کند؛ در اینجا 
چند سوال و ابهام وجود دارد؛ اول اینکه، با پیگیری های صورت گرفته، از قرار 
معلوم هیچیک از نمایندگان قانونی بازنشستگان و تشکل های آنها، با چنین 
راهکاری توافق نکرده اند؛ تا امروز تمام تلاش بازنشستگان و تشکل های صنفی 
آنها، احیای مصوبات مزدی شورایعالی کار یا همان ۳۸ درصد اولیه است؛ دوم 
از اصلاح مصوبه ی  بعد  باید  باشد،  بر اجرای متناسب سازی  اگر قرار  اینکه، 

افزایش مستمری ها صورت بگیرد؛ قرار بود ادامه متناسب سازی در سال جدید 
انجام شود اما اجرای متناسب سازی بعد از افزایش قانونی مستمری ها نه به 
جای آن! در واقع نمی توان با توسل به متناسب سازی، اجرای ماده ۹۶ قانون 
تامین اجتماعی را از دور خارج کرد و در نهایت اینکه، راهکارهای جبرانی مانند 
متناسب سازی براساس اصول بیمه ای برای همه بازنشستگان کارگری )حداقل 
بگیر و میانه بگیر( اجرا می شود؛ اگر آنطور که سرپرست وزارت کار گفته، هدف 
جبران کمبود حقوق بازنشستگان غیرحداقل بگیر باشد، آیا حداقل بگیران از 

متناسب سازی مستثنا می شوند؟
اول اجرای قانون بعد متناسب سازی

یدالله فرجی )بازنشسته کارگری و رئیس سابق شورای اسلامی کار شرکت 
جنرال استیل( در رابطه با این اظهارات به ایلنا می گوید: بازنشستگان خواستار 
افزایش ۳۸ درصدی به اضافه ی ۵۱۵ هزار تومان مبلغ ثابت هستند و هیچ 
توافقی نشده که متناسب سازی به جای افزایش قانونی مستمری ها قرار بگیرد 
و جای آن را پر کند. این رویکرد سرپرست وزارت کار، نه تنها با قانون تناسب ندارد 
بلکه بازنشستگان را ناامید می سازد؛ بازنشستگان سال ها برای کشور جانفشانی 
کرده اند؛ در سنگر تولید و سازندگی، در جبهه های جنگ تحمیلی و در روزگار 
تحریم و سختی، همیشه در صف اول بوده اند؛ حالا درست نیست که حق اولیه و 
قانونی شان اینگونه زیر پا گذاشته شود و ادعا کنند توافق کردیم قانون اجرا نشود!
فرجی خطاب به سرپرست وزارت کار و مقامات دولتی می گوید: بازنشستگانی 
که امروز در دهه ششم و هفتم زندگی هستند و بعد از سی سال خدمت و تلاش، 
جسم و جان شان درگیر بیماری های رنگارنگ است؛ نیاز به تشویق و حمایت 
دارند نه استرس. بازنشسته از یک طرف شرمنده ی زن و فرزند است و از سوی 
دیگر، هر روز چشم به اخبار و تیترهای رسانه ها دوخته است تا ببیند آیا بالاخره 
خبر خوشی از راه می رسد؛ عدالت نیست که بعد از چهار ماه انتظار بیایند 
بگویند قانون را در گنجه می گذاریم و به جایش پرداخت جبرانی را در برنامه قرار 
می دهیم؛ مگر قرار نبود متناسب سازی بعد از افزایش قانونی حقوق اجرا شود، 
حالا می گویند حقوق تان فقط ده درصد زیاد می شود اما با متناسب سازی »یک 

طوری« برایتان جبران می کنیم.
این بازنشسته اضافه می کند: مگر بازنشستگان کارگری از بودجه ی دولت 
سهمی دارند که دولت برای حقوق شان تکلیف تعیین می کند و حکم می کند 
که فقط ده درصد افزایش؟! آن ۳۸ درصد هم ناکافی است؛ حقوق بازنشستگان 
کارگری با ۳۸ درصد، بازهم به اندازه ی نصف حقوق مدیران دولتی نمی شود؛ 
چرا برای خودشان حقوق های عادلانه و کافی )حتی بسیار بیشتر از کافی( 
می خواهند اما برای ما بازنشستگان، حداقل قانون را هم اجرا نمی کنند. همین 
مدیرانی که می گویند »نه، نمی شود« بیایند یک ماه با ۵ یا ۶ میلیون تومان زندگی 
کنند تا درد ما را بفهمند یا اینکه اول فیش های حقوقی خودشان را در گروه ها 
و کانال های بازنشستگان بارگذاری کنند بعد مصاحبه کنند و حکم بدهند که 
افزایش  درصد  آیا ۳۸  حقوق؛  درصدی  افزایش ۳۸  جای  به  متناسب سازی 
حقوق، وقتی آمارهای رسمی می گوید تورم خوراکی ها در خرداد حدود ۹۰ 

درصد است، عدد زیادی است؟
درد دل ها پایان ندارد!

بازنشستگان می گویند اول اجرای ماده ۹۶ بعد متناسب سازی، اول عمل به 
قانونی که می گوید افزایش سالانه مستمری ها باید به نسبت افزایش هزینه های 
زندگی باشد و امروز هزینه های حداقلی زندگی با حداقلی ترین معیارها کمتر از 
۱۳ میلیون تومان نیست. متناسب سازی باید بعد از عمل به قانون آمره ی افزایش 
مستمری بازنشستگان قرار بگیرد، در نوبت دومِ صف. بازنشستگان کارگری ۲۵ 
درصد از متناسب سازی ۱۴۰۰ را طلبکارند و پیش از آغاز سال قرار بود بعد از 
افزایش مستمری ها، متناسب سازی ۱۴۰۱ اجرایی شود؛ حالا چرا مهره های 
معیشت  و  اجتماعی  تامین  قانون  ماده ۹۶  که  شده  چیده  طوری  شطرنج 

بازنشستگان، هر دو باهم در یک حرکت کیش و مات شوند؟

انتقاد به پرداخت های جبرانی مستمری بگیران تامین اجتماعی؛ 

»متناسب سازی« جایگزین حقوق قانونی نمی شود 

در گفت وگو با دبیر کل اتحادیه صادرکنندگان فراورده های نفتی  تشریح شد: 

چرا بنزین گران نمی شود؟ 
دبیر کل اتحادیه صادرکنندگان فراورده های نفت، گاز و پتروشیمی گفت: اینکه 
قیمت ها باید باتوجه به افزایش قیمت جهانی انرژی باید تغییر کند، درست است، اما 
اینکه چگونه می توان این کار را انجام داد که جامعه دچار تنش نشود، بسیار اهمیت 

دارد. 
حمید حسینی ، درباره احتمال افزایش قیمت بنزین اظهار داشت:  دولت اگر 
علاقه هم داشته باشد قیمت ها را تغییر دهد باتوجه به وضعیت اقتصادی جامعه 
و فشار تورمی که وجود دارد، هیچ اقدامی جهت افزایش قیمت گازوئیل و بنزین 
انجام نخواهد داد. امسال ارز ترجیحی را حذف کرده و پایه گمرکی را از دلار ۴۲۰۰ 
تومانی به دلار ۲۳ هزار تومان افزایش داده، این دو عامل خود بیشترین تورم را بر 
کشور تحمیل کرده به طوری که یک سال گذشته تورم بیش از ۱۲ درصد بوده است. 
بنابراین اگر دولت هم بخواهد افزایش قیمت اعمال کند نظام اجازه نمی دهد در این 

جهت حرکت کند و  مجددا شوکی به اقتصاد کشور وارد شود. 
وی افزود: در صورتی صلاح است که افزایش قیمت اتفاق بیفتد کلیاتی که در 
برنامه هفتم توسعه که در دست تهیه است، مصوب شود. همچنین دولت و مجلس 
توافق کنند قیمت حامل های انرژی افزایش پیدا کند. اینکه قیمت ها باید باتوجه به 
افزایش قیمت جهانی انرژی باید تغییر کند، درست است، اما اینکه چگونه می توان 

این کار را انجام داد که جامعه دچار تنش نشود، بسیار اهمیت دارد.
دبیر کل اتحادیه صادرکنندگان فراورده های نفت، گاز و پتروشیمی تصریح کرد: 
زمانی که قیمت بنزین و گازوئیل در پایین ترین سطح جهانی قرار دارد باید نسبت 
به تغییر نرخ اقدام کنیم، زمانی در شرایط کرونا نفت به ۱۰ تا ۲۰ دلار رسید و قیمت 
بنزین با قیمت های ایران همسان شد، ما پیشنهاد کردیم که اکنون بهترین فرصت 
است که دولت خود را از سهمیه و قیمت گذاری بنزین رها کند و قیمت  فراورده ها را 

به نرخ های جهانی را وصل کند، در آن زمان حتی می توانست قیمت بنزین آزاد را 
کاهش دهد ولی تجربه دولت قبل در خصوص افزایش نرخ بنزین باعث شد دولت 

کنونی تن به افزایش قیمت حامل های انرژی ندهد. 
وی تاکید کرد: در هر حال روند کنونی مصرف و قاچاق فراورده می گوید که حتما 
باید قیمت ها اصلاح شود، اما در شرایطی که جامعه متشنج است و افزایش قیمت 
و تورم به شدت فشار وارد می کند نمی توان این کار را کرد، باید صبر کنیم در فرصت 
مناسبی که اوضاع اقتصادی آرام بگیرد و قیمت بین المللی فراورده های نفتی کاهش 
پیدا کند این اقدام را عملیاتی کنیم. حسینی بیان داشت: ابتدا باید نرخ گازوئیل که 
فاصله قیمتی بسیار بیشتر از بنزین دارد اصلاح شود، در مرحله بعد نرخ بنزین را 
آزادسازی کنیم.  وی همچنین یادآور شد: دلیلی ندارد مازوت، نفت سفید و گاز مایع 

هم با قیمت سوبسیدی توزیع شود.

بررسی قیمت کالاهای اساسی از تیرماه سال قبل تا تیرماه امسال؛

قیمت کالاهای اساسی در یک سال گذشته چقدر تغییر کرد؟
بررسی قیمت کالاهای اساسی در ابتدای تیر نسبت به ماه 
مشابه سال قبل نشان می دهد که قیمت کالاها در  یک سال 
گذشته بین هشت )تیرآهن( تا ۳۶۷ )روغن مایع آفتابرگردان 

معمولی( درصد افزایش یافته است. 
پایش  و  رصد  کارگروه  گزارش  اساس  بر  ایسنا،  گزارش  به 
قیمت اقلام اساسی و پر مصرف بازار کشور منتهی به اول تیر 
که از سوی انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان 
منتشر شده، قیمت ۵۲ قلم کالا در ۹ گروه بررسی شده است.

افزایش ۳۹ تا ۱۱۵ درصدی قیمت محصولات پروتئینی
بر اساس این گزارش قیمت گروه محصولات پروتئینی شامل 
گوشت مرغ، تخم مرغ، گوشت گوسفند و گوساله و گوسفند 
و گوساله زنده دراول تیرماه امسال نسبت به مدت مشابه سال 

قبل بین ۳۹ تا ۱۱۵ درصد افزایش یافته است.  
طی یک سال گذشته قیمت هر کیلو گوشت گوساله با ۶۱ 
گوشت  کیلو  هر  تومان،  هزار  حدود ۱۸۷  به  افزایش  درصد 
گوسفندی با ۴۲ درصد افزایش به بیش از ۱۸۰ هزار تومان  و 
هر کیلو گوشت مرغ تازه با ۱۰۱ درصد افزایش به ۵۲ هزار و 
۴۰۰ تومان رسیده است. همچنین در این مدت قیمت هر کیلو 
گوساله و گوسفند زنده ۵۷ و ۳۹ درصد افزایش یافته است. اما 
بیشترین افزایش قیمت در گروه محصولات پروتئینی مربوط به 
تخم مرغ است که قیمت هر کیلو از آن ۱۱۵ درصد افزایش به 

حدود ۳۸ هزار تومان رسیده است.
گروه لبنیات شامل انواع شیر، پنیر و کره نیز در یک سال 
بیشترین  که  یافته  افزایش  درصد  تا ۱۵۲  بین ۷۸  گذشته 
افزایش مربوط به شیر خام در دامداری  به قیمت ۱۲ هزار و 
۷۰۰ تومان به ازای هر لیتر بوده است. بر این اساس قیمت هر 
کیلو شیر پاستوریزه بطری کم چرب و شیر استریل پاکتی نیز 
به ترتیب با ۹۹ و ۷۸ درصد افزایش نسبت به تیر سال قبل به 
نزدیک به لیتری ۱۹ هزار و ۵۰۰ و ۲۰ هزار و ۱۰۰ تومان رسیده 
است. قیمت پنیر ۴۰۰ گرمی و کره ۱۰۰ گرمی پاستوریزه نیز 
با افزایش ۱۳۳ و ۱۰۵ درصدی طی یک سال گذشته به حدود 

۲۱ و ۱۳ هزار تومان رسیده است.  

قیمت شکر بیش از ۲ برابر شد
نیز طی یک سال  افزایش قیمت گروه قند، شکر و چای 
گذشته ۲۶ تا ۱۰۲ درصد بوده است. در این مدت قیمت هر 
کیلو قند ۸۲ درصد، شکر فله ۷۲ درصد، شکر بسته بندی ۱۰۲ 
درصد و انواع چای بین ۲۶ تا ۳۳ درصد افزایش یافته است. 
بنابراین در اول تیر امسال قیمت هر کیلو قند به حدود ۳۱ هزار 
تومان، شکر ۲۶ هزار تومان و چای به ۱۴۲ تا ۱۴۷ هزار تومان 

رسیده است.
افزایش ۲۴۱ تا ۳۶۷ درصدی قیمت انواع روغن 

در این میان از بین انواع روغن، قیمت روغن نیمه جامد ۴.۵ 
کیلویی با ۲۴۱ درصد افزایش در یک سال گذشته به حدود 
۳۴۵ هزار تومان رسیده است. اما قیمت روغن مایع آفتابگردان 
معمولی و سرخ کردنی ۳۶۷ و ۳۶۳ درصد افزایش یافته و به 

بیش از ۶۳ هزار تومان رسیده است.  

بررسی قیمت گروه کالایی غلات و حبوبات شامل انواع برنج، 
ماکارونی و حبوبات در یک سال گذشته نیز حاکی از افزایش 
۲۸ تا ۲۰۱ درصدی قیمت این کالاهاست. بر این اساس برنج 
ایرانی یعنی هاشمی و طارم با ۱۹۰ و ۲۰۱ درصد افزایش طی 
این مدت به میانگین ۱۱۰ هزار تومان رسیده، اما این افزایش 
قیمت در برنج خارجی شامل هندی و پاکستانی کمتر یعنی 
حدود ۵۸ و ۵۹ درصد بوده و قیمت این دو محصول در تیر 
ماه امسال به حدود ۳۷  و ۴۰ هزار تومان رسیده است. قیمت 
ماکارونی ۵۰۰ گرمی نیز با ۱۶۸ درصد افزایش در این مدت به 

حدود ۱۶ هزار و ۸۰۰ تومان رسیده است.  
محدوده قیمت حبوبات

از بین انواع حبوبات نیز در یک سال گذشته قیمت عدس، 
لوبیا چیتی، نخود و لپه، به ترتیب ۸۴، ۶۸، ۶۴ و ۲۸ درصد 
افزایش یافته است. به طوری که در ابتدای ماه جاری قیمت 

انواع حبوبات یاد شده در محدوده ۵۰ تا ۶۲ هزار تومان بوده 
است.   گروه مورد بررسی بعدی در گزارش انجمن ملی حمایت 
از حقوق مصرف کنندگان میوه، صیفی و مواد غذایی است که 
طی یک سال گذشته بین ۳۱ تا ۱۴۴ درصد افزایش قیمت 
داشته اند. بیشترین افزایش قیمت در این گروه، در مدت یاد 
شده مربوط به سیب زمینی است که با افزایش ۱۴۴ درصدی 
نسبت به ماه مشابه سال قبل به ۱۶ هزار و ۵۰۰ تومان رسیده 
و بعد از آن رب گوجه فرنگی با ۱۳۲ درصد و پیاز زرد با ۱۰۱ 
درصد افزایش نسبت به سال قبل در رتبه دوم و سوم قرار می 
گیرند. قیمت این دو محصول در ابتدای تیر به حدود ۹۹۰۰ و 
۳۷ هزار و ۷۰۰  تومان رسیده است.   از بین سایر میوه، صیفی 
و مواد غذایی در یک سال گذشته قیمت خرما مضافتی د ۸۸، 
سیب قرمز و زرد ۸۰ و ۷۶ درصد و گوجه فرنگی ۷۸ درصد 
افزایش یافته است.   گفتنی است از ۲۲ اردیبهشت امسال ارز 
دولتی کالاهای اساسی حذف و یارانه نقدی جایگزین آن شد 
و علت افزایش قیمت کالاهای اساسی نسبت به سال گذشته 

همین موضوع است.
شوینده چقدر گران شد؟

در گروه شوینده ها نیز قیمت انواع پودر دستی و ماشینی ۳۵ 
و ۴۳ و دستمال کاغذی ۵۲ درصد افزایش یافته، به طوری که 
قیمت انواع پودر ۵۰۰ گرمی در ابتدای تیر حدود ۱۳ تا ۱۷ 
برگ حدود ۱۲  کاغذی ۲۰۰  قیمت دستمال  و  تومان  هزار 
هزار تومان بوده است. قیمت کاغذ آ چهار بسته بندی نیز نیز 
در مدت یاد شده ۶۲ درصد افزایش یافته و قیمت بسته ۵۰۰ 

عددی این محصول به ۱۰۷ هزار تومان رسیده است.
همچنین بررسی قیمت گروه مصالح ساختمانی طی یک 
سال گذشته حاکی از افزایش هشت تا ۷۷ درصدی قیمت تیر 
آهن، ورق سیاه، میلگرد، گچ سفید و سیمان خاکستری است.
در این میان در گروه تایر و روغن موتور نیز طی یک سال 
لاستیک  انواع  درصدی   ۲۰ تا   ۱۴ افزایش  شاهد  گذشته 
خودروهای داخلی و همچنین افزایش ۱۰۱ و ۱۰۹ درصدی 

انواع روغن موتور هستیم.  
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نادرفریادشیران :  

کی روش ۳ میلیون دلار هم بدهد
 نباید به تیم ملی برگردد

مربی اسبق تیم ملی فوتبال ایران گفت: کارلوس کی روش حتی اگر ۳ میلیون دلار به 
ما پول هم بدهد نباید او را به تیم ملی برگردانیم چه برسد که بخواهیم به او پول بدهیم. 
نادر فریادشیران در گفت وگویی در مورد صحبت های مطرح شده مبنی بر بازگشت 
کارلوس کی روش به تیم ملی فوتبال ایران اظهار داشت: هر ایرانی که فقط یک ذره 
از حرف های کی روش علیه فوتبال و ورزش کشورمان را در ذهن داشته باشد و مرور 
کند حاضر به بازگشت او به تیم ملی نیست. او به ساختار فوتبال و ورزش کشورمان 
بی احترامی کرد. بارها علیه مدیران فوتبال و وزیر ورزش  کشورمان صحبت کرد. به 
خبرنگاران و کارشناسان دلسوز فوتبال کشورمان بی حرمتی کرد. حالا در فاصله ۴-۳ 

ماه تا جام جهانی می خواهیم او را برگردانیم که چه شود؟
وی افزود: شاید اگر فرصت کافی در اختیار تیم ملی موجود بود و قرار بود که او بیاید 
و تغییرات ساختاری در تیم ملی  ایجاد کند می توانستیم به نوعی خودمان را قانع به 
بازگشتش کنیم اما اکنون که تا جام جهانی دو بازی دوستانه در شهریور دارد  کی روش 

می خواهد چه کاری برای تیم ملی و فوتبال  مان انجام بدهد.
دلال ها برای بازگشتش بر طبل شادانه می کوبند 

مربی اسبق تیم ملی فوتبال ایران با اشاره به خبرهایی مبنی بر دستمزد درخواستی 
کی روش عنوان کرد: کی روش با توجه به مسائلی که گفتم بازگشتش برای فوتبال 
کشور ما هیچ سودی ندارد. او حتی اگر ۳ میلیون دلار پول به ما هم بدهد نباید اجازه 
بازگشتش را بدهیم چه برسد به اینکه بخواهیم ۳ میلیون دلار به او دستمزد بدهیم. 
واسطه ها و دلال هایی از بازگشت او نفع می برند مدام برایش تبلیغ می کنند. آنها به فکر 
منافع و جیب شان هستند وگرنه بازگشت کی روش چیزی جز هدر دادن پول و منابع 

مالی کشور نیست.
فریادشیران تصریح کرد: اگر قرار بر تغییر کادر فنی بود بهتر بود  همان زمان که تیم 
ملی به جام جهانی صعود کرد در این زمینه تصمیم گرفته می شد اما اکنون کی روش 
می خواهد برای ما چه کند. متأسفانه کی روش و تصوراتش این است که کشور مستعمره 
پرتغال است. آنهایی که مدام بر طبل شادانه می کوبند تا کی روش برگردد به این خاطر 
است که به فکر منابع شخصی خود هستند وگرنه بازگشت این مربی تباه کردن پول 

کشور است.
وی افزود: در این شرایط تحریم ظالمانه، کی روش را بیاوریم ۳ میلیون دلار او پول 
بدهیم برای خدم و حشمش دستمزد بدهیم، مترجم و پول دندانپزشک بدهیم که چه 
شود. او در ایران در مراسم بانک های خصوصی شرکت می کرد اما دریغ از دیدن یک 
مسابقه در ورزشگاه های شهرستان های ما، حالا می خواهیم او را برگردانیم برای چه 

هدفی.

از آخوندی تا اسدی و تاج؛ ماجدی رفت و برگشت! 

معادلات انتخابات فدراسیون فوتبال 
پیچیده تر شد

سرپرست فدراسیون فوتبال که گفته بود در انتخابات ریاست این فدراسیون شرکت 
نمی کند، ساعاتی بعد موضع خود را تغییر داد تا معادلات انتخابات با حضور افراد 

مختلف پیچیده تر شود. 
براساس این گزارش ، روز آخر ثبت نام در انتخابات فدراسیون فوتبال در حالی سپری 
شد که عجیب ترین اتفاق به تغییر موضع میرشاد ماجدی سرپرست فعلی فدراسیون 

مربوط می شود.
سایت فدراسیون فوتبال بعدازظهر روز دوشنبه اعلام کرده بود که ماجدی برنامه ای 
برای حضور در انتخابات فدراسیون ندارد اما ساعاتی بعد، صادق درودگر عضو هیات 
رئیسه سازمان لیگ بعد از خروج از فدراسیون فوتبال در جمع خبرنگاران تاکید کرد 
ماجدی در انتخابات حاضر می شود و او هم برای پست نایب رئیسی ماجدی، اقدام 

کرده است.
همین مسئله باعث شد تا ماجدی سرانجام در گفتگو با سایت فدراسیون این خبر را 

تایید و به نقش مهدی تاج در تصمیم ابتدایی خود اشاره کند.
ماجدی گفت: بنده یک تصمیم شخصی گرفته بودم اما با توجه به اینکه آقای تاج 
قبلًا به بنده حکم داده بود به احترام ایشان کنار بروم با توجه به درخواست بخشی از 
اعضای مجمع و همچنین همکارانم در هیأت رئیسه فدراسیون با توجه به مسئولیت 
اجتماعی که احساس می کنم و نیاز به احترام به دوستانی که برایم فرم پر نموده و بنده 

را پیشنهاد داده اند در انتخابات شرکت می کنم.
ماجدی در این خصوص گفت: با توجه به تماس هایی که برخی از اعضای محترم 
مجمع در ساعات گذشته با اینجانب داشتند همچنین درخواست برخی از همکارانم 
در هیأت رئیسه فدراسیون تصمیم گرفتم به منظور ایجاد شور و رقابت لازم در انتخابات 
و با توجه به ضرورت ایجاد فضای رقابتی مناسب ثبت نام کنم و امیدوارم شاهد رقابت 

خوبی در این دوره باشیم که در نهایت به سود فوتبال ایران تمام شود.
این گزارش می افزاید، علاوه بر میرشاد ماجدی، نفراتی چون مهدی تاج، علیرضا 
اسدی، محمد آخوندی، عزیزالله محمدی، امیررضا واعظ آشتیانی و مهدی محمدنبی 
برای ریاست فدراسیون فوتبال ثبت نام کرده اند؛ انتخاباتی که روز ۸ شهریور برگزار 

می شود و باید دید در نهایت نام چه کسی از صندوق مجمع فدراسیون بیرون می آید.

گرشاسبی:

 در خصوص نکونام، اولویت با تیم ملی است
فولاد  باشگاه  مدیرعامل 
هنوز  گفت:  خوزستان 
خصوص  در  ما  با  صحبتی 
حضور »جواد نکونام« در تیم 
این  اگر  اما  است  نشده  ملی 
با  اولویت  شود،  عملی  اتفاق 

تیم ملی خواهد بود. 
که  گرشاسبی  حمیدرضا 
برای بررسی روند کار دو بازیکن 
خوزستان  فولاد  فوتبال  تیم 
راهی فدراسیون فوتبال شده بود در واکنش به احتمال حضور جواد نکونام به جای 
دراگان اسکوچیچ، اظهار داشت: تا این لحظه نه باشگاه فولاد خوزستان و نه جواد 
نکونام پیشنهاد و اطلاعی دریافت نکرده و روند کارمان بر طبق روال قبل در حال انجام 

است.
وی ادامه داد: ماهیت ورزش و فوتبال حمایت همه جانبه از تیم ملی فوتبال است و 
این در همه رشته ها وجود دارد، همه ما برای موفقیت تیم ملی بسیج  شده ایم  و اگر قرار 

باشد در بحث تیم ملی کاری انجام شود، همه باید کمک کنیم.
گرشاسبی درباره اینکه امروز در انتخابات ثبت نام می کند یا خیر، خاطر نشان کرد: تا 
این لحظه تصمیمی نگرفتم و فعلًا قرار نیست چنین اتفاقی رخ بدهد. تا این لحظه هیچ 

تصمیمی برای این کار ندارم.
مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان در خصوص احتمال برگزاری اردوی خارجی این 
تیم تصریح کرد: اردوی خارجی فولاد هنوز معلوم نیست اما در صدد هستیم این کار 

انجام شود و در روزهای آینده وضعیت این اردو مشخص خواهد شد.
گرشاسبی در مورد جذب وریا غفوری هم گفت: دنبال جذب این بازیکن هستیم و 
اگر شرایط فراهم شود او را به خدمت خواهیم گرفت اما تصمیم قطعی در این خصوص 

گرفته نشده و در روزهای آینده این مساله نیز نهایی می شود.

سرمربی نماینده لیگ برتری فوتسال قم باتاکید بر اینکه ناامید نیستیم و با تمام 
وجود در مسابقات حضوری قدرتمند پیدا می کنیم، گفت: به همه فوتسال دوستان 
این امید را می دهیم که از آبرو و حیثیت فوتسال قم دفاع می کنیم و تیمی را روانه 

مسابقات می کنیم که بتواند آبرو داری کند. 
پس از فراز و نشیب هایی که تیم نماینده لیگ برتری فوتسال قم در ماه های اخیر 
پشت سر گذاشته بود، بالاخره روز شنبه سرمربی این تیم مشخص شد و سید وحید 
غیاثی از طرف هیئت فوتبال قم به عنوان سرمربی  جدید نماینده قم معرفی شد و 

امروز نیز کادر فنی این تیم مشخص شد.
سید وحید غیاثی، سرمربی نماینده لیگ برتری فوتسال قم، در گفت وگویی 
اظهارداشت: ازروزیکشنبه  تمرینات تیم آغاز شده است و امضا قرارداد با بازیکنان 

بومی استان قم کلید خورده است تا تیم تشکیل شود.
وی ادامه داد: تا این لحظه فقط از بومی های استان که ماندند استفاده می کنیم 
و با توجه به شرایط مالی امکان جذب بازیکن در سطح ملی از خارج از استان را 

نداریم اما اگر بازیکن خوب و دلسوزی مدنظر باشد جذب می کنیم.

غیاثی با اشاره به اینکه کار سختی را در پیش داریم، بیان کرد: در طول سال هایی 
که در فوتسال فعالیت داشته ام تا کنون این اتفاق ها رخ نداده بود.

وی با بیان اینکه استان قم از شهرهای فوتسال خیز است و پتانسیل فوتسالی 
بسیار بالایی دارد به همین خاطر امید بالایی داریم، اظهار کرد: صحبت هایی با 
هیئت فوتبال استان قم، اداره کل ورزش و جوانان و استاندار انجام شده است تا از 

تیم حمایت کنند و تاکنون نیز برخی مسایل حل شده است.
سرمربی نماینده لیگ برتری فوتسال قم، ادامه داد: کار سختی را در پیش داریم 
و از لحاظ مالی تقریباً ضعیف ترین تیم لیگ هستیم و از لحاظ سخت افزاری و نرم 

افزاری هم حداقل ها را داریم.
وی با تاکید بر اینکه ناامید نیستیم و با تمام وجود در مسابقات حضوری قدرتمند 
پیدا می کنیم، گفت: به همه فوتسال دوستان این امید را می دهیم که از آبرو و 
حیثیت فوتسال قم دفاع می کنیم و تیمی را روانه مسابقات می کنیم که بتواند آبرو 

داری کند.
غیاثی در رابطه با بقا در لیگ برتر افزود: با توجه به شناختی که از بازیکنان و 
فوتسال قم داریم قطعا این امید را داریم که در لیگ بمانیم و جایگاهی نسبتا خوب 

را کسب کنیم.
وی در خصوص نام تیم تصریح کرد: نام تیم هنوز مشخص نشده است و در 
روزهای آینده هیئت مدیره تشکیل می شود و اگر اسپانسر جذب شود نام تیم تغییر 

می کند در غیر این صورت نمایند استان قم باقی خواهد ماند.
سرمربی نماینده لیگ برتری فوتسال قم با اشاره به اینکه همه تیم برای موفقیت 
همدل وهم قسم شدیم، اضافه کرد: امیدواریم با همه دست اندرکاران استان قم 

دست به دست هم بدهیم تا تیم خوبی را وارد مسابقات کنیم.
وی یادآور شد: این تیم بیش از ۲۰ سال قدمت دارد و مردم نیز عاشقانه این تیم 
را دوست دارند و باید قدر آن دانسته شود تا تیم در لیگ باقی بماند و جایگاه خوبی 

را کسب کند
غیاثی در رابطه با کادر فنی تیم بیان کرد: همانند سال های گذشته فرید نقشبند 
به عنوان مربی و دکتر رضا فرجاد به عنوان پزشک در تیم حضور دارند و مهدی 
کاکایی نیز که در گذشته در تیم های پایه حضور داشت است به عنوان بدنساز 

جذب شده است.
شایان ذکر است که نماینده لیگ برتری فوتسال قم در هفته اول مسابقات فصل 

جدید در روز جمعه ۲۴ تیرماه ساعت ۱۷ میزبان نماینده هرمزگان خواهد بود.

سرمربی نماینده لیگ برتری فوتسال قم انتخاب شد

غیاثی: از آبروی فوتسال قم دفاع می کنیم

گولسیانی: به پرسپولیس آمدم تا همیشه برنده باشم

 در بزرگترین تیم ایران باید فقط دنبال جام باشیم
گفت:  پرسپولیس  فوتبال  تیم  گرجستانی  مدافع   
می خواهم همیشه برنده باشم و برای کسب جام بجنگم و 

به همین خاطر پرسپولیس را انتخاب کردم. 
گئورگی گولسیانی چند سالی است در لیگ برتر فوتبال 
بهترین  از  یکی  به عنوان  نهایت  در  و  دارد  حضور  ایران 

مدافعان لیگ، راهی پرسپولیس شد.
این بازیکن در شرایطی که با چند پیشنهاد دیگر مواجه 

بود، تصمیم گرفت به جمع سرخپوشان اضافه شود.
این مدافع گرجستانی روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار 
ایرنا در مورد پیوستنش به پرسپولیس، دلیل تداوم حضور 
زیر  در  که  داد  انجام  صحبت هایی   ... و  ایران  لیگ  در 

می خوانید:
پرسپولیس  به  حالی  در  نخست،  سوال  به عنوان 
پیوستی ملحق شدی که گفته می شد از چند تیم لیگ 

برتری از جمله استقلال پیشنهاد داشتید.
پرسپولیس اولین تیمی بود که به من پیشنهاد داد و پس از 
آن تیم های دیگر آمدند اما پیشنهادات سایر تیم ها حتی به 

پیشنهاد پرسپولیس نزدیک هم نبود.
گفته می شد از سایر کشورها نیز پیشنهاد داشتید. 

درست است؟
پیشنهاد خوبی از عربستان دریافت کردم اما هر کاری 
کردم نتوانستم به پیشنهاد پرسپولیس پاسخ منفی بدهم. 

به خاطر چندین دلیل
دلیل اصلی حضورت در پرسپولیس چه بود؟

راستش را بخواهید، همیشه دوست دارم برنده باشم. به 

پرسپولیس آمدم چرا که با این تیم می توانید همه موفقیت ها 
را کسب کنید.

قطعا به ترافیک خط دفاع تیم توجه  کرده اید. رقابت 

بین مدافعان میانی را چطور می بینید؟
در پرسپولیس در هر پستی رقابت وجود دارد به ویژه در 
پست من. این موضوع به من انگیزه زیادی می دهد که 

تلاش کنم تا با نظر مربی در ترکیب اصلی قرار بگیرم.
شاید در پست هافبک دفاعی به بازی گرفته شوید.با 

این مساله مشکلی ندارید؟
اگر بخواهم راستش را بگویم برایم سخت است که در این 
پست بازی کنم. تنها در مقطعی که در ذوب آهن بودم برخی 
اوقات هافبک دفاعی بازی کردم چرا که اصلا سبک بازی 
ما متفاوت بود. فکر می کنم در پرسپولیس هم مدافع بازی 

کنم. باز هم به نظر مربی باز می گردد.
قطعا می دانید که باتوجه به ستاره هایی که پرسپولیس 
امسال جذب کرده همه توقع قهرمانی دارند. می توانید 

به این مهم دست پیدا کنید؟
و  برای قهرمانی  تیم  این  تاریخ پرسپولیس همیشه  در 
کسب جام می جنگیده و امسال هم از این قائده مستثنی 

نیست. امسال هم برای قهرمانی تلاش می کنیم.
برخلاف خیلی از بازیکنان و مربیان خارجی، چند 
سال است که در فوتبال ایران حضور دارید. چه چیزی 

باعث شد تا حضورت در ایران تداوم داشته باشد.
این را باید بگویم که به عنوان یک خارجی بازی در لیگ 
ایران بسیار سخت است چرا که مشکل سازگاری وجود 
داشت. این پنج سالی که در فوتبال ایران حضور داشتم هم 
برای من راحت نبود اما تلاش کردم و در هر تیمی بودم با 
تمام وجود و از اعماق قلبم برای موفقیت آن تیم بازی کردم.

در پایان صحبتی با هواداران داری؟
این یک افتخار بزرگ برای من است که به بزرگترین باشگاه 

ایران آمدم و اکنون عضوی از آن هستم.

کمیته فنی فدراسیون فوتبال صلاحیت دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم ملی را رد کرد و رای به برکناری این مربی کُروات داد. قرار است بزودی سرمربی جدید این تیم 
برای حضور در جام جهانی معرفی شود.

براساس این گزارش ، جلسه کمیته فنی فدراسیون فوتبال عصر روز دوشنبه برگزار شد. این کمیته در نهایت رای به برکناری اسکوچیچ داد؛ آن هم در شرایطی که 
فدراسیون فوتبال در روزها و هفته های گذشته بحث برکناری این مربی را رد می کرد.

ابراهیم قاسمپور عضو کمیته فنی فدراسیون فوتبال در پایان جلسه امروز، ضمن تایید برکناری اسکوچیچ، توضیحاتی در این خصوص داد.
قاسمپور گفت: امروز تصمیماتی گرفته شد که کلیاتش را سایت فدراسیون فوتبال اعلام می کند. به یک جمعبندی رسیدیم که فدراسیون اعلام می کند؛ هم گزینه 
ایرانی داریم و هم گزینه خارجی. وی در پاسخ به این سئوال که آیا برکناری اسکوچیچ قطعی است؟ گفت: بله. کمیته فنی صلاحیت اسکوچیچ را تایید نکرد. این را 
می توانم بگویم. قاسمپور در پاسخ به این سئوال که چرا زودتر این تصمیم گرفته نشد؟ تاکید کرد: فدراسیون به ما ارجاع نکرده بود. ما هم تایید نکردیم ولی درباره 
گزینه های بعدی پیشنهاداتی دادیم که هم می تواند داخلی باشد و هم خارجی. لازم به ذکراست ، اسکوچیچ در روز ۱۷ بهمن ۱۳۹۸ به عنوان جانشین مارک ویلموتس 

به نیمکت تیم ملی ایران رسید و بعد از گذشت حدود سه سال، از کارش برکنار شد. اسکوچیچ موفق شد ایران را در شرایط سختی به جام جهانی ۲۰۲۲ قطر برساند.

با تصمیم کمیته فنی؛
اسکوچیچ از سرمربیگری تیم ملی برکنار شد

تیم ملی در انتظار سرمربی جدید 

آگهی فقدان سند مالکیت
اکبر رستمی با ارائه دوبرگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند 
مالکیت تکبرگی ششدانگ پلاک ۱۹۴۱/۱۶۴/۱۰۱۸ اصلی واقع در 
بخش ثبت۲قم در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۹۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۰۴۱ به 
شماره سریال ۵۳۰۰۵۴ ب ۹۸ بنام اکبر رستمی صادره وتسلیم شده که 
نامبرده اعلام داشته سند مالکیت دراثر سهل انگاری مفقود گردیده،لذا 
مراتب به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت 
در۱نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس 
از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد./)م الف ۱۵۴۵۵(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رییس ثبت اسناد منطقه دو قم

----------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای شکراله زلفی گل بوکالت از ورثه نرگس نظر گل با ارائه دو برگ 
استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند مالکیت دفترچه ای سه دانگ 
مشاع از ششدانگ پلاک ۱۵۷۱/۳/۱۱۹ اصلی واقع در بخش ۲ ثبت 
قم در صفحه ۹۷ دفتر ۶۸ ذیل ثبت ۱۱۹۷۲ شماره سریال ۶۹۹۲۶۷ 
بنام نرگس نظر گل صادره وتسلیم شده که شکراله زلفی گل بوکالت از 
ورثه اعلام داشته سند مالکیت دراثر نامعلوم مفقود گردیده.لذا به استناد 

تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 
انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام وارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام 

خواهد شد./
)م الف ۱5۴5۶(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رییس ثبت اسناد منطقه دو قم

----------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای رضا یوسفی به موجب وکالتنامه ۶۲۲۳۶مورخه ۱۴۰۱/۳/۸ 
دفترخانه ۱۲۲ کاشان از طرف رمالک با ارائه دوبرگ استشهاد شهود 
مصدق اعلام داشته که سند مالکیت پلاک ثبتی ۵۷۶۳ فرعی از ۵۷۵۲ 
فرعی از ۱۰۵۹۹ اصلی واقع در بخش یک ثبت قم در صفحه ۷۵ دفتر 
۷۵۲ ذیل ثبت ۱۴۱۶۳۸ به نام امیر حسین نیکخواه قمصری ثبت و 
سند تک برگی ۴۹۷۶۹۷ د ۹۱ صادر شده است که سند مالکیت اولیه به 
علت سهل انگاری مفقود گردیده وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی 
را نموده اند.لذا مراتب به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه 
قانون ثبت در۱نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس 

از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات 
اقدام خواهد شد.)م الف ۱۵۴۵۷(

رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
مهدی زارع شحنه-رئیس اداره ثبت اسناد واملاک منطقه یک 
قم

----------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

مصدق  شهود  استشهاد  دوبرگ  ارائه  با  مسعودی  معصومه  خانم 
ششدانگ  از  مشاع  دانگ  سه  تکبرگی  مالکیت  سند  داشته  اعلام 
پلاک ۲۴۱۶/۲۶ اصلی واقع در بخش ثبت۲قم در دفتر الکترونیکی 
۱۳۹۵۲۰۳۳۰۰۰۲۰۰۲۲۴۳ به شماره سریال ۲۵۲۴۹۳ ج ۹۴ بنام 
مریم عادلخانی فرد صادره وتسلیم شده که معصومه مسعودی بموجب 
نامبرده  طرف  از  قم  دفتر ۴۷  نامه ۱۴۰۰/۰۶/۱۴-۵۴۵۵۶  وکالت 
اعلام داشته سند مالکیت دراثر سهل انگاری مفقود گردیده،لذا مراتب 
به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در۱نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت 
نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از 
انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام و ارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام 

خواهد شد./)م الف ۱۵۴۵۸(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رییس ثبت اسناد منطقه دو قم
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شاگرد دردسرساز جلوی چشم می ماند؟ 
زمزمه حذف احمدی نژاد از مجمع تشخیص 

در میان اعضای مجمع تشخیص مصلحت نظام محمود احمدی نژاد یکی از همان 
افرادی است که حرف و حدیث درموردش کم نبود از سال ۹۶ بعد از حضور پر سر 
و صدایش در وزارت کشور برای ثبت نام در انتخابات ریاست جمهوری گفته می شد 
ممکن است در ترکیب جدید مجمع نامی از او برده نشود. حالا دوباره با پررنگ شدن 
گمانه زنی ها درباره تغییر ترکیب این نهاد گمانه زنی ها درباره حذف احمدی نژاد 

قوی تر شده است.  
این روزها دوباره اسم مجمع  تشخیص مصلحت نظام بر سر زبان ها افتاده البته با 
این تفاوت که گمانه زنی ها حول محور تغییر و تحولات در ترکیب اعضای این نهاد 
می چرخد؛ یعنی احتمالا قرار است عده ای از روی صندلی های چند ساله خود بلند 

شوند و جایشان را به دیگران بدهند. 
محمدرضا باهنر از اعضای این مجمع اولین کسی بود که درباره احتمال تغییر 
ترکیب مجمع تشخیص مصلحت نظام سخن گفت؛ »تحلیل من این است که مجددا 
ریاست مجمع به آقای آملی سپرده خواهد شد و ایشان به عنوان رئیس مجمع و آقای 
ذوالقدر هم به عنوان دبیر می مانند. البته ممکن است یک تغییرات نه خیلی زیاد در 
اعضای مجمع اتفاق بیفتد و این تغییرات طبیعی است. مجمع تشخیص نیازمند 
آدمهای قدرتمند مجرب است وما در مجمع تشخیص سه چهار دیپلمات قدرتمند 
می خواهیم سه چهار اقتصاد دان و صاحب مکتب نیاز داریم، خلا وجود چند آدم 
فرهنگی قدرتمند مجرب احساس می شود، اینها اگر به مجمع تشخیص تزریق شوند 
خوب است.« آنطور که باهنر و محمد صدر می گویند سایه تغییرات روی سر برخی از 
جمله حاشیه سازها و البته سالخوردگان بیشتر سنگینی می کند و حذف این افراد در 

محاسبات سیاسی محتمل تر به نظر می رسد. 
زمزمه حذف احمدی نژاد

در میان اعضای مجمع تشخیص مصلحت نظام محمود احمدی نژاد یکی از همان 
افرادی است که حرف و حدیث درموردش کم نبود از سال ۹۶ بعد از حضور پر سر 
و صدایش در وزارت کشور برای ثبت نام در انتخابات ریاست جمهوری گفته می شد 
ممکن است در ترکیب جدید مجمع نامی از او برده نشود. حالا دوباره با پررنگ شدن 
احمدی نژاد  درباره حذف  نهاد گمانه زنی ها  این  ترکیب  تغییر  درباره  گمانه زنی ها 
قوی تر شده است.  باهنر درباره احتمال حذف احمدی نژاد می گوید: »احمدی نژاد 
حرفهایی که می زند خیلی مطابق با روال عادی سیاسیون کشور نیست. یک زمانی 
یک خبرنگار از من پرسید که آقای احمدی نژاداین حرفها راکه می زند هنجارشکنی 
است این نظام نمی خواهد با او برخورد کند؟ پاسخ این است که بعضی وقتها بعضی 
از این آقایان دنبال این هستند که جنجال جدید اتفاق بیفتد واصلا دنبال این هستند 
که بیا من را بگیر و ببر، نظام اسلامی مدبرتر و شجاع تر از این است که بخواهد در 
بازی یک آدم قرار بگیرد. خداوند متعالی بگرداند درجات حضرت امام )ره( را یادم 
هست مجلس دوم یکی از اعاظم که مرحوم هم شدند، آن زمان حرف پشت سرش 
بسیار بود و شورای نگهبان هم صلاحیت او را رد کرد، پیام از طرف حاج سید احمد 
آقا رسید که صلاحیت فلانی را تایید کنید، این پیام به آقایان شورای نگهبان در آن 
زمان برخورد و گفتند که چرا ما صلاحیت ایشان را تایید کنیم وقتی که می دانیم 
ایشان صلاحیت ندارند جمله ای که حضرت آقا فرمودند مضمونش این بود که ایشان 
در مجلس باشد ضررش کمتر است تا بیرون مجلس و اینگونه اتفاقات هم می افتد 
« او در ادامه می گوید: »آمدن در مجمع و نیامدن در مجمع را ساده تحلیل نکنیم 
ممکن است یک زمانی مصلحت های بزرگتری وجود داشته باشد.«  محمد صدر نیز 
درباره احتمال این حذف می گوید: » من نمی دانم که در دوره بعد ایشان هست یا 
نیست، و در دوره فعلی ایشان خیلی در جلسات مجمع فعال نیست و عمدتاً هم وقتی 
به مجمع می آید نزد آقای اژه ای، رئیس قوه قضائیه می رود )برای همان مشکلاتی 
که همکاران قدیمی اش داشتند( و به ایشان نامه می دهد وگرنه ایشان در مجمع 
خیلی فعال نیست. «  این اظهار نظرها این گمانه را تقویت می کند که احتمالا قرار 
است محمود احمدی نژاد به عنوان یک شاگرد دردسرساز در مدرسه همیشه جلوی 
چشم باشد تا کنترل آن هم راحت تر باشد و احتمالا منظور باهنر از مصلحت بزرگتر هم 
همین مصلحت حضور احمدی نژاد در مجمع تشخیص و در حلقه محاصره سیاسیون 
است.  باهنر درباره احتمال حذف احمدی نژاد می گوید: »احمدی نژاد حرفهایی که 
می زند خیلی مطابق با روال عادی سیاسیون کشور نیست. یک زمانی یک خبرنگار از 
من پرسید که آقای احمدی نژاداین حرفها راکه می زند هنجارشکنی است این نظام 
نمی خواهد با او برخورد کند؟ پاسخ این است که بعضی وقتها بعضی از این آقایان 
دنبال این هستند که جنجال جدید اتفاق بیفتد واصلا دنبال این هستند که بیا من را 
بگیر و ببر، نظام اسلامی مدبرتر و شجاع تر از این است که بخواهد در بازی یک آدم قرار 
بگیرد. خداوند متعالی بگرداند درجات حضرت امام )ره( را یادم هست مجلس دوم 
یکی از اعاظم که مرحوم هم شدند، آن زمان حرف پشت سرش بسیار بود و شورای 
نگهبان هم صلاحیت او را رد کرد، پیام از طرف حاج سید احمد آقا رسید که صلاحیت 
فلانی را تایید کنید، این پیام به آقایان شورای نگهبان در آن زمان برخورد و گفتند که 
چرا ما صلاحیت ایشان را تایید کنیم وقتی که می دانیم ایشان صلاحیت ندارند جمله 
ای که حضرت آقا فرمودند مضمونش این بود که ایشان در مجلس باشد ضررش کمتر 
است تا بیرون مجلس و اینگونه اتفاقات هم می افتد « او در ادامه می گوید: »آمدن در 
مجمع و نیامدن در مجمع را ساده تحلیل نکنیم ممکن است یک زمانی مصلحت های 
بزرگتری وجود داشته باشد.«  محمد صدر نیز درباره احتمال این حذف می گوید: » 
من نمی دانم که در دوره بعد ایشان هست یا نیست، و در دوره فعلی ایشان خیلی 
در جلسات مجمع فعال نیست و عمدتاً هم وقتی به مجمع می آید نزد آقای اژه ای، 
رئیس قوه قضائیه می رود )برای همان مشکلاتی که همکاران قدیمی اش داشتند( و 
به ایشان نامه می دهد وگرنه ایشان در مجمع خیلی فعال نیست. «  این اظهار نظرها 
این گمانه را تقویت می کند که احتمالا قرار است محمود احمدی نژاد به عنوان یک 
شاگرد دردسرساز در مدرسه همیشه جلوی چشم باشد تا کنترل آن هم راحت تر باشد 
و احتمالا منظور باهنر از مصلحت بزرگتر هم همین مصلحت حضور احمدی نژاد در 

مجمع تشخیص و در حلقه محاصره سیاسیون است. 

محمدجواد ظریف با بیان این که جدل ها و بحث های انحرافی نه سازنده 
است نه باری از دوش مردم ایران بر می دارد تصریح کرد: در شرایط کنونی همه 

کوشش ها باید در جهت انسجام ملی و حل مسائل کنونی کشور و مردم باشد. 
به گزارش ایسنا، وزیر خارجه پیشین کشورمان در صفحه اینستاگرام خود 
در مطلبی با اشاره به انتشار بخشی از سخنانش در یک جمع دانشگاهی و 

غیرخبری در یکی از رسانه های کشور و برخی حواشی به وجود آمده پس از آن 
در این ارتباط نوشت:

سلام دوستان دنیای عجیبی است. در دوران مسئولیت وزارت خارجه همراه 
با همکاران دلسوزم کوشش نمودیم وظیفه گزارش نویسی شفاف و پاسخگویی 
مستمر را در حد توان به صورت کتبی و شفاهی و گزارش های شفاهی به مجلس 

شورای اسلامی به انجام رسانیم که آخرین نمونه آن تدوین شش جلد کتاب »راز 
سر به مهر« و ارائه بیش از ۳۰۰۰ گزارش و اسناد قابل انتشار مذاکرات برجام 
به مردم دلاور ایران بود اما پس از پایان دوران وزارت، تنها به آموختن، پژوهش و 
آموزش پرداخته و از انجام مصاحبه و یا حتی سخنرانی عمومی خودداری نمودم 
به امید این که مزاحمتی در راه اجرای سیاست های مورد نظر مسئولان کنونی 

برای رفع مشکلات مردم و ایران ایجاد نکنیم.
هم زمان به رسم ادب، دیدار و گفت وگوی خصوصی را به شرح صریح رسانه ای 
نشدن می پذیرفته ام – که ظاهرا باید در آن هم تجدیدنظر کنم – متاسفانه در 
چند روز گذشته یک خبرگزاری به روش همیشگی خود در بی توجهی به اصول 
ابتدایی اخلاق حرفه ای، دزدانه به بخش های تقطیع  شده ای از یک گفت وگوی 
دو ساعته، دانشگاهی و غیر خبری با جمعی از اساتید و دانشجویان دست یافته 
و آن را به صورت گزینشی، تحریف شده و خارج از موضوع بحث منتشر کرده و 
سپس خود و همراهانش بر آن متن دزدانه دستکاری شده حاشیه نگاری کرده و 

با ببر کاغذی خود ساخته به جنگ و مناظره پرداخته اند.
از آنجا که گفت وگو خصوصی و غیرخبری بوده، آن را ضبط نکرده اند ولی 
دوستان رسانه ای همه می دانند که متن کامل یک گفت وگوی دوساعته دست 
کم ۱۲ هزار کلمه می شود و نه متن تقطیع و تحریف شده کنونی که با همه 
حاشیه نویسی ها کمتر از ۳۰۰۰ کلمه است. موضوع آن گفت وگو نیز برخلاف 
در  قدرت  منابع  تکثر  پیرامون  دانشگاهی  تحلیل  یک  ارائه  ناشران،  ادعای 
جهان کنونی و اهمیت روایت سازی از یکسو و تحلیل برنامه ریزی، روایت سازی 
و مدیریت رفتاری  رژیم صهیونیستی به عنوان یک مثال از سوی دیگر بود. 
علاقه مندان به ببر واقعی – و نه کاغذی – می توانند تفصیل بحث را در کتاب 
»دوران گذار روابط بین الملل در جهان پسا غربی« که در سال ۱۳۹۵ منتشر 
کردیم ملاحظه کنند. دوستان گرامی، این جدل ها و بحث های انفرادی نه 
سازنده است نه باری از دوش مردم ایرانی بر می دارد و نه برپایه اصل اخلاقی 
و اسلامی و »جادلهم  بالتی هی احسن« شکل می گیرد لذا سال هاست این 
تیرهای ناسزا و دروغ را با سپر تحمل پاسخ داده ام و در شرایطی که باید همه 
کوشش ها در جهت انسجام ملی و حل مسائل کنونی کشور و مردم باشد همین 

روش را ادامه خواهم داد.خدا می بیند و همین کافی است.

محمدجواد ظریف: 

همه کوشش ها باید در جهت انسجام ملی کشور باشد

معاون سیاسی دفتر عقیدتی سیاسی فرماندهی معظم کل 
قوا گفت: پاسخ هر نوع تهدیدی را با همان نوع تهدید و هر 
سطح از تهدید را با همان سطح از تهدید خواهیم داد. به نظر 
می رسد جمهوری اسلامی ایران با توجه به مقدورات و امکانات 
و اراده ای که دارد، هیچ محدودیتی در پاسخگویی نخواهد 

داشت. 
سیاسی  عقیدتی  دفتر  سیاسی  معاون  سنایی راد  سردار 
فرماندهی معظم کل قوا در گفت وگو با  ایلنا، درباره ایجاد شبکه 
یکپارچه پدافندی در منطقه از سوی آمریکا با مشارکت اسرائیل 
گفت:  واقعیت آن است که هر طرح امنیتی که یک طرف 
تلقی می شود.  ما تهدید  برای  باشد،  آن رژیم صهیونیستی 
متاسفانه آمریکایی ها چنین طرحی را برای ایجاد تنش در 
منطقه پیش می برند. چراکه رژیم صهیونیستی نشان داده که 
هر ورودی به هر محدوده و طرحی داشته باشد، آن پروژه  را 

سکویی برای ایجاد تنش قرار می دهد.
 وی افزود: بنابراین ما در منطقه هیچ سوژه ناامنی یا زمینه 
ناامنی نداریم که توجیهی برای چنین طرح ) یا پدافندی( 
باشد. زیرا آمریکایی ها به دنبال فرار از منطقه هستند، برای 
دادن آرامش به صهیونیست ها تلاش هایی را انجام می دهند. 
این هم بخشی از این تلاش ها به حساب می آید. به نظر می رسد 
که  افتاده اند  پازلی  داخل  در  منطقه  کشورهای  از  تعدادی 

متاسفانه هدف اصلی آن، ایجاد تحرکاتی برای صهیونیست ها 
است. صهیونیست ها در متن، محدوده و زمینه ای که ورود 
پیدا کرده اند، جز تنش آفرینی چیزی را دنبال نمی کنند. برای 

همین جمهوری اسلامی ایران چنین اقدامی را تهدید تلقی 
می کند و از آنجایی که رژیم صهیونیستی در موضع خصمانه 
علیه ایران قرار دارد،  ما پاسخ گویی به این تهدید را جزو حقوق 

مسلم و بین المللی خود می دانیم. 
 سردار سنایی راد گفت: بنابراین از قبل، نسبت به این مسئله 
موضع آشکار جمهوری اسلامی ایران مشخص بوده و اعلام 
کرده است که هیچ گونه ناامنی در هر پوششی ولو به عنوان 

یک مجموعه پدافندی شکل بگیرد  را نمی پذیرد. 
وی در پاسخ به این سوال که راهکار ایران برای مقابله با این 
تهدیدها چیست، گفت: واقعیت آن است که دست جمهوری 
اسلامی بسته نیست. همانطور که از قبل اعلام کردیم، پاسخ 
هر نوع تهدیدی را با همان نوع تهدید و هر سطح از تهدید را با 
همان سطح از تهدید خواهیم داد. به نظر می رسد جمهوری 
اسلامی ایران با توجه به مقدورات و امکانات و اراده ای که دارد، 

هیچ محدودیتی در پاسخگویی نخواهد داشت. 
سردار سنایی راد در پاسخ به این سوال که در حال حاضر 
برای  بتوانیم  که  دارد  وجود  نظامی  رزمایش  برای  شرایطی 
حفظ امنیت خودمان استفاده کنیم یا خیر گفت:  فراتر از 
این موضوع، در چند سال گذشته جمهوری اسلامی در قالب 
طرح های مشترک با همراهی روسیه و چین مانورهایی را اجرا 
کرد که از جمله این طرح ها بود. امروز و فراتر از آن باید بگوییم، 
مقاومتی که در منطقه شکل گرفته پاسخ اصلی به هرگونه تهدید 
احتمالی است که از ناحیه هر ائتلافی که در آن صهیونیست ها 

حضور داشته باشند، شکل گرفته است.

معاون سیاسی دفتر عقیدتی سیاسی فرماندهی معظم کل قوا :

هیچ محدودیتی برای پاسخگویی به رژیم صهیونیستی نداریم 

یک تحلیلگر مسائل بین الملل گفت: آمریکا از این هراس دارد که ایران با بلوک سازی 
در مقابل ایالات متحده جای جای جهان را برای این کشور ناامن کند؛ لذا ایالات 
متحده به شدت به دنبال این است که با افزایش تحریم ها ایران را به پای میز مذاکره 

بکشاند. 
پرهام پوررمضان در گفت وگو با ایسنا در خصوص تحلیل خود از مذاکرات دوحه 
اظهار کرد: پیروزی انقلاب اسلامی باعث شد ایالات متحده از رسیدن به اهداف 
باز بماند. آمریکایی ها دنبال نفوذ مستمر در خاورمیانه بودند اما  خود در منطقه 
جمهوری اسلامی توانست از تحقق این امر جلوگیری کند و مانع دستیابی آمریکا به 
منافع منطقه ای خود شود. همین موضوع باعث شکل گیری یک بغض تاریخی در 

سیاستمداران آمریکایی نسبت به ملت ایران شد.
وی افزود: از اوایل دهه ۸۰ با شروع مذاکرات هسته ای ایران با غرب فرصت بازآفرینی 
این بغض تاریخی برای ایالات متحده فراهم شد و مشاهده شد که آمریکا در تمام این 
سال ها همواره در تلاش بود با طرح ادعاهایی در خصوص مسائل مربوط به حقوق 
بشر، توان موشکی جمهوری اسلامی و سایر مباحث این چنینی در مسیر مذاکرات 
سنگ اندازی کند. سپس هم چند سال پس از انعقاد برجام ایالات متحده به طور 

یکجانبه از آن خارج شد.
این تحلیلگر مسائل بین الملل بیان کرد: مهم ترین عاملی که باعث عدم نتیجه بخشی 
مذاکرات ایران و غرب در دوحه شد، این است که آمریکایی ها نمی توانند به لحاظ 
حقوقی تضمین های عملی به ایران بدهند و در مقابل دغدغه های ایران در خصوص 

غیر قابل اعتماد بودن غرب تنها به دادن تضمین های کلامی بسنده می کنند.
پوررمضان در خصوص اینکه آیا می توان مذاکرات دوحه را شکست خورده در نظر 
گرفت عنوان کرد: مذاکرات عرصه بده بستان بر اساس منافع ملی است و تا زمانی که 
این چارچوب حفظ شود، نمی توان صحبت از شکست مذاکرات کرد اما می توان این 
طور برداشت کرد که به دلیل بدعهدی ها و زیاده خواهی های آمریکا در مذاکرات وقفه  
پیش آمده است. اگر آمریکایی ها در گفتار و گفتمان خود تغییر ایجاد کنند، مذاکرات 

با قدرت ادامه خواهد یافت.
وی با اشاره به تحریم های جدیدی که آمریکا در هفته گذشته علیه ایران اعمال کرد، 
گفت: وقتی شوروی فروپاشید، جهان از یک جانبه گرایی به سمت چندجانبه گرایی 
حرکت کرد و این مساله دردسرهایی را برای آمریکا ایجاد کرد. اکنون هم ایالات متحده 
نگران است ایران با توجه به توان بالای هسته ای و موشکی خود، بتواند به یک بازیگر 

موثر در نظام بین الملل تبدیل شود چراکه در این صورت توان بلوک سازی در جبهه 
مقابل آمریکا در بعد منطقه ای و فرامنطقه ای گسترش خواهد یافت و آن گاه ایرانی ها 
هم محور منطقه ای در مقابل استکبار دارند و هم  یک محور جهانی که همین موضوع 

باعث افول هژمونی آمریکا از نظر حاکمیت دلار، انرژی و... خواهد شد.
وی ادامه داد: اگر ما نتوانیم اقتصاد مقاومتی را در کشور تقویت کنیم، باید به مذاکره 
بیشتر روی بیاوریم. آمریکا هم  متوجه شده که اقتصاد ایران دچار شکاف هایی که 
همین موضوع باعث ایجاد دشواری برای معیشت مردم شده است؛ لذا ایالات متحده 
در تلاش است از مشکلات اقتصادی ایران به نفع خود استفاده و با افزایش تحریم ها 

ایران را به مذاکره بیشتر ترغیب کند.
این تحلیلگر مسائل بین الملل در خصوص اهمیت فاکتور زمان با توجه به در پیش 
بودن انتخابات کنگره آمریکا اظهار کرد. در حال حاضر ایران و آمریکا هر ۲ به انعقاد 
توافق نیاز دارند و هر کشوری که بتواند با برگ برنده ای به نام زمان بهتر بازی کند، 
می تواند به منافع بیشتری دست یابد. قطعا برجام و مذاکرات هسته ای یک عامل مهم 
در تعیین سیاست خارجی و داخلی آمریکا محسوب می شود اما نمی توان آن را خیلی 

به مسائلی نظیر انتخابات کنگره مرتبط دانست.

پوررمضان با اشاره به در پیش بودن سفر بایدن به منطقه نیز گفت: رژیم صهیونیستی 
از سال ها پیش دکترین پیرامونی را در دستور کار خود قرار داد و سپس هم طرح صلح 
ابراهیم را به منظور محاصره و به انزوا کشاندن ایران پایه گذاری کرد. سفر بایدن به 
منطقه می تواند با عیان کردن رابطه اسرائیل با عربستان آخرین قطعه از پازل طراحی 
شده توسط اسرائیل علیه ایران باشد. آمریکا در تلاش است کشورهای عربی را با رژیم 
صهیونیستی همراه کند و از این طریق اجماعی علیه ایران شکل دهد و ایران را در 
یک انزوای ژئوپلیتیکی قرار دهد تا به این وسیله ایران را برای بازگشت سریع تر به میز 

مذاکرات تحت فشار بگذارد.
وی ادامه داد: این ها همه از یک تفکر واهی و اشتباه بین آمریکایی ها نشات گرفته 
شده چراکه ایالات متحده شناخت درستی از قدرت ایران ندارد و نمی داند که ایرانی ها 
مرد روزهای سخت هستند. بهترین راه حل برای خنثی کردن توطئه های غرب و 
اسرائیل تقویت اقتصاد مقاومتی و استفاده از توان دیپلماسی بالای کشور در تعامل با 
کشورهای آسیای شرقی و آسیای میانه است؛ کما اینکه وزارت امور خارجه کشورمان 
نیز به منظور خنثی سازی تحریم ها بر لزوم برقراری ارتباط با کشورهای همسایه تاکید 

دارد. 

یک تحلیلگر مسائل بین الملل:

هدف آمریکا از افزایش تحریم های ایران چیست؟

یک نماینده مجلس: 
مشکل مذاکرات نیست، نادیده گرفتن مردم است 

نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی با اشاره به شرایط اقتصادی کشور 
و اینکه آیا راه حل عبور از شرایط فعلی مذاکراه نیست، گفت: مشکل ما مذاکرات 
نیست،مشکل ما نادیده گرفتن مردم است تجربه گذشته این را نشان می دهد که 
چه در موضوع برجام و چه در موضوعFATF ، استراتژی اعتمادسازی که دولت ها 

خواستند پیشه کنند و در پیش بگیرند نتیجه و دستاوردی نداشته است. 
احمد علیرضا بیگی نماینده مردم تبریز گفت وگو با عصر ایران با بیان این مطلب 
افزود: آن چه که روشن است این است که ما باید به پشتوانه مردمی خودمان برگردیم 
در مذاکره با بیگانه اگر پشت شما از مردم خالی باشد شما باید به خواسته و اراده 
بیگانه گردن بگذارید تا زمانی که این قضیه برطرف نشده است عملا این موضوع 

نمی تواند نتیجه و دستاوردی داشته باشد.
وی ادامه داد: بسیاری تصور می کنند که حل مشکلات اقتصادی ما در گرو برجام 
است گذشته هشت ساله دولت روحانی نشان می دهد که برجام در این خصوص 
نمی تواند موثر واقع شود اصلا برجام برای اجرا شدن نوشته نشده است،اگر هم الان 
ما چراغ سبزهای از طرف غربی ها دریافت می کنیم بواسطه رقابتی هست که امروز 
پیش آمده است سفر بایدن به منطقه برای وادار کردن عربستان به تمکین از سیاست 
های غرب بود و اینکه در مقابلش رغبت ها و انگیزش های را برای ایران ایجاد کنند.

وی در پاسخ به این سوال که برخی معتقدند که اگر غرب و بیگانه بد است چرا این 
همه امتیاز به روسیه   و چین می دهیم ، گفت: ما باید با روسیه و چین حتما بر مبنای 
استراتژی روشن و مبتنی بر حکمت، مصلحت و قابلیت های جمهوری اسلامی 

ایران ارتباط برقرار کنیم البته روسیه و چین هیچگاه با ما در مخاصمه نبودند.
بیگی در پاسخ به این سوال که تاریخ در مورد این جمله که»روسیه هیچگاه با ما در 
مخاصمه نبوده است«چیز دیگری را می گوید،گفت: روسیه الان با ما در مخاصمه 
نیست ولی غرب الان با ما در مخاصمه است. تجربه گذشته ای که در چند نوبت 
و  توسط طرف غربی  ترک مذاکرات  و  مذاکرات در دولت های مختلف داشتیم 

آمریکایی گواه این مساله است. رفتار غربی ها نشان می دهد که اساسا قرار نیست از 
مذاکرات نتیجه ای به دست بیاید.

وی ادامه داد: دستاورد مذاکرات و برجام برای ما می تواند در خوشبینانه ترین 
وضعیت قابلیت انتقال پول، عملیات بانکی، رفع تحریم بیمه ای و کشتیرانی باشد 
که هیچوقت آن را در شرایط موجود در اختیار ما قرار نمی دهند مگر اینکه تعهداتی 
را بسپاریم. آخرین تجربه  ای که در بهترین شرایط در دولت روحانی داشتیم رفع این 
تحریم ها در قالب اینستکس بود که بنا بود عواید حاصل از فروش نفت ما در صندوق 
اینستکس متمرکز شود و آنها از درآمد حاصله ای که در صندوق متمرکز شده است 
به نیابت از ما عملیات خرید غلات و شکر و روغن انجام دهند که همان هم شکست 

خورد.
عضو کمیسیون امور داخلی و شوراها تاکید کرد: ما الان باید به مردم برگردیم 
مردمانی که توانستند در دولت هشت ساله روحانی یکصد و هفتاد و هفت میلیارد 
دلار از کشور خارج کنند در حالیکه ما تحریم بانکی بودیم و عملیات بانکی نمی 

توانسته است انجام شود.
وی در پاسخ به این سوال که چرا این مردم نادیده گرفته می شوند،گفت: نوع 
حکمرانی ما چنین شرایطی ایجاد کرده است در حال حاضر مردم ما در معادلات 

اقتصادی کجای ماجرا قرار دارند؟ در بحث حذف ارز ترجیحی کجا هستند؟
بیگی در پاسخ به این سوال که چه تغییراتی باید در نوع حکمرانی ایجاد شود که 
مردم دیده شوند گفت: باید به محوریت مردم احترام گذاشته شود و مردم بتوانند 
انتخاب کنند. مردم باید امکان انتخاب ماشین لباسشویی شان تا نماینده شان در 
مجلس و رئیس جمهورشان را داشته باشند وقتی ما انتخاباتی با ۲۵درصد پشتوانه 

مردم برگزار کردیم قطعا باید از جهت پشتوانه ملی احساس خلا کنیم.
نماینده مردم تبریز در مجلس در پاسخ به این سوال که با این روند آیا نارضایتی 
های اجتماعی بیشتر نمی شود گفت: طبیعی است که نارضایتی ها بیشتر می شود 

چون سیاست ها و راهبردهای ما با نادیده گرفتن مردم انجام می شود. ما حذف 
ارز ترجیحی انجام می دهیم و هدف مان فقط این است که تراز درآمدها و هزینه 
دولت را برقرار کنیم آیا برای درآمدها و هزینه خانوار فکری کردیم آنها به امان خدا 
رها شده است و وقتی آنها به امان خدا رها شده اند چسبندگی ملی ما هم دچار 

اشکال شده است .
بیگی در پاسخ به این سوال که مجلس تا کجا با دولت مماشات می کند،گفت: 
مجلس با دولت در حال مماشات است و این سنت جدیدی نیست در دولت گذشته 
هم این اتفاق افتاد همین مجلس در مورد وزیر اقتصاد و کشور مماشات کرد و الان 
هم در مورد تمامی موضوعاتی که در کشور رخ می دهد با دولت مماشات می کند. 
در واقع بین آن چیزی که در جامعه می گذرد و آن چه که در مجلس اتفاق می افتد 

فاصله فاحشی وجود دارد.
وی خاطر نشان کرد: دولت و معاون اول رئیس جمهور اعلام می کند که آنچه که 
به عنوان یارانه به مردم می دهیم بیش از هزینه ای است که به مردم تحمیل شده 
است. گفتن این سخنان انگشت در چشم مردم کردن است و لج کردن با مردم است 

که پیامدهای این خوب نیست.
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تلخی حق را تحمل کن، و مبادا که 
فریب شیرینی باطل را بخوری.
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غررالحکم، ح 2472

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: گروه های سنی ۱۲ تا ۱۸ سال 
که دارای بیماری های زمینه ای و یا نقص سیستم ایمنی هستند برای دریافت دُز 

سوم واکسن کرونا اقدام کنند.
سیامک محبی پیش از ظهر دوشنبه در گفتگو با خبرنگاران اظهار داشت: این 
روزها شاهد روند افزایش ابتلاء به بیماری کرونا هستیم که ضروری است، قبل از 
آنکه وارد پیک بعدی کرونا شویم دز یادآوری واکسن کرونا به منظور بالا بردن سیستم 

ایمنی افراد تزریق شود.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان قم عنوان داشت: تزریق واکسن 
کرونا اثبات کرده که واکسیناسیون موجب شده بستری و مرگ و میر ناشی از کرونا 

کاهش یابد.
محبی بیان داشت: شهروندان قمی در گروه های سنی بالای ۱۸ سال که از 
آخرین تزریق واکسن کرونا آنان ۶ ماه گذشته باشد؛ می توانند برای برای تزریق دز 

یادآوری اقدام کنند.
وی عنوان داشت: افراد گروه های سنی ۱۲ تا ۱۸ سال که دارای بیماری های 
زمینه ای و یا نقص سیستم ایمنی هستند، باید با گذشت ۴ ماه از تزریق دز دوم 

واکسن کرونا نسبت به دریافت دز سوم اقدام کنند.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان قم افزود: کلیه مراکز و پایگاه های 
بهداشت و سلامت در سطح استان و شهر قم آماده ارائه خدمات تزریق واکسن کرونا 

هستند. محبی با تاکید بر اینکه زدن ماسک و رعایت دستورالعمل های بهداشتی در 
کنار زدن واکسن کرونا ضروری است افزود: برای جلوگیری از ابتلاء به سویه های 

جدید ویروس کرونا رعایت این موارد مهم و ضروری است.
برخی مراکز درمانی قم با افزایش موارد ابتلا به کرونا فعال شدند

 معاون فنی مرکز بهداشت قم نیز  با اشاره به روند افزایشی موارد ابتلا به کرونا 
گفت: با توجه به افزایش مراجعه ها به مراکز درمان سرپایی کرونا،برخی مراکز 

درمانی بعد از دو ماه باردیگر در شیفت عصر و روزهای تعطیل فعال شدند.  
 ، محمد جواد باقریان ضمن اعلام خبر فوق افزود: علاوه بر مرکز فرقانی در 
نیروگاه، امام حسن)ع( در شهرک امام حسن)ع( و پردیس در منطقه پردیسان که در 
ساعت های اداری در خدمت همشهریان است، مرکز امام )ره( نیز از بیستم تیرماه 
همه روزه از ساعت ۸ تا ۲۰ و در روزهای تعطیل تا ساعت ۱۴ آماده ارائه خدمات 
تشخیصی درمانی کرونا می باشد.  وی همچنین تاکید کرد: جهت پیشگیری و بالا 
بردن سطح ایمنی جامعه در مقابل موج جدید کرونا، افراد بالای ۱۸ سال که حداقل 
۶ ماه از تزریق آخرین تزریق واکسن آنها گذشته است در اسرع وقت به نزدیکترین 
مرکز یا پایگاه سلامت محل سکونت خود مراجعه و به تزریق واکسن کرونا اقدام کنند 
و در همین راستا افراد ۱۲ تا ۱۸ سال دارای بیماری های زمینه ای و یا نقص سیستم 
ایمنی باید با گذشت چهار ماه از تزریق دُز دوم، برای تزریق دُز سوم واکسن اقدام 

کنند.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم:

افراد دارای بیماری زمینه ای برای دُز سوم واکسن کرونا اقدام کنند

بازداشت تعدادی از عناصر مدعی دادخواهی
 یک مقام آگاه از بازداشت تعدادی  اغتشاشگر مدعی دادخواهی خبر داد. به گزارش خبرگزاری صداو 
سیما، این مقام آگاه ضمن تایید بازداشت تعدادی از عناصر مجری دستورات بیگانگان و رابطان ضد انقلاب 
آن ها که در خارج از کشور مستقر هستند، گفت: افراد بازداشت شده با پوشش دادخواهی به یک عنصر 
متصل با سرویس جاسوسی بیگانه ارتباط گرفته بودند و از یک رابط مالی خارجی پول دریافت می کردند 
تا اغتشاش و ناامنی در کشور ایجاد نمایند.این مقام مطلع افزود: متهمان مذکور به کرّات توسط سربازان 
گمنام امام زمان )عج( نسبت به هویت برخی از مرتبطان و جنبه های مجرمانه افعال خود توجیه شده بودند، 
اما متاسفانه دست از اعمال مجرمانه ی خود برنداشته و نهایتا امروز در جلسه ای که برای ایجاد اغتشاش 
برگزار شده بود، بازداشت شدند.بر اساس این خبر رابط مالی بیگانه نیز در عملیات جداگانه ای دستگیر 

شده است.

جوانفکر: ساختمان ولنجک حق احمدی نژاد است
علی اکبر جوانفکر در گفت و گو با منیبان در رابطه با حواشی اخیری که در مورد دفتر کار احمدی نژاد 
در ساختمان ولنجک پیش آمده اظهار کرد: هر رئیس جمهوری پس از پایان دوره اش یک ساختمان در 
اختیار دارد و این را سازمان مستضعفین در اختیار قرار داده است، این ساختمان هم طبق همین روال حق 
احمدی نژاد است.او ادامه داد: علت اینکه برخی به این ساختمان محقر می تازند این است که فکر می کنند 
احمدی نژاد در کاخ سکونت دارد، اما واقعیت این است که ساختمان ولنجک محقر است و در آن کارهای 
اداری انجام می شود.جوانفکر در توضیح اینکه آیا واقعا ابلاغیه یا حکمی برای تخلیه دریافت شده است یا 
خیر، گفت: هیچ فشار و دستوری برای تخلیه برای ما نیامده است و این یک روال است که ساختمانی در 

اختیار هر رئیس جمهوری، قرار بگیرد. 

آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در ۲۴ ساعت گذشته یک نفر از شهروندان قمی بر اثر کرونا 
فوت کرد و از تعداد ۱۱۷ تست انجام گرفته نتیجه ۷۳ تست مثبت اعلام شده است.مهدی مصری در 
گفتگویی، در مورد آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم اظهار داشت: در ۲۴ ساعت منتهی به بیستم 
تیرماه  تعداد ۲۱ بیمار با علائم کرونا مثبت در قم پذیرش سرپایی شدند.وی با بیان اینکه در این مدت 
۱۷ بیمار جدید با علائم قطعی بیماری کرونا بستری شدند، عنوان کرد: در ۲۴ ساعت گذشته کسی از 
شهروندان قمی بر اثر کرونا فوت نکرد و در مجموع تعداد ۶۴ بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند و بیمار 
بدحالی نداریم.سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه از تعداد ۱۱۷ تست انجام گرفته نتیجه ۷۳ 
تست مثبت اعلام شده است، افزود: تاکنون تعداد یک میلیون و ۸۸۱ هزار و ۸۰۷ دُز واکسن کرونا در استان 

قم تزریق شده است.

فرنگی کار قمی مسافر بازی های کشورهای اسلامی شد
 رئیس هیئت کشتی استان قم گفت: فرنگی کار قمی با تشخیص کادر فنی تیم ملی این تیم را در بازی 
های کشورهای اسلامی همراهی می کند.هادی علیایی در گفتگویی اظهار داشت: ترکیب تیم ملی کشتی 
فرنگی جمهوری اسلامی ایران برای شرکت در بازی های کشورهای اسلامی اعلام شد و محمد جواد رضایی 
از قم در این تیم حضور خواهد داشت.رئیس هیئت کشتی استان قم گفت: رضایی به عنوان کشتی گیر 
۶۷ کیلوگرم در این مسابقات حضور می یابد.وی ابراز داشت: رقابت های کشتی فرنگی بازی های کشورهای 

اسلامی روزهای ۱۷ تا ۲۰ مردادماه سال جاری در شهر قونیه کشور ترکیه برگزار می شود.

جعفر پناهی بازداشت شد 
 یک منبع آگاه که نخواست نامش فاش شود از بازداشت جعفر پناهی، فیلمساز خبر داد.به گزارش مهر، 
جعفر پناهی یکی از فیلمسازان ایرانی که روزدوشنبه برای بررسی پرونده دیگر کارگردان ایرانی »محمد رسول 
اف« به دادسرای تهران مراجعت کرده بود بازداشت شد.هنوز از علت بازداشت پناهی و ارتباط وی با پرونده 

رسول اف و دیگر دستگیر شدگان هفته اخیر اطلاعی در دست نیست.

حذف 3 نفر از نامزدهای ریاست فدراسیون فوتبال 
 سه تن از نامزدهای ریاست فدراسیون فوتبال به دلیل عدم اخذ امضاهای مورد نیاز از سوی مجمع 
فدراسیون، از فهرست نامزدهای احراز این پست کنار رفتند. با پایان مهلت ثبت نام،  عزیزالله  محمدی، 
مهدی تاج، میرشاد ماجدی، علیرضا اسدی، امیررضا واعظ آشتیانی و محمد آخوندی برای احزار پست 
ریاست نام نویسی کردند.و حالا براساس گزارش ها، اسدی، آشتیانی و آخوندی به دلیل عدم اخذ امضاهای 

مورد نیاز از سوی اعضای مجمع فدراسیون فوتبال، به طور خودکار از فهرست نامزدها حذف شدند.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد:

 ضبط خودرو و جزای نقدی میلیاردی سزای قاچاقچی کالا
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم از ضبط خودرو و جزای نقدی میلیاردی سزای قاچاق انواع کالا دراین  

استان خبرداد.
مهدی ریاضی اظهارداشت :در پی کسب خبر واصله مبنی بر جابجایی انواع کالای مشکوک به قاچاق توسط 
یک دستگاه خودرو وانت نیسان از خودروهای شوتی در حومه شهر قم اقدام به بارگیری و سپس انتقال آنها 
به تهران، مامورین کاشف پس از رصد سیستمی خودروی موردنظر را شناسایی و در محور بزرگراه قم به تهران 
خودرو را متوقف و پس از بازرسی از این خودرو مقادیر قابل توجهی انواع لوازم جانبی موبایل و مواد غذایی به 
ارزش ۱۲,۳۵۰,۰۱۳,۶۷۷ ریال به ظن قاچاق کشف و سپس مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل 
تعزیرات حکومتی استان قم ارسال گردید. مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم افزود: با تشکیل پرونده، شعبه 
دوم ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار متهم، استماع اظهارات و 
اخذ آخرین دفاعیات متهم، به دلیل عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، اتهام قاچاق را محرز و 
مسلم دانسته؛ متهم را علاوه بر ضبط خودرو حامل و محموله مکشوفه قاچاق به نفع دولت، به پرداخت مبلغ 
۱۲ میلیارد و ۳۶۰ میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود. وی همچنین خاطر نشان کرد: بر 
اساس قانون کلیه محمولهِ مکشوفه توسط مرجع کاشف، تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکیِ 

استان گردید.
 

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم خبرداد:

کشف ۲ تن و ۲۰۰ کیلو پودر ویتامین c خارجی 
رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم گفت: با توقیف یک دستگاه خودرو نیسان در محور "سلفچگان-
قم"، ۲ تن و ۲۰۰ کیلوگرم پودر ویتامین c خارجی قاچاق کشف شد.   سرهنگ حسین برزگر اظهارداشت: 
مأموران پلیس امنیت اقتصادی استان در اجرای طرح ارتقاء امنیت اجتماعی و مقابله با خودروهای حامل 
کالا قاچاق، حین گشت زنی در محور "سلفچگان-قم"، به یک دستگاه خودرو نیسان حامل بار مشکوک و آن 
را متوقف کردند. وی افزود: طی بازرسی از خودرو مذکور مشخص شد حامل ۸۸ کارتن ۲۵ کیلویی جمعاً ۲ 
تن و ۲۰۰ کیلوگرم پودر ویتامین c خارجی فاقد مجوز و قاچاق است. رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم 
گفت: کارشناسان ارزش محموله کشف شده را بیش از ۴ میلیارد و ۸۸۵ میلیون ریال اعلام که در نهایت متهم 

دستگیر شده به همراه پرونده متشکله تحویل مرجع قضائی استان شد.
 

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۴۰۰ کیلو آرد قاچاق از یک پراید 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان از کشف ۴۰۰ کیلوگرم آرد قاچاق در پی توقیف یک دستگاه 
خودرو پراید در قم خبر داد. سرهنگ ولی ترابی معاون علمیات فرماندهی انتظامی استان گفت: در تداوم 
طرح های عملیاتی پلیس در مبارزه با قاچاق کالا، ماموران یگان تکاوری یک دستگاه خودرو پراید حامل بار 
قاچاق را در محور قدیم قم به تهران شناسایی و متوقف کردند. وی افزود: در ادامه مأموران طی بازرسی صورت 
گرفته از خودرو ۱۰ گونی ۴۰ کیلویی جمعاً ۴۰۰ کیلوگرم آرد فاقد مجوز و قاچاق را کشف و راننده را دستگیر 
کردند.  سرهنگ ترابی از شهروندان خواست، در صورت مشاهده هرگونه فعالیت غیرمجاز از جمله قاچاق و 
توزیع کالا های غیرمجاز توسط افراد فرصت طلب و سود جو، موضوع را از طریق سامانه تلفنی ۱۱۰ اطلاع 

داده تا پلیس در اسرع وقت رسیدگی و قاطعانه و قانونی برخورد کند.
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

قاچاق گازوئیل با پژو ۴۰5
فرمانده انتظامی شهرستان با توقیف یک دستگاه خودرو پژو ۴۰۵ در محور "کاشان-قم"، ۶۰۰ لیتر گازوئیل 

قاچاق کشف شد. 
 سرهنگ امیر مختاری اظهارداشت: مأموران گشت پاسگاه انتظامی لنگرود با اجرای طرحی در محور 
"کاشان-قم" یک دستگاه خودرو پژو ۴۰۵ را به ظن حمل قاچاق توقیف کردند. وی افزود: در ادامه طی 
بازرسی از خودرو مذکور، دو محفظه حاوي سوخت گازوئیل که هرکدام حدود ۳۰۰ لیتر یکي در صندلي عقب 
و دیگري در صندوق عقب جاسازي شده بود، کشف شد. فرمانده انتظامی شهرستان قم با بیان اینکه راننده 
و سرنشین خودرو قصد داشتند سوخت قاچاق را به یکی از استان های جنوبی منتقل کنند که توسط پلیس 
دستگیر شدند، گفت: همچنین مقادیری مواد مخدر از نوع تریاک از خودرو متهمان کشف که سرانجام افراد 

مذکور پس از انتقال به یگان و تشکیل پرونده تحویل مرجع قضائی استان شدند.

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

هوشمندسازی ۲۰ تقاطع شهری
با هزینه ۱۶۰ میلیارد ریالی 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: تا پایان سال جاری ۲۰ 
تقاطع شهری با هزینه بالغ بر ۱۶۰ میلیارد ریال هوشمندسازی می شود؛ از ابتدای 

سال جاری تقاطع شهید اخلاقی به صورت کامل هوشمند شده است. 
حسین شعبان زاده در جلسه شورای سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم 
با اشاره به برخی از اقدامات سازمان طی سه ماه گذشته، اظهار داشت: آرام سازی 
و ایمن سازی معابر شهری از حیث بازدارندگی سرعت بی رویه خودروها و همسطح 
از  از سطح خیابان بخش مهمی  پایدار تمام اقشار مردم  سازی معابر جهت تردد 

اقدامات انجام شده است.
وی از راه اندازی سامانه ثبت تخلفات ساکن به عنوان یکی دیگر از اقدامات شاخص 
طی ماه های اخیر یادکرد و افزود: مجوز احداث تونل امام موسی صدر در بودجه 
سال جاری گرفته شده که با اجرای آن محدوده پل آهنچی به عنوان یک پیاده راه 

انسان محور نقش پررنگ تری را ایفا خواهد کرد.
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با بیان اینکه در طرح های 
عمرانی، زیباسازی بصری معابر نیز موردتوجه است، گفت: تا پایان سال جاری ۲۰ 

تقاطع شهری با هزینه بالغ بر ۱۶ میلیارد تومان هوشمندسازی می شود.
وی با تأکید بر اینکه از ابتدای سال جاری تقاطع شهید اخلاقی به صورت کامل 
هوشمند شده است، یادآور شد: روند هوشمندسازی تقاطع های قلم، کشاورز، یادگار 

امام و خیابان شاهد، بلوار موتلفه نیز در دست اقدام است.
شعبان زاده با اشاره به توسعه پارکینگ های موتورسیکلت برای جلوگیری از سرقت و 
بهبود نظم ترافیکی خاطرنشان کرد: از سال گذشته رک های پارکینگ موتورسیکلت 
با اولویت هسته مرکزی شهر و اطراف حرم مطهر در حال ساخت و نصب است که در 
حال حاضر در ۲۶ نقطه از شهر جایگاه های پارک موتورسیکلت راه اندازی شده است.

وی وجود ۱۲ پارکینگ عمومی سطح شهر در اختیار سازمان حمل ونقل و ترافیک 
شهرداری قم را موردتوجه قرار داد و گفت: پوشش بیمه ای پارکینگ های عمومی به 
همراه تکمیل دوربین های نظارتی اولویت مهم شهرداری قم در قبال پارکینگ های 

عمومی است.
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: در سطح شهر قم ۵۴ 
هزار و ۴۰۰ متر خط کشی طولی و ۵۰۱ مترمربع نیز خط کشی عرضی اجراشده است 
و از ابتدای سال جاری ۳۰۰ میلیون تومان برای نصب تابلوهای راهنمای مسیر در 

مناطق هشت گانه هزینه شده است.
وی با بیان اینکه افزون بر ۴۵ پل عابر پیاده شهری قم به خاطر مکانیزه نبودن با 
استقبال شهروندان همراه نمی شود، گفت: مکانیزه کردن پل های عابر پیاده و عقد 

قرارداد با سرمایه گذاران از اولویت های مهم این سازمان طی سال جاری است.
شعبان زاده با اشاره به افزایش خروجی های پارکینگ ضلع شرقی حرم مطهر از دو 
خروجی به ۵ خروجی، اظهار داشت: با تغییرات انجام شده در این پارکینگ، شاهد 

روان سازی بیشتری در ورود و خروج خودروها هستیم.
تابعه  سازمان  تنها  ترافیک  و  حمل ونقل  سازمان  کرد:  خاطرنشان  انتها  در  وی 
درآمدهای  از  برخورداری  شامل  قانونی  خلأهای  دلیل  به  که  است  قم  شهرداری 

ارزش افزوده و جرائم نمی شود.
 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با تأکید کرد :

ضرورت بهبود خدمات رسانی
 در پارکینگ های عمومی 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با تأکید بر ضرورت بهبود خدمات رسانی 
در پارکینگ های عمومی شهر قم، گفت: مکانیزه کردن پل های عابر پیاده به همراه 

افزایش تقاطع های هوشمند شهری در دستور کار شهرداری است.
مسعود طبیبی در جلسه شورای سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم اظهار 
داشت: باید مسائل و مشکلات مربوط به عدم برخورداری این سازمان از درآمدهای 
حاصل از ارزش افزوده و جرائم راهنمایی و رانندگی به نحو شایسته ای مدیریت و حل 

شود.
وی در ادامه با تأکید بر ضرورت بهبود خدمات رسانی در پارکینگ های عمومی 
شهر قم، تصریح کرد: مکانیزه کردن پل های عابر پیاده به همراه افزایش تقاطع های 

هوشمند شهری، در دستور کار شهرداری است.
در  نظارتی  دوربین های  تکمیل  بر  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  معاون 
پارکینگ های عمومی شهر و روند روبه رشد پارکینگ های موتورسیکلت اشاره کرد و 
یادآور شد: توسعه پارکینگ های عمومی ارتباط مستقیمی با کاهش سرقت و همچنین 

افزایش نظم و انضباط ترافیکی دارد.
وی در پایان با تأکید نسبت به آرام سازی و استانداردسازی معابر شهری، خاطرنشان 
کرد: هوشمندسازی در حوزه حمل ونقل و ترافیک به عنوان یکی از اولویت های مهم 

بخش حمل ونقل و ترافیک در دستور کار است.

درجلسه هماهنگی مدیران مجموعه حرم مطهر و شهرداری قم  مطرح شد؛

تسهیل تردد و نحوه حضور زائرین
 در حرم مطهر

برنامه ریزی و اجرای اقدامات مشترک آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( 
و شهرداری قم در جهت تسهیل تردد زائرین به حرم مطهر در جلسه ای موردبررسی 

قرار گرفت.
به گزارش شهرنیوز، دومین جلسه هماهنگی مدیران مجموعه آستان مقدس حرم 
حضرت معصومه)س( و شهرداری قم باهدف بررسی طرح های برای ایجاد تردد آسان 

و نحوه حضور زائرین در حرم مطهر تشکیل شد.
افزایش تعداد اتوبوس های شهری از مبادی چهارراه شهدا، میدان شهید مطهری، 
چهارراه بازار و بلوار عمار یاسر به مقصد حرم مطهر به ۴ دستگاه اتوبوس ثابت در کنار 
ایجاد امکان افزایش تا ۶ دستگاه در زمان تقاضای بیشتر سفر اولین مصوبه این جلسه 

بود.
طراحی و اجرای گذرگاه ایمن عابر پیاده در خیابان امیرکبیر مقابل باب الکرامه حرم 
مطهر در جهت ایمنی عبور و مرور زائران و شهروندان توسط شهرداری قم از دیگر 

مصوبات این جلسه بود.
همچنین در این تفاهم نامه مقرر شد تا با مساعدت شهرداری در جهت تکریم خدام 
افتخاری حرم مطهر بخشی از پارکینگ شرقی و طبقاتی به صورت رایگان و یا با حداقل 

هزینه در اختیار خدام قرار گیرد.
آرام سازی ترافیک بلوار بهار با نصب تجهیزات الکترونیکی با همکاری شهرداری و 
پلیس راهور کاهش ۵۰ درصدی تاکسی های خطی در این مسیر از دیگر مصوبات 

جلسه بود.
اتخاذ تمهیدات ترافیکی ازجمله انجام خط کشی های لازم برای تردد خودروهای 
برقی در بلوار بهار از دیگر اقداماتی است که توسط شهرداری قم برای تسهیل تردد 

زائران در این مسیر به انجام خواهد رسید.
در آخرین مصوبه جلسه نیز مقرر شد تردد خودروهای ویژه میهمانان خاص و اساتید 
حوزه های علمیه به حرم مطهر، با انجام هماهنگی های لازم از مسیر بلوار سپهبد شهید 

حاج قاسم سلیمانی انجام پذیرد.

مدیرمنطقه چهار شهرداری قم  خبرداد:

اجرای ۶۰ کیلومتر خط کشی
 معابر و شوارع سطح منطقه 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم از اجرای بیش از ۶۰ کیلومتر خط کشی معابر و 
شوارع سطح منطقه بااعتباری بالغ بر ۷ میلیارد ریال خبر داد.

علیرضا اقبالیان ضمن اعلام این خبر افزود: در راستای افزایش ضریب ایمنی تردد 
وسایط نقلیه و شهروندان در منطقه، تسهیل و بهبود وضعیت عبور و مرور، کاهش 
تصادفات و ایجاد زمینه اجرای قوانین راهنمایی و رانندگی این عملیات در دستور کار 
منطقه چهار شهرداری قم و سازمان حمل ونقل و ترافیک قرار گرفت. مدیر منطقه چهار 
شهرداری قم با اعلام برنامه ریزی زمانی اجرای این اقدامات گفت: به منظور رعایت 
نکات ایمنی و محدودیت های ترافیکی، خط کشی ها از ساعت ۲۳ الی ۶ صبح انجام 
می شود تا از ایجاد گره های ترافیکی در ساعات اوج تردد شهروندان جلوگیری گردید. 
وی هزینه اجرای این عملیات را بیش از ۷ میلیارد ریال اعلام نمود و تصریح کرد: در 
حال حاضر منطقه چهار شهرداری قم یکی از مناطق امن از لحاظ ترافیکی بین مناطق 
هشتگانه شهر قم محسوب شده که این امر نشان از تلاش شبانه روزی کارکنان خدوم 

منطقه و همکاری و تعامل سازنده شهروندان  با مجموعه شهرداری است.

شهردار قم با انتقاد از تشکیل نشدن اتحادیه شهرداری های کشور گفت: تحقق 
مدیریت یکپارچه شهری از ضروریات حکمرانی مطلوب در شهرها است که باید 

دولت و مجلس به آن نگاه جدی داشته باشند.  
دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در جلسه هم اندیشی شماری از شهرداران 
با  احمد وحیدی وزیر کشور، طی سخنانی با اشاره به حیطه گسترده وظایف 
مجموعه مدیریت شهری بیان کرد: ۳۷۲ مسئولیت و مأموریت برای شهرداری های 
کلانشهرها تعریف شده است. شهردار قم ادامه داد: افزون بر ۳۲۰ هزار نفر در 
شهرداری های کشور مشغول فعالیت هستند که با احتساب خانواده های آنها، 
جمعیت بسیار بالایی را شامل می شود که این مسأله به نوبه خود سبب افزایش 
حساسیت ها شده است. سقائیان نژاد با بیان اینکه شهرداری ها با قوت در مسیر 
آرمان های انقلاب و نظام گام بر می دارند، ابراز داشت: مجموعه مدیریت شهری 
نقش بسزایی در ایجاد هماهنگی و برگزاری مطلوب اتفاقات و برنامه هایی دارد که 

باید در سطح شهرها رقم بخورد.
وی با بیان اینکه شهرداری ها از محدود نهادهایی بودند که در طول دوران کرونا و 
تحریم برنامه های عمرانی و توسعه ای خود را متوقف نکردند، گفت: در حال حاضر 
نیز حجم اصلی اقدامات عمرانی، فرهنگی، پسماند، حمل ونقل وغیره توسط 
مجموعه مدیریت شهری انجام می گیرد و فعالیت های شهرداری ها تاثیر مستقیم 

بر معیشت و سفره مردم دارد.
با اشاره به تشکیل سازمان دولتی شهرداری ها در وزات کشور،  شهردار قم 
گفت: این درحالی که است شهرداری ها طبق ماده سه قانون اساسی یک نهاد 
عمومی، غیردولتی و مستقل هستند؛ سازمان شهرداری ها هم اکنون خود را 
عقل منفصلی برای شهرداری ها کشور می داند و برای مجموعه مدیریت شهری 
برنامه ریزی می کند. چگونه یک نهاد و ارگان دولتی می تواند از یک ارگان عمومی، 
غیردولتی و مستقل حمایت کند و حامی آن باشد در حالی که شهرداری ها به فکر 

منافع مردم و شهر و بخش دولتی به فکر منافع دولت است.
تحقق مدیریت یکپارچه شهری از ضروریات حکمرانی مطلوب 

اتحادیه   می تواند  شهرداری ها  منفصل  عقل  اینکه  بیان  با  نژاد  سقائیان 
نهاد  به  می رود  انتظار  کشور  وزارت  از  کرد:  خاطرنشان  باشد،  شهرداری ها 

شهرداری اختیارات لازم را برای پیشبرد اهداف مدیریت شهری را تفویض نماید.
شهردار قم با بیان اینکه افزایش اختیارات شهرداری ها در برنامه های سوم، 
چهارم و پنجم توسعه تأکید شده اما هیچ گاه به مرحله اجرا نرسیده است گفت: 
تحقق مدیریت یکپارچه شهری از ضروریات حکمرانی مطلوب در شهرها است که 

باید دولت و مجلس به آن نگاه جدی داشته باشند.
وی باانتقاد از وضعیت استخدامی و جذب در شهرداری ها بدلیل مشکلات 
و خلأهای قانونی افزود: حقوق و مزایای کارکنان شهرداری در مقایسه با سایر 
ارگان های دولتی ۳۵ درصد کمتر است که این مساله به نوبه خود ظلم مضاعفی 

به نیروهای مدیریت شهری است.

شهردار قم درجلسه هم اندیشی با وزیر کشور:

اتحادیه شهرداری های کشور تشکیل شود

  گرانی ها نفس اقشار ضعیف را گرفته است 

طرح:سجاد جعفری

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم 
گفت: با توجه به سرمایه گذاری انجام شده و نقشی 
که واحدهای صنعتی در تولید محصولات مورد نیاز 
مردم و اشتغالزایی دارند، فعال  نگه داشتن آن ها در 

اولویت برنامه های اقتصادی استان است. 
اکبر ابدالی در گفت وگویی اظهارداشت : در همین 
رابطه به دنبال راه اندازی مجدد واحدهای صنعتی 
راکد در قم هستیم و با استفاده از ظرفیت ستاد 
تسهیل و رفع موانع تولید استان و دیگر امکانات 
سرمایه گذاران  از  را  لازم  حمایت های  موجود، 
علاقه مند به فعالسازی دوباره واحدهای صنعتی، 

به عمل خواهیم آورد.
وی افزود: در کنار حفظ واحدهای صنعتی ایجاد 
به دنبال  و نواحی صنعتی قم  شده در شهرک ها 
افزایش کمی و کیفی سطح فعالیت آن ها در قالب 

کیفیت  ارتقا  و  محصولات  تولید  ظرفیت  افزایش 
محصولات تولید شده نیز هستیم و در این بخش 
با همکاری بانک های استان تسهیلات مورد نیاز به 

صنعتگران متقاضی پرداخت خواهد شد.
وی ادامه داد: علاوه بر این برای عمق بخشی به 
فعالیت های صنعتی در قم، تلاش خواهیم کرد از 
ظرفیت مراکز علمی در تولید محصولات صنعتی با 
کیفیت بسیار بالا در استان به نحو شایسته استفاده 
کنیم و بهره وری در این بخش مهم اقتصادی را تا 
حد قابل قبولی افزایش دهیم. ابدالی گفت: روند 
احداث واحدهای صنعتی جدید در قم نیز مطابق 
یافت  خواهد  ادامه  استان  سرزمین  آمایش  سند 
محیط  استانداردهای  به  نگاه  با  رابطه  این  در  و 
پیشرفته  پاک،  صنایع  استقرار  دنبال  به  زیستی، 
علاقه مند  سرمایه گذاران  از  و  هستیم  کم آب بر  و 

وی  می کنیم.  حمایت  بخش  این  در  فعالیت  به 
با تاکید بر این که صنعت نقش بسیار مهمی در 
پیشرفت های اقتصادی استان دارد، بیان داشت: 
رویکرد مسئولان ارشد استان حمایت از صنعتگران 
و تولیدکنندگان است و در این خصوص علاوه بر 
تشکیل مستمر جلسه های کارشناسی برای حل 
مشکل های ایشان، به صورت میدانی از واحدهای 
صنعتی فعال در قم بازدید و در صورت وجود مشکل 
برای رفع آن تلاش می کنند. در بخش صنعت قم 
دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ 
و نشر، سلفچگان، محمودآباد، درودگران، فناوری 
اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی 
خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هر کدام 
از آنها موقعیت ممتازی برای توسعه سرمایه گذاری، 

تولید و اشتغال دارد.

 رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت استان قم :

به دنبال استقرار صنایع پاک، پیشرفته و کم آب بر هستیم

همه  از  استفاده  بر  قم  احکام  اجرای  سرپرست 
ظرفیت های قانونی برای بازداشت محکومان متواری و 

زندانیان غایب تاکید کرد.
رحیمی، سرپرست اجرای احکام قم در جلسه بررسی 
راهکار های جمع آوری و دستگیری محکومان متواری 
که با حضور نهاد های مسئول و به همت واحد نظارت بر 
زندان های قم در دادسرا برگزار شد بر لزوم برخورد قاطع 
با محکومان و اجرای سریع و صحیح احکام منطبق با 
موازین قانونی و بهره گیری از تمام ظرفیت های قانونی 
برای بازداشت محکومان متواری و زندانین غائب تأکید 

کرد و گفت: اسامی محکومان متواری به طور مستمر 
ارائه  کردن  محدود  راستای  در  و  می شود  استعلام 
خدمات  دفاتر  به  محکومان  لیست  آن ها  به  خدمات 
پلیس ۱۰+، ثبت احوال و دفاتر اسناد رسمی، بانک ها 
و مخابرات ارائه و دستورات قضایی لازم صادر می شود. 
رحیمی استمرار جلسات هماهنگی نهاد های مسئول و 
مشارکت موثر آنها، راه اندازی سامانه استعلامات و تهیه 
بانک اطلاعاتی محکومان متواری و اتصال سامانه های 
اجرای  در  را  ناجا  و  احوال  ثبت  و  بانک ها  به  قضایی 
بهتر این طرح با هدف اثر بخشی مجازات ها و افزایش 

تبعات متواری شدن محکومان و زندانیان را با اهمیت 
دانست و گفت: در خصوص زندانیانی که سابقه غیبت 
دارند، برای اخذ تأمین و اعزام به مرخصی آنان در مدت 
محکومیت سختگیری های مضاعفی صورت می گیرد. 
در این جلسه خلأ ها و نواقص طرح و جوانب موضوع 
بررسی  و  بحث  مورد  مسئول  نهاد های  همفکری  با 
قم  زندان های  بر  ناظر  قاضی  محمدی  و  گرفت  قرار 
دستورالعمل های لازم را برای تکمیل طرح جمع آوری 
محکومان متواری و اجرای دقیق و سریع احکام قضایی 

مصوب و ابلاغ کرد.

سرپرست اجرای احکام قم تاکید کرد؛

لزوم استفاده از تمام ظرفیت های قانونی برای جلب محکومان 


